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رئیسکلبانکمرکزی:
 دارایی های ارزی بابک زنجانی 

به خزانه بانک مرکـزی منتقل شد

معاونوزیرنفت:
کارت سوخت هوشمند، ایرانی شد

وزارتصمت:
وشندگان تلفن همراه  وش کمپانی هم از اتحادیه فر کور

مجوز داشته هم از اتحادیه دستگاه های مخابراتی

 نمایشگاه رسانه ها
 محلی برای تعامل مردم با مدیران
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ژاپن، چگونه ژاپن شد؟
افشین والی نژاد ژاپن؛ بعد از دو قرن انزوای مطلــق در دورانی موسوم به ادِو، که درهای 
خود را به روی جهان بســته بود و با هیچ کشوری ارتباط نداشــت، ناگهان در سال ۱۸۶۸ 
میلادی برابر با ۱۲۴۷ خورشیدی، در اثر تغییر و تحولات گســترده ای موسوم به انقلاب 
میجی، درهای خود را گشــود و اصلاحات اساسی را در راســتای مدرن سازی و پیشرفت 
کشــور آغاز کرد و به گواه تاریخ، در عرض مدتی نه چندان طولانی در اوایل قرن بیستم به 

یک قدرت صنعتی و اقتصادی بزرگ تبدیل شد. 

یادداشت
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اتاق

دبیــر کل اتــاق مشــترک بازرگانی ایــران و 
عــراق گفت: هیــچ گونــه اتفاق اقتصــادی و 
سیاست گذاری خاصی که منجر به این موضوع 
شــود که بگوییم بانــک مرکــزی در این دوره 
نمی تواند بازار ارز را کنترل کند، رخ نداده است. 
بنابراین بانک مرکزی امســال هــم می تواند با 
مدیریت درســت بازار و کنترل عرضه و تقاضا 

و متناسب سازی آن ها این بازار را کنترل کند.
جهانبخش ســنجابی شیرازی با اشــاره به این 
که در اسفند سال گذشــته نرخ دلار تا ۶۰ هزار 
تومان افزایش یافته بود، امــا فروکش کرد و به 
۴۹ هزار تومان رسید، گفت: در چند هفته اخیر 

که نــرخ دلار افزایش یافته بــود، اتفاق بنیادی 
اقتصادی که موجب شــود نرخ ارز افزایش یابد، 
روی نداده است.این فعال اقتصادی اظهار کرد: 
اتفاقاتی که در چنــد روز گذشــته در بازار ارز 
روی داده و نرخ دلار مجــددا اندکی بالاتر رفته، 
این است که افرادی ســودجو به دنبال نوسان 
گیری هســتند تا از این طریق سودهای خود را 
بیشتر کنند.سنجابی شیرازی تاکید کرد: بنده 
متوجه شــده ام که این افراد شــدیدا به دنبال 
کارکرد رسانه ای در رویکرد جدید تنظیم گری 
در کشور عراق هســتند، زیرا دولت عراق فعلا 
تحویل دلار برای مســافران خارجی را به حالت 

تعلیق درآورده اســت و برخی افراد سودجو این 
موارد را به تحولات قیمــت ارز در ایران ربط می 
دهند.دبیرکل اتاق مشــترک بازرگانی ایران و 
عراق تصریح کرد: به نظر بنــده تغییرات ارزی 
کشــور عراق هیچ ارتباط معنــاداری با بازار ارز 
کشــور ما ندارد و اتفاقا این تنظیم گری جدید 
عراق در میــان مدت می تواند به نفع ما باشــد، 
چون به این معناســت که از دلار دیگر استفاده 
نمی شــود و مســافران عراقی که به ایران سفر 
می کنند و تعدادشــان هم زیاد است، دینار را به 
ریال تبدیل می کنند که در نتیجه ارزهای ملی 

دو کشور بیشتر مورد استفاده قرار می گیرد.

خ نداد اتفاق خاصی در بازار ارز ر

 کلاف سردرگم واگذاری سهام
وساز بزرگ کشور باز خواهد شد  دو خودر

 تجارت خارجی ایران به ۱۲۶ میلیارد دلار رسید

شناسه آگهی: 1667074) نوبت دوم(

آگهی مناقصه

 زیرسازی، ترمیم ترانشه و لکه گیری آسفالت  معابر سطح شهر
شهرداری گلپایگان در نظر دارد مناقصه زیرسازی، ترمیم ترانشه و لکه گیری 
آسفالت معابر سطح شهر  به  شماره 2002095120000034 را از طریق سامانه 

تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید . 
کلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اسناد فراخوان تا بازگشایی 
پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد( به آدرس: 

www.setadiran.ir انجام خواهد شد .
متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه ، نسبت به ثبت 
نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی)به صورت بر خط( برای کلیه صاحبان 

امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم به عمل آورند . 
مواعد زمانی:

-مهلت دریافت اسناد فراخوان : 1402/12/3
-مهلت ارسال پیشنهادات : 1402/12/13

-زمان بازگشایی پاکت ها: 1402/12/14
نوع و مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار: مبلغ 1/754/685/464 

ریال به صورت فیش واریزی با ضمانت نامه بانکی .
متقاضیان جهت کسب اطلاعات بیشتر می توانند به سایت شهرداری به نشانی : 

WWW.Golpayegancity.ir مراجعه یا با شماره های    
 40-03157484038 تماس حاصل نمایند .

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/11/25 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/12/02

امور قراردادهای شهرداری چهاردانگهپیمان شکرزاده -شهردار

 نوبت اول مناقصه عمومی  

شهرداری در نظر دارد مناقصه عمومی بهسازی آسفالتی معابر سطح شهر را از طریق سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت با شماره مناقصه 2002094500000057 برگزار نماید. کلیه مراحل بارگزاری مناقصه 
از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت 
عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذكور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در 

مناقصه محقق سازند .
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه : 1402/12/02

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : ساعت 13 روز پنجشنبه تاریخ 1٤02/12/10
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت 14:30 روز یکشنبه تاریخ 1٤02/12/20

زمان بازگشایی پیشنهاد ساعت 14:30 روز دوشنبه تاریخ ١٤02/12/21
مبلغ اعتبار : 120/000/000/000 ریال

مبلغ سپرده شرکت در مناقصه : 6/000/000/000 ریال
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و

ارائه پاکت ) الف ( آدرس : بزرگراه آیت اله سعیدی روبروی سه راهی بوتان - خیابان شهید
حاجی احمد - پلاک 10 - - ساختمان شهرداری و تلفن : 55279295 - 021

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه :
مرکز تماس : ٤١٩٣٤-٠٢١

دفتر ثبت نام : ٨٥١٩3768 و ٨٨٩٦٩٧٣٧
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/12/02
تاریخ انتشار نوبت د    وم: 1402/12/09



سخنگویوزارتدفاع:

مسدودسازی مرزهای شرقی  اولویتی جدی است

سخنگویدولتدرنشستخبری:

 تجارت خارجی ایران به ۱۲۶ میلیارد دلار رسید

سیاست
روزنامهاقتصادیصبحایران
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سخنگویستادانتخابات:
فهرست نهایی نامزدهای انتخابات مجلس  

وز اعلام  می شود امر
ستاد انتخابات کشور فهرســت نهایی نامزدهای انتخابات دوازدهمین 

دوره مجلس را  امروز اعلام می کند.
 اسلامی سخنگوی ســتاد انتخابات کشور در نشســتی خبری که در 
دانشگاه تربیت مدرس برگزار شــده بود اظهار داشت: شورای نگهبان 
آخرین فهرست تأیید صلاحیت نامزدها را به وزارت کشور اعلام کرد و 

این ستاد  امروز با انتشار آگهی این فهرست را اعلام می کند.
وی افزود: با توجه به اینکه در این چنــد روز تعدادی از نامزدها انصراف 
داده اند لیست نهایی نامزدهایی که در انتخابات حضور می یابند پس از 

آمار گیری دقیق اعلام خواهد شد.
مردانی، مدیرکل سیاسی وزارت کشور هم با اشاره به اینکه در انتخابات 
این دوره مجلس تعداد هزار و ۱۰۰ نفر از نامزدها از اســاتید دانشــگاه 
هستند گفت: این نشانگر آن است که ظرفیت علمی کشور می تواند به 

ظرفیت حکمرانی تبدیل شود.
همچنین آقای دانشجو، رئیس دانشگاه تربیت مدرس با اعلام آمادگی 
دانشگاهیان برای حضوری گســترده در انتخابات گفت: دانشجویان و 
دانشگاه های کشــور به اهمیت نقش خود در سرنوشت کشور بیش از 
پیش آگاهند و دانشــگاه تربیت مدرس نیز فضایی را به منظور حضور 
طیف های سیاســی مختلف برای تبیین برنامه هایشــان در انتخابات 

فراهم ساخته است.

دریادارایرانی:
رزمایش مرکب دریایی با حضور ۱۲ قدرت دریایی 

برگزار می شود
فرمانده نیروی دریایی ارتــش از برگزاری رزمایــش مرکب دریایی با 
حضور دوازده نیروی دریایی قدرتمند و همسایگان جمهوری اسلامی 

ایران در شمال اقیانوس هند خبر داد.
 امیر دریــادار ایرانی فرمانــده نیروی دریایــی ارتش، با بیــان اینکه 
مأموریت تامین خطوط کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران در آب های 
بین المللی از ســال ۱۳۸۸ و با فرمان فرمانده کل قوا شروع شد، اظهار 
داشت: نیروی دریایی راهبردی ارتش از آن سال تاکنون در خلیج عدن 
و شمال اقیانوس هند مشــغول تأمین امنیت شاهرگ اقتصادی کشور 

است.
به گفته فرمانده نیروی دریایی ارتش، علاوه بر این از چهار ســال پیش 
تاکنون نیز تأمین امنیت خطوط کشــتیرانی جمهوری اسلامی ایران 
در دریای ســرخ به آن مأموریت اضافه شــده؛ یعنی حالا تأمین امنیت 
از خلیج عدن تا دهانه کانال ســوئز برای خطوط کشتیرانی جمهوری 

اسلامی ایران به طور کامل انجام می شود.

امیر دریادار ایرانی در پایان با اعلام این مطلب که تأمین امنیتی خطوط 
کشتیرانی ایران با سه ناوگروه نیروی دریایی ارتش در سه نقطه دریایی 
در حال انجام است، گفت: در نقاط یاد شده اگر سایر کشورها درخواست 
کمک داشته باشند یا نداشته باشــند هم مورد حمایت نیروی دریایی 
ارتش جمهوری اسلامی ایران قرار می گیرند؛ کمااینکه مواردی از این 

قبیل بوده و نیروی دریایی ارتش به کمک آنان شتافته است.
فرمانده نیــروی دریایی ارتــش در پایان از برگــزاری رزمایش مرکب 
دریایی با حضور دوازده نیروی دریایی قدرتمند و همسایگان جمهوری 

اسلامی ایران در منطقه شمال اقیانوس هند تا پایان سال خبر داد.

سرپرستموسسهتحقیقاتیجمعیتکشور:
 طبق نظرسنجی ها میزان مشارکت مردم

و به افزایش است  در انتخابات ر
 سرپرســت موسســه تحقیقاتی جمعیت کشــور اعلام کرد بر اساس 
نظرسنجی ها و رصد صورت گرفته طی چند ماه گذشته نشان می دهد 
مشــارکت مردم برای حضور در انتخابات مجلس و خبرگان رهبری از 

بین ۶۰ میلیون واجد شرایط رو به افزایش است.
 محمدجواد محمودی در نمایشــگاه رســانه های ایران درباره فضای 
انتخاباتی کشــور گفت: نهادهای مردمی و جریان های سیاسی نقشی 
بسیار مهمی برای افزایش مشارکت مردم در انتخابات پیش رو دارند و 
می توانند با تبیین دستاوردهای نظام و انقلاب، فرمایشات مقام معظم 

رهبری را جامعه عمل بپوشانند.
سرپرست موسسه تحقیقاتی جمعیت کشور با اشاره به نقش رسانه ملی 
برای بیان دیدگاه های نامزدهای حاضر در انتخابات، افزود: پیش از این 
چنین راه ارتباطی موثری وجود نداشــت ولی در دولت ســیزدهم این 
شرایط فراهم شــد ولی نامزدهای انتخابات هم باید از این فرصت علاوه 
بر تبلیغ، نســبت به اهمیت انتخابات و نقش آن در اقتدار و تقویت نظام 

استفاده کنند.
وی با اشــاره به فعالیت این موسســه تحقیقاتی جمعیت کشور اظهار 
داشت: بر اســاس برآوردهای صورت گرفته که وزارت کشور هم به آن 
اشاره کرده اســت، حدود ۶۰ میلیون واجد شــرایط برای رای دادن در 
انتخابات هســتند که طبق رصد صورت گرفته توسط این جمعیت، هر 

روز درصد شرکت کنندگان در حال افزایش است.
محمودی ادامه داد: نظرســنجی ها نیــز این بهبود حضــور مردم در 
انتخابات را تایید کردند و هر چه به زمان انتخابات نزدیک شویم، شور و 

حال انتخابات در افزایش مشارکت مردم اثرگذار خواهد بود.
وی از همه مسوولان و نامزدهای حاضر در انتخابات خواست با عمل به 

قانون، شرایط را برای افزایش مشارکت مردم در انتخابات فراهم کنند.
 بیست و چهارمین نمایشگاه رسانه های ایران  ۲۹ بهمن ماه  طی آیینی 
رسمی با حضور محمد مهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
مسئولان فرهنگی و اهالی رسانه کشــور آغاز به کار کرد. رویدادی که 
پس از ۶ سال وقفه اهالی رسانه را از سراســر کشور دور هم جمع کرده 

است.
نمایشگاه رســانه های ایران با برگزاری ۸۰ نشست به مدت ۴ روز تا دوم 

اسفند از ساعت ۹:۳۰ تا ۱۸:۳۰ دایر است.
۴۰ نشست در این نمایشگاه به طور تخصصی با محور رسانه برگزار می 
شود که شامل تجلیل از پیشکسوتان و اساتید عرصه رسانه، کارگاه های 
آموزشــی تخصصی، رونمایی از کتب حوزه ارتباطات و روزنامه نگاری، 
تجربه کاوی روزنامه نگاران و تحلیل و بررســی مسائل پیش روی حوزه 
رسانه است.با توجه به اینکه حماســه مقاومت مردم فلسطین و طوفان 
الاقصی از مهر امسال در صدر اخبار منطقه و جهان قرار گرفته است، با 
ابتکار معاونت امور رسانه ای و تبلیغات وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
۱۲ رسانه جبهه مقاومت از افغانستان، پاکستان، ترکیه، تونس، عراق، 
یمن، فلسطین و لبنان در این نمایشگاه حضور دارند تا مهم ترین اخبار 

محور مقاومت را منعکس کنند.

تریبون

خریدار  سخنگوی وزارت دفاع درباره همکاری نظامی 
ایران و روســیه، گفت: همکاری های دفاعی و غیردفاعی 
ایران و روسیه سابقه از گذشــته دارد و هیچ ارتباطی به 
جنگ اوکراین نداشته اســت و ندارد و تحولات منطقه از 
جمله جنگ اوکراین روابط دفاعی و تعاملات ما با روسیه 

را تحت تأثیر قرار نداده است.
سردار رضا طلایی نیک در نشســت خبری با نمایندگان 
رســانه ها، حضور مــردم در ۲۲ بهمــن را اقتدارآفرین 
دانست و گفت: عمق و ماهیت مردمی جمهوری اسلامی 
باردیگر در این روز مشخص شد. یکی از پیام های حضور 
گســترده مردم در راهپیمایــی ۲۲ بهمن ایــن بود که 
باوجود تحولات گوناگون در منطقه و اقدامات تروریستی 
در مقاطع مختلف ملت ایران در حفــظ روحیه و اقتدار 

ملی و خنثی سازی تهدیدات نقش خود را ایفا می کنند.
وی افزود: در ۴۵ ســال گذشــته و برگزاری حدود ۴۰ 
انتخابات نشان دادیم که انتخابات تضمین کننده اقتدار 
ملی اســت و چینش همه ارکان نظام با آرای مستقیم و 
غیرمســتقیم مردم رخ می دهد. چون مردم منبع قدرت 
بازدارندگــی و پشــتوانه ملــی و دفاعی در کنار ســایر 

مولفه های این بخش شمرده می شوند.
طلایی نیک یادآور شــد: نیروهای مســلح در حمایت و 
پشــتیبانی از تامین امنیت انتخابات هم نقش موثر خود 
را خواهند داشــت و زمینه های برگــزاری یک انتخابات 

پرشور هم در این روزها دیده می شود.
ســخنگوی وزارت دفــاع با اشــاره بــه اقدامــات این 
وزارتخانه در ســال جاری، اظهار کرد: در ۱۱ ماه گذشته 
دستاوردهای ارزشمندی داشــتیم؛ تاکنون در ۱۱ ماه 
اخیر ۸۳ درصد طرح هــای تحقیقاتی و فنــاوری ما به 
مرحله خاتمه رســیده اســت. از این موارد آن هایی که 
به نمونه محصول دســت یافته اند، ۴۱ درصد را تشکیل 
می دهند و بــه فراینــد تولیــد محصول نهایــی برای 
بکارگیری در نیروهای مســلح و صــادرات اقلام دفاعی 

رسیده اند.
وی یادآور شــد: بیش از ۶۴ درصد طرح های تحقیقاتی 
و فناوری را با مشارکت شــرکت های دانش بنیان انجام 
می دهیم. در ســال آینده و ماهانه شاهد خواهید بود که 
دستاوردهای جدید فناورانه دفاعی به ویژه در حوزه های 
نوظهور با هدف دســتیابی به قابلیت هــای دفاعی بالاتر 

رونمایی می شود.

طلایی نیک تأکید کرد: اولین موافقت اصولی برای ایجاد 
بوســتان علم و فناوری دفاعی را هفته گذشته از وزارت 
علوم دریافت کردیم. این ســازوکار جدیــد پارک های 
علم و فناوری دفاعی به شــکل تخصصــی در قطب های 
گوناگون در ســال آینده تشکیل می شــود که در اولین 
مرحله در محصولات دومنظــوره که هم نیازهای دفاعی 
و هــم غیردفاعی را پوشــش دهند، در شــیراز و تهران 

آماده سازی می شود.
ســخنگوی وزارت دفاع ادامه داد: منطقه ویژه اقتصادی 
هوایی در شاهین شــهر اصفهان و با کمک دستگاه های 
اجرایی و بخش خصوصــی به مرور ایجاد می شــود. در 
اســتان فارس هم برای بدل شــدن به قطب الکترونیک 
کشور تلاش هایی آغاز شده تا سال آینده به یک بوستان 
تخصصی بدل  شــود. صنعت دیزل سنگین را هم با توجه 
به نیاز کشــور در حال طراحــی و هماهنگی با محوریت 

شهرستان آمل استان مازندران هستیم.
وی افزود: برای صنعت دریاپایــه هم اولویت ویژه درنظر 
گرفته ایــم و ظرفیت های بــالای بالقــوه در این بخش 
را فعال می کنیــم. همچنین بخشــی از تولیدات اقلام 
صادراتی دفاعی را با ایفای سهم بیشتر بخش خصوصی و 

شرکت های دانش بنیان پیش می بریم.
طلایی نیک با بیــان این که» ما ۴۰ درصد رشــد تولید 
محصولات دفاعی در وزارتخانه را نســبت به ســال قبل 
داشتیم«، اظهار کرد: رشــد کمی محصولات باتوجه به 
نیاز بازار داخلی و خارجی شــکل گرفته و رشد کیفی هم 
باتوجه به تامین هدف ارتقای قــدرت دفاعی و عنایت به 

اهمیت صادرات محصولات مان، مورد نظر است.
ســخنگوی وزارت دفاع تاکید کــرد: ۸۹ درصد اراضی 
نیروهای مســلح به مرحله دریافت ســند یا صدور سند 
رسیده اســت تا حقوق مردم بادقت و به درستی رعایت 

شود.
وی افزود: در زمینه پاکســازی مناطق مرزی از آلودگی 
مین تاکنــون ۲۶ هزار میــن، گلوله و بمــب به جامانده 
از زمان جنگ تحمیلی، کشــف یا منهدم شــده اســت. 
همچنین در ماه های اخیر شــاهد جــذب بیش از ۲۰۰ 
جوان نخبه که فارغ التحصیلان عالی دانشگاه ها هستند 

در وزارت دفاع بودیم.
طلایی نیــک تاکیــد کــرد: مهمترین مســئله جهانی 
و منطقــه ای کماکان شــرارت ها و جنایت هــای رژیم 

صهیونیستی اســت که پشــتیبانی آمریکا و متحدانش 
را بــه همــراه دارد و کارنامه ننگیــن این رژیــم با این 
جنایات سیاه تر شــده اســت. در مقابل جبهه مقاومت 
در حــال اوج گیری قــدرت و ایجاد یــک جبهه جهانی 

ضدصهیونیستی در سطح جهان است.
ســخنگوی وزارت دفاع در پاســخ به پرسشــی درباره 
رونمایی هــای دیگر این وزارتخانه تا پایان ســال، اظهار 
کرد: تقریبــاً آن مقــدار از رونمایی های ما کــه امکان 
عمومی شدن داشته است انجام شده و دیگر موارد هنوز 

تصمیم گیری نشده است که عمومی باشد یا نه.
وی در پاسخ به پرسشــی درباره برنامه وزارت دفاع برای 
صنعت فضایــی تاکید کرد: با موفقیت بســیار تاریخی و 
درخشانی که در ماهواره بر ســیمرغ و قرارگرفتن آنها در 
مدار انجام شد، برنامه فضایی کشــور که بخشی از آن به 
عهده وزارت دفاع اســت یک برنامه چندساله میان مدت 
و بلندمــدت دارد که در طول ســال های آینده به نتیجه 

نهایی می رسد.
طلایی نیــک در پاســخ به پرسشــی دربــاره اقدامات 
انجام شده در زمینه مسدودسازی مرزهای کشور جهت 
جلوگیری از ورود اشرار و نیروهای تروریستی، گفت: هر 
میزان سطح امنیت مرزها را ارتقا دهیم به نفع دو کشوری 
است که مرز مشــترک دارند. در مرزهای شرقی از حدود 
دو دهه قبل تقویت تأسیســات مرزبانی و امنیت مرزی 
در دستور کار کشــورها بوده اما منابع آن به موقع تأمین 
نشــد و این امر طولانی تر شــد. بخش هایی از مرز هم با 
استحکامات و سازوکارهای ثابت مرزی و هم سامانه های 
غیرثابت در حال تقویت اســت.وی ادامــه داد: دولت و 
مجلس در دو ســال اخیر توجه بیشتری به تامین امنیت 
مرزهای شرقی داشتند که اگر مصوبات و تامین منابع به 
موقع انجام شــود این موضوع با ســرعت بیشتری پیش 
می رود. این موضوع در اولویت جدی جمهوری اسلامی 

است و در همکاری همسایگان شرقی پیش می رود.
سخنگوی وزارت دفاع در پاسخ به پرسشی درباره تولید 
تانک پیشرفته کرار، گفت: محدودیتی برای تولید تانک 
پیشــرفته کرار نداریم و در صورت اعــلام نیاز نیروهای 

مسلح این اقدام عملی می شود.
طلایی نیک در پاسخ به پرسشی درباره همکاری نظامی 
ایران و روســیه، تصریــح کرد: همکاری هــای دفاعی و 
غیردفاعی ایران و روســیه سابقه از گذشــته دارد و هیچ 

ارتباطــی به جنگ اوکراین نداشــت و نــدارد. تحولات 
منطقه از جمله جنگ اوکراین روابط دفاعی و تعاملات ما 
با روسیه را تحت تأثیر قرار نداده است. این روابط با هدف 
ثبات و تأمین امنیت منطقه اســت. جمهوری اســلامی 
بارها تأکید کرده اســت که برای پایــان دادن به جنگ 

اوکراین کاملًا آماده کمک است.
سخنگوی وزارت دفاع در پاسخ به پرسشی درباره تولید 
شــناورهای نظامی در ایــن وزارتخانه، اظهــار کرد: در 
کلاس های گوناگون شناوری، برنامه های تولیدی داریم. 
ســاختار دفاعی قدرت دریایی ارتش و ســپاه به گونه ای 
تعیین شده که نوع ماموریت این دو نیرو متفاوت است و 
در کلاس های متفاوت و متناسب با نیازهای این دو نیرو، 

شناورهایی در حال طراحی یا در دست تولید است.
وی در پاسخ به پرسشــی درباره برنامه های وزارت دفاع 
برای صنعت فضایی نیز یادآور شــد: برنامه چندســاله 
میان مدت و بلندمدت برای صنعت فضایی داریم. ما نقش 
ماهواره بر، پرتاب ماهواره و در مــواردی تولید ماهواره را 
در این بخش داریم که مطابق بــا برنامه ها و هماهنگی ها 
پیش می رویم.طلایی نیک در پاســخ به پرسشی درباره 
نســخه بدون سرنشــین جنگنده قاهر و زمان رونمایی 
از آن، گفت: طیف متنوعــی از پهپادها را با مشــارکت 
شرکت های دانش بنیان و نیروهای مسلح در دست اقدام 
داریم و با رعایت ملاحظــات و محدودیت های نظامی در 
این زمینه عمل می کنیم کــه در مورد قاهر نیز این موارد 

رعایت می شود.
ســخنگوی وزارت دفاع در پاســخ به پرسشــی درباره 
گمانه زنی درباره تحویل پهپاد ابابیل به ســودان، تاکید 
کرد: در زمینــه صادرات اقــلام دفاعی بــا رعایت همه 
مقرارت شناخته شده بین المللی عمل می کنیم. یکی از 
انتظاراتی که کشورهای هدف صادراتی برای ملاحظات 
امنیتی خودشــان دارند این اســت کــه اطلاعات اقلام 
صادراتی بــا ملاحظات لازم صــورت گیــرد. بنابراین 

نمی توان به این پرسش پاسخ روشنی داد.

خریدار  ســخنگوی دولت بــا بیان اینکه 
تجارت خارجی ایران طی ۱۰ ماهه امســال 
۱۲۶ میلیــارد دلار بوده اســت، گفت: این 
میزان نسبت به ۱۰ ماهه پارسال ۲.۴ درصد 

رشد کرده و تراز هم ۱۷ درصد مثبت است.
علــی بهادری جهرمی روز ســه شــنبه در 
نشســت خبری با تبریک روز جوان به همه 
جوانــان کشــور و همچنین فرا رســیدن 
نیمه شعبان گفت: شــورای عالی جوانان و 
نوجوانان این هفته به ریاست رئیس جمهور 
تشکیل می شــود و قرار اســت بسته های 
حمایتی در راستای ازدواج و اشتغال جوانان 
و حضور آنهــا در تصمیم گیــری و تصمیم 

سازی به تصویب برسد.
وی ادامه داد: همچنین جوانان برتر در ۱۰ 
رشــته مختلف پس از ارزیابی های مختلف 
شناسایی شــده اند که در هفته جوان این 

جشنواره برگزار می شود.
بهادری جهرمی بیان داشت: در جلسه اخیر 
هیأت دولت آیین نامه ای در راستای قانون 
بیمه کارگران ســاختمانی تصویب شــد تا 
دهک های یــک تا ۳ و افراد تحت پوشــش 
کمیته امــداد و بهزیســتی از پرداخت حق 

بیمه معاف شوند.
وی خاطرنشــان کرد: آیین نامه یکپارچه 
سازی خدمات زنان سرپرســت خانوار در 
راستای حمایت از آنها در دولت تصویب شد 
تا همه این خدمات ساماندهی شود و توزیع 

عادلانه تر این خدمات را داشته باشیم.
ســخنگوی دولت درباره تغییر سود سپرده 
ها گفت: نرخ سود در شــورای پول و اعتبار 
تغییر نکرده و تنها امکان انتشار اوراق پروژه 
های خاص برای دوره محدودی و به صورت 

موردی متشر شده است.
بهادری جهرمی در پاسخ به سوال خبرنگار 
ایرنا در رابطه بــا ادعای تراز تجارت خارجی 
گفت: تجــارت خارجی ۱۰ ماهه امســال 
۱۲۶ میلیــارد دلار بوده که نســبت به ۱۰ 
ماهه پارسال ۲.۴ درصد رشــد کرده و تراز 
هم ۱۷ درصد مثبت است.وی ادامه داد: ما 
یک تراز ارزشــی داریم و یک تراز وزنی، در 
برخی گروه های خاص کالایی ممکن است 
قیمت ها به نرخ متداول جهانی برگردد که 
ارزش تجارت کاهش یابد، مهم این اســت 
که مجموع تجارت خارجی اعم از ارزشــی 
و وزنی مثبت است.سخنگوی دولت درباره 
برنامه های دولت بــرای حمایت از جوانان 
بیان کــرد: در هیات وزیران بــا کاهش ۱۰ 
ساله متوسط ســن وزیران نسبت به دولت 
قبل شــاهد حضور تعداد زیادی از جوانان 
متولد پــس از انقلاب در دولت ســیزدهم 
هســتیم که وزرای راه، ارشــاد، ارتباطات، 
ســخنگوی دولت و برخــی معاونان رئیس 

جمهور از جمله آنها هستند.

رشد 3 برابری شرکت های دانش بنیان
بهادری جهرمی با اشــاره به اینکه در زمینه 
ثبت شــرکت های دانش بنیان شاهد رشد 
۳ برابری نسبت به ســال گذشته هستیم، 
بیان داشت: تســهیلات مالیاتی نیز به آنها 
تعلق گرفته است.وی اظهار داشت: جوانان 
وقتی می بینند رئیس جمهور در سفرهای 
خارجی با خود محصــولات دانش بنیان را 
می برد و منشا فروش و بازاریابی محصولات 
نخبگان می شــود، امیدوار می شوند و این 

یعنی حمایت عینی از جوانان کشور.
ســخنگوی دولت اضافه کرد: همچنین در 
زمینه هــای ازدواج و اشــتغال جوانان هم 
ســعی شــده حمایت های اثرگذار در حد 
توان دولت صورت گیرد در ســال گذشته 
۳ بار آزمون فراگیــر و ۸ آزمون اختصاصی 
دستگاه ها برای اســتخدام برگزار و ۴ هزار 
بورسیه برای دانشجویان جدیدالورود برای 

فعالیت در بخش خصوصی انجام شد.
بهادری جهرمــی درباره طرح شــفافیت 
مجلس نیز توضیح داد: طرح شفافیت طرح 
مجلس بود که ابتدا رد شــد و سپس طرح 
شفافیت همه قوا را مطرح کردند و تصویب 
شــد، رفت و این طرح برگشــت هایی بین 
مجلس و مجمع تشــخیص مصلحت نظام 
داشــته و معاونت حقوقــی رئیس جمهور 
نیز به عنوان نماینده دولت در این جلسات 
شــرکت کرده اســت و تا آنجایی که اطلاع 
دارم شــورای عالی نظارت مجمع این طرح 

را تائید کرده است.

افزایش سقف مسکن و کاهش نرخ 
سود در حوزه مسکن

وی در پاســخ بــه پرسشــی در خصوص 

مسکن گفت: حوزه مســکن با تصمیماتی 
کــه در حــوزه تامیــن مالی اتخاذ شــده، 
شتاب بیشتری گرفته و ســقف تسهیلات 
ساخت مسکن به ۵۵۰ و شهرهای کوچک 
۳۵۰ میلیــون تومان اســت در روســتاها 
با نــرخ ۴ درصد و شــهرهای کوچک با نرخ 
سود ۵ درصد اعطا می شــود، تصمیم دوم 
هم این بود در ۲ ســال ابتدایی بازپرداخت 
تســهیلات، اقســاط به ۵.۹ میلیون تومان 
کاهش یافته اســت علاوه بر این طرحی که 
برای اختصاص زمین یک میلیون مســکن 
در شــهرهای مختلف پیش رفته اســت به 
زودی در کلانشــهر تهران هــم با همکاری 

شهرداری آغاز می شود.
ســخنگوی دولت اضافه کرد: هفته گذشته 
طرح ســاخت ۶۰ هزار واحد دانشگاهیان 
کلید خــورد و امید اســت اجــاره بها هم 
که تابعی از مســکن اســت، با کنترل تورم 

مسکن، در سال آینده کاهش یابد.
بهــادری جهرمی دریاره طــرح فجرانه هم 
توضیــح داد: دولت طــرح فجرانــه یارانه 
کالابــرگ الکترونیک برای ارتقای ســبد 
غذایی شهروندان و ایجاد ســپر تورمی در 
برابر سفره و معیشت مردم راه اندازی کرده 
که ۲۰۰ هزار تومان به صــورت اعتباری به 
یارانه بگیران در ۳ ماهه اجرای طرح فجرانه 

اختصاص می یابد.
وی تصریــح کــرد: تاکنــون ۳۰ میلیون 
نفر یعنــی ۱۰ میلیون خانــوار و ۶۰ درصد 
افــراد مشــمول یارانــه از آن اســتقبال 
کرده اند ایــن کالاها ۱۱ قلم هســتند. در 
خصوص جابجایی زمــان واریز یارانه ها هم 
تصمیم دولت این بود که زیرســاخت های 
الکترونیکی فراهم باشــد تــا دچار خلل در 

واریزها نشــویم که هم از کالابرگ استقبال 
شد و هم اینکه تاکنون خللی در زیرساخت 

های الکترونیکی گزارش نشده است.
سخنگوی دولت در پاسخ به پرسشی درباره 
حج عمره اظهار کرد: هنوز منتفی نیست و 
دولت در تلاش است تا مســائل پیش آمده 
به ویژه در زمینــه هواپیمایی را ســریع تر 

برطرف کند.
بهــادری جهرمــی در ادامه با اشــاره به 
اینکه در زمینــه حمایت های معیشــتی 
ماه مبارک رمضان هم عــلاوه بر کالابرگ 
الکترونیکــی برای تامین میوه شــب عید 
و اقــلام مصرفی رمضــان ماننــد خرما با 
همکاری باغداران و تعاونی های روستایی 
تمامی میــزان مصارف مورد نیــاز تامین 
شده و اقلام پروتئینی، شکر و برنج ذخیره 
سازی شده پیش بینی می شود با نرخ های 
مصوب تامین این اقلام را شــاهد باشــیم، 
همچنین با همکاری فعالان صنفی در اتاق 
اصناف با محوریــت وزارت صمت و بخش 
های بانکی و جهاد کشــاوری بیش از ۲۴۰ 
نمایشگاه عرضه مســتقیم اقلام مورد نیاز 
مردم برگزار می شود بســیاری از آنها هم 
اکنون فعال بوده مکان خرید اعتباری هم 

فراهم شده است.
وی در خصــوص تامیــن اراضی مســاکن 
روستایی نیز اظهار داشــت: یک یا دو هفته 
قبل در ســازمان ملی زمین و مسکن جلسه 
داشتیم و نمایندگان بنیاد مسکن و وزارت 
راه هم حضور داشــتند و همکاری نزدیکی 

صورت گرفت.
سخنگوی دولت خاطرنشــان کرد: امسال 
با در نظر گرفتن ۵۰۰ هزار زمین مناســب 
که امــکان تامین آب، بــرق، گاز و فاضلاب 

و قابلیت ســاخت و ساز را داشــته باشد با 
افزایش رقــم وام به ۳۵۰ میلیــون تومان و 
با نرخ ســود ۴ درصد در روستاها سبب شد 
تا تعداد زیادی از متقاضیان ســاخت و ساز 
به شهرهای کوچک و روســتاها سوق پیدا 

کنند.

ورود مقامات دولتی به فضای انتخابات 
مغایر قانون است

بهادری جهرمی بیان کــرد: رئیس جمهور 
بارها در جلسات خصوصی، عمومی و هیأت 
دولت تاکید کرد که هــر گونه ورود مقامات 
دولتی در انتخابــات مغایر قانون اســت و 
باید زمان خود را مصروف خدمت رســانی 
به مردم کنند و توصیه ایــن بوده که دولت 
هر آنچه در توان دارد برای تامین ســلامت 
انتخابات و افزایش مشارکت مردم را به کار 

بگیرد.

کاهش نرخ سود بازرگانی و عوارض 
واردات خودرو

وی در خصــوص بازار خــودرو و همچنین 
واردات خودروهــای خارجی هــم گفت: 
دولت دربــاره واردات خودروی نو مصوباتی 
داشته و واردات در حال انجام است که آمار 
آن را گمرک و سازمان توسعه تجارت اعلام 

می کنند.
ســخنگوی دولت تصریــح کــرد: دولت 
نرخ ســود بازرگانی واردات خــودرو را نیز 
کاهش داده و عــوارض واردات خودرو برای 
خودروهای اقتصــادی از ۱۰۰ به ۱۰ درصد 
کاهش یافته است و اقدام دیگر اینکه مجوز 
واردات خوردوی کارکرده از مناطق آزاد به 

مناطق اصلی آزاد و ابلاغ شده است.
بهادری جهرمی اضافه کرد: در زمینه تولید 
خودرو اعم از خودروهــای ckd )مونتاژی( 
و تولید داخل با حمایت حداکثری در حال 
پیشرفت هســتیم و افزایش عرضه خودرو 
در هر دو ســال فعالیت دولت را داشته ایم 
و طبق قانون تعیین قیمت به شورای رقابت 
واگذار شده نه دولت و من سخنگوی دولت 

هستم نه شورای رقابت.
وی درباره وضعیت بورس و بازار سرمایه بعد 
از انتشــار اوراق گواهی خاص بیان کرد: به 
طور طبیعی بازار سرمایه برای تامین منابع 
تولیدکننــدگان و بخــش واقعــی اقتصاد 
است، فروش اوراق گواهی ۳۰ درصدی نیز 
یکی از این روش ها بــرای بخش تولید بود و 
صرفا یک مرتبه و برای مــورد خاص انجام 
شــد، دولت سال گذشــته یک قاعده برای 
نرخ خوراک پتروشــیمی ها به مدت ۵ سال 
تعیین کرد تا ثبات و پیش بینی پذیری بازار 
را تقویت کند. اینها همه در راستای حمایت 

از بازار سرمایه بوده است.
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وساز  کلاف سردرگم واگذاری سهام دو خودر
بزرگ کشور باز خواهد شد

در رابطه با واگذاری ســهام دو خودروســاز بزرگ وزیر صمت به تازگی 
گفته است، بر اساس فرمایشات رهبر معظم انقلاب اسلامی، همه چیز 

را باید به بخش خصوصی سپرد و دولت باید تنها نظارت کند.
واگذاری سهام دو خودروســاز بزرگ کشــور که بحث آن بار ها و بار ها 
مطرح شده و هر بار اما به دلایل مختلف بی نتیجه باقی می مانده و  حالا 

به چالشی بزرگ تبدیل شده است!
واگذاری سهام دو خودروســاز بزرگ که آبادی وزیر صمت در تازه ترین 
اظهارات خود در خصوص آن  می گوید: بایــد کار را به بخش خصوصی 
واگذار کرد و دولت نظارت داشته باشد متاسفانه اکنون این گونه نیست 

و در بخشی از نقاط نقش اول را دولت دارد.
کلافه واگذاری ســهام دو خودروساز که احســان خاندوزی وزیر 
امور اقتصــاد و دارایی هم در خصــوص آن ۱۴ آذر ماه به باشــگاه 
خبرنگاران جوان گفته بــود: تاکنون به جمع بندی نرســیدم بعد 
از این که وزیر صمت آمدند بنا شد نســبت به برنامه قبلی اصلاحی 
صورت بگیــرد امیدواریم برنامــه قبلی را با نظر آقــای علی آبادی 

اصلاح کنیم.
خصوصی سازی خودروسازان که در دو ســال اخیر هم رئیس جمهور 
بار ها بر آن تاکید داشــتند به طوری مثال ۱۱ اســفند ماه سال ۱۴۰۰، 
رئیس جمهوری در خلال صدور ۸ فرمان بــرای بهبود عملکرد صنعت 
خودروسازی، واگذاری مدیریت دولتی شــرکت های خودروسازی را 
مورد تاکید قرار داد؛ بر اســاس این فرمان، مقرر شد واگذاری مدیریت 
دولتی شرکت های خودروســازی ایران خودرو و سایپا حداکثر ظرف 
۶ ماه بعد یعنی تا پایان شــهریور ماه ســال ۱۴۰۱ به بخش غیردولتی 

تعیین تکلیف شود.
بحث خصوصی ســازی کــه رهبر انقلاب هــم در دیدار اخیــر خود با 
کارآفرینان ضمــن آن که نظارت دولــت را مکمل حمایــت از بخش 
خصوصی برشــمردند، فرمودنــد: حمایت دولت لازم اســت، نظارت 
دولت هم لازم اســت. ضوابطی وجود دارد که بایــد این ضوابط رعایت 
بشود؛ چه کسی باید مراقبت کند؟ دولت. بنابراین، نظارت دولت مطلقاً 
قابل اغماض نیســت؛ امّا نظارت غیر از دخالت کردن اســت. من دیروز 
شنیدم که در بعضی از شرکت هایی که دولت و بخش خصوصی شریک 
هستند، با اینکه ســهم دولت سهم زیادی نیســت، مدیریتّ در اختیار 
دولت اســت؛ به نظر من این منطق ندارد از همان شــیوه های قانونی 
استفاده کنند، مدیریتّ را به خود مردم و به خود سهامداران شرکت ها 

بسپارند.
البته که پیش از این هم رهبــر انقلاب ۱۰ بهمن ماه ســال ۱۴۰۰ در 
دیدار با تولیدکنندگان و فعالان اقتصادی فرموده بودند: »من با دخالت 
مسئولین دولت و دستگاه های دولتی در فعالیت های اقتصادی موافق 

نیستم، اما با هدایت، نظارت و کمک شان موافقم.«
حالا وزیر صنعت معدن و تجارت قول داده که به دستور رهبر انقلاب 
عمل کند و در این راســتا علی آبادی می گوید: من می توانم  این قول 
را بدهم که در چهارچوب سیاســت های ابلاغی دولت و فرمایشــات 
مقام معظم رهبری این کار )واگذاری ســهام خودروســازان( دنبال 

می شود.

گفتنی اســت، بنابر آمار مرکز پژوهش های مجلس سهم مجموعه های 
دولتی در ایران خودرو ۵/۷۱ درصد و در ســایپا  ۷/۳۱درصد است، ولی 
خود ســهامداری ایران خودرو و سایپا و نیز ســهام داری شرکت های 
عمومی وابســته به دولت و بانک ها باعث شــده تا دولت به بزرگترین 
سهام دار این دو شرکت مبدل شــود. درمجموع، حدود ۷۲/۵۲ درصد 
سهام شرکت سایپا و حدود ۵۲/۰۷ سهام ایران خودرو در اختیار بخش 

عمومی و شرکت های زیرمجموعه این شرکت است.

وهای مونتاژی  وزارت صمت برای گرانی خودر
مجوز داد؟

در حالی قیمت خودروهــای گروه بهمن شــامل فیدلیتی و دیگنیتی 
حدود ۲۰۰ میلیون تومان افزایش داشــته که بررســی ها از شــورای 
رقابــت، وزارت صمت و ســازمان حمایت حاکی اســت، ظاهرا مجوز 

افزایش قیمت به این خودروساز داده شده است.
در پی افزایــش بیــش از ۲۰۰ میلیــون تومانی قیمــت خودروهای 
فیدلیتی و دیگنیتی از گروه خودروســازی بهمن موتور، خریداران این 
خودروهای ســواری با اعتراض در صدد پیگیری این تغییرات قیمتی 

هستند.
مقایســه قیمت عرضه این خودرو در بهمن ماه امســال نسبت به آبان 
حاکی از آن است که قیمت فیدلیتی پرایم تیپ یک در بهمن ماه نسبت 
به آبان ماه ۲.۰۷۵.۰۰۰.۰۰۰ ریــال و قیمت فیدلیتی پرایم تیپ ۲ نیز 

۱.۸۶۵.۰۰۰.۰۰۰ افزایش یافته است.
یک مقام مسئول در شورای رقابت مدعی شده است هیچ مجوز افزایش 
قیمتی به خودروســازان داخلی و مونتاژی داده نشده و قیمت گذاری 

خودرو نیز همچنان براساس مصوبه ۵۴۳ شورای رقابت انجام می شود.
در عین حال کســب اطلاع تسنیم از ســازمان حمایت و وزارت صمت 
در مورد این تغییر قیمتی نشــان می دهد: براســاس بند ۳ مصوبه ۵۰ 
کارگروه خودرو شــورای رقابت مورخ ۷ آذر ۱۴۰۲ درخصوص بررسی 
مجدد قیمت تمام شــده خودروهای مونتاژی از محل تغییر منبع ارز و 
استفاده از ارز صادراتی عنوان شده اســت که با تغییر نرخ ارز محاسبه 

قیمتی مجدد انجام شود.
براساس این بند درخواست برخی شــرکتهای مونتاژی مبنی بر تغییر 
منبع تامین ارز و اســتفاده از ارز حاصل از صادارت در قیمت تمام شده 
و بررسی مجدد قیمتها در جلسه مطرح و مقرر گردید سازمان حمایت 
مصرف کنندگان و تولید کنندگان نســبت به بررسی اقدام و نتیجه به 

کارگروه اعلام گردد.
بر همین اســاس بررسی از وزارت صمت و ســازمان حمایت حکایت از 
آن دارد که ســازمان حمایت مطابق همین مصوبه کارگروه خودروی 
شورای رقابت بررســی قیمت تعدادی از خودروهای مونتاژی را بنا بر 
درخواست شــرکت ها انجام داده و در نهایت وزارت صمت مجوز تغییر 

قیمتی محصولات را برای این شرکت ها صادر کرده است.
گروه بهمن در همین ارتباط عنوان کرده است:

مجوز منطقی ســازی قیمت ها با توجه به افزایش هزینه های تمام شده 
تولید صادر شده اســت، از آخرین قیمت گذاری شــورای رقابت، همه 
عوامل تولید افزایش قیمت داشــته اند که بدیهی است این حقیقت بر 
قیمت تمام شده تولید خودرو اثرگذار خواهد بود، در ادامه روشن است 
این شــرکت مانند گذشــته تابع قوانین و مقررات بوده و بدون مجوز از 
وزارت صمت افزایشی قیمتی نخواهد داشت و شرکت بهمن موتور تنها 
مخاطب این مجوز نخواهد بود و مرجع صادر کننده در این مجوز امکان 

انتشار آن را دارد.

بازار

محمدحســین ســیف اللهی  با وجود 
گردش مالــی چندین هــزار میلیاردی در 
فضای مجازی اما میــزان مالیات پرداختی 
توســط اینفلوئنســرها کمتر از ۷ میلیارد 

تومان بوده است.
موضوع مالیات ســتانی از بلاگرها و فعالان 
فضای مجازی در هفته های اخیر، بار دیگر 
به تیتر یک برخی از رســانه ها تبدیل شده 
است، نظراتی که گهگاه در تقابل با یکدیگر 

قرار دارند.
در واقع برخی از رسانه ها و افراد صاحب نظر، 
مالیات  ستانی از بلاگرهای فضای مجازی را 
به دلیل فیلترینگ این شــبکه ها در کشور، 
غیرمنطقی عنــوان می کنند؛ بــه عقیده 
این دسته از رســانه ها، دولت با فیلترینگ 
مشــکلاتی را در فضای مجازی ایجاد کرده 
و به همین دلیــل، اخذ مالیــات از بلاگرها 

منطقی به نظر نمی رسد.
به عنوان نمونه، امان الله قرایی مقدم، استاد 
دانشگاه خوارزمی و جامعه شناس پیرامون 
مالیات ســتانی از بلاگرها گفته است: وقتی 
یک پلتفرم فیلتر شده است، چطور مالیات 
گرفتن از آن برقرار است؟ ضمن اینکه قائل 
به لــزوم وجود یک ضابطه مشــخص برای 
فضای مجازی هســتم، اما نکته ای هم که 
دارنــدگان این صفحات مطــرح می کنند، 
درســت اســت.اما نکتــه جالب توجه این 
بوده که اغلب رســانه هایی که بــه انتقاد از 
مالیات ســتانی از بلاگرها پرداخته اند، تنها 
این مطلب را در تیتر خود عنوان داشــته اند 
و بررســی دقیق گزارشــات منتشــر شده 
حکایت از آن دارد کــه در مجموع موافق با 

مالیات ستانی از بلاگرها هستند.
البته پایگاه اطلاع رســانی دولت نسبت به 
انتقاد از مالیات ستانی از بلاگرها به سرعت 
واکنش نشان داده و پیرامون آن اطلاعیه ای 
را منتشــر کرده که بخشــی از آن در ادامه 
آمده است.»… در ســال ۱۳۹۹ و ۱۴۰۰، 
اینفلوئنســرهایی که بیش از ۵۰۰ هزار نفر 
دنبال کننده داشــتند، شناســایی شدند 
که ۵۵۱ مورد بودنــد، در نهایت برای ۱۲۳ 
اینفلوئنســر برگه تشــخیص مالیات صادر 
شــد. مجموع تراکنش این اینفلوئنســرها 
۲.۳ هزار میلیارد تومان بود که برای ســال 
۱۳۹۹، ۶۴ برگه تشخیص به ارزش ۲ هزار 
میلیارد تومان صادر شــد کــه در نهایت ۷ 
میلیارد و ۶۰۰ میلیــون تومان مالیات اخذ 

شد.«

قانون چه می گوید؟
مطابــق بــا قانــون بودجه ســال ۱۳۹۹، 
درآمدهــای کاربران دارای بیــش از ۵۰۰ 
هزار دنبال کننده در رسانه های کاربرمحور 
)ماننــد اینســتاگرام و تلگــرام( از محل 
تبلیغات مشــمول مالیات بر درآمد خواهد 
بود. همچنین طبق بنــد »ذ« قانون بودجه 
سال ۱۴۰۰ در خصوص مالیات فعالیت های 

اینســتاگرامی آمده اســت که درآمدهای 
کاربران دارای ۵۰۰ هــزار دنبال کننده در 
رســانه های کاربرمحور از محــل تبلیغات، 

مشمول مالیات بر درآمد خواهد بود.
همچنین مطابق با اظهارنظر، ســخنگوی 
سازمان امور مالیاتی، در ســال ۱۴۰۲ نیز 
کســانی که در فضای مجازی از سکوهای 
خارجی اقدام بــه تبلیغــات و درآمدزایی 
می کنند و بیش از ۵۰۰ هــزار دنبال کننده 

دارند، باید مالیات بپردازند.
اما شــاید ایــن شــبهه را بتــوان مطرح 
کرد کــه در فضای مجــازی بــا انبوهی از 
صفحاتــی مواجه هســتیم کــه علی رغم 
داشــتن دنبال کننده کمتــر از ۵۰۰ هزار 
نفر، تعرفــه تبلیغاتی میلیونــی دارند؛ یا با 
روش های دیگری، درآمــد کلانی از فضای 
مجازی کســب می کنند ولــی در قانون به 
مالیات ســتانی از این صفحات اشاره نشده 

است.
گفتنــی اســت، در شــبکه های اجتماعی 
پرمخاطب با صفحــات و کانال هایی مواجه 
هســتیم کــه از ایــن ســکوهای خارجی 
به منظور فروش کالا و خدمــات خود بهره 
می برنــد، به عنــوان نمونــه در حوزه های 
مختلــف به خصوص بازارهــای مالی نظیر 
بورس و رمزارز، شــاهد فــروش پکیج های 
متعددی هستیم که درآمد میلیاردی برای 
فروشندگان آن به دنبال دارد. همچنین در 
حوزه بازارهای مالــی، کانال های تلگرامی 
خصوصی مشــاهده می شــود که به جهت 
عضویت در آن هزینه قابــل توجهی از افراد 

دریافت می شود.
از ســوی دیگر برخی از افراد چهره سالیان 
دور صداوســیما، در یوتیوب اقدام به تولید 
و پخــش برنامه هایی داشــته اند که در آن 
تبلیغاتی به صورت زیرنویس یا درج لوگو در 

محل فیلم برداری، مشاهده می شود.

همچنیــن برخــی از تارنماهــای خبری، 
بــا دریافت هزینه هــای میلیونــی، روزانه 
چندین تبلیغ در فضای مجازی )سکوهای 
خارجی( منتشــر می کنند؛ اما آیا از موارد 

گفته شده، دولت مالیات دریافت می کند؟

مالیات دریافتی از بلاگرها، نمایشی
 و حداقلی!

لازم به توضیح است علاوه بر اینکه هنوز در 
خصوص مالیات ستانی از برخی فعالیت ها، 
تمهیدات قانونی اندیشــیده نشده، مالیات 
وصولی از بلاگرها نیز آن چنان چشــمگیر 
نبوده اســت؛ در واقع از زمان ایجــاد الزام 
قانونی جهت مالیات ســتانی از بلاگرها تا به 
امروز، درآمد دولت از ایــن محل، مطابق با 
اظهار نظر رئیس ســازمان امــور مالیاتی 
کشــور، حدود ۷ میلیــارد و ۶۰۰ میلیون 
تومان بوده اســت، رقمی که قطعاً با ارزش 
کل درآمد بلاگرها و اعداد و ارقام موجود در 

این حوزه، فاصله فاحشی دارد.
این در شرایطی اســت که مطابق با ادعای 
برخی از اینفلوئنســرها، آن ها ماهانه بین ۲ 
تا ۱۰ میلیارد تومان درآمد کسب می کنند؛ 
حال عدد فــوق را با میزان وصــول مالیات 
از بلاگرها مقایســه کنید، با این تفاســیر 
می توان ادعا کرد، اینفلوئنســرها هنوز در 

تور سازمان امور مالیاتی قرار ندارند.

مشمولان مالیات در فضای مجازی
 چه کسانی هستند؟

وحیــد عزیــزی، مدیــرکل اســبق دفتر 
بازرسی، مبارزه با فرار مالیاتی و پول شویی 
سازمان امور مالیاتی پیرامون الزام بلاگرها 
به پرداخت مالیات به خبرنــگار مهر گفت: 
مطابق با قانون، کسب هر درآمدی مشمول 
مالیات بــوده و در قانون بودجــه نیز بحث 
مالیات ستانی از بلاگرها عنوان شده است؛ 

در واقع اینفلوئنســرهایی که بیش از ۵۰۰ 
هزار نفر آن ها را دنبــال می کنند و از محل 
تبلیغــات در فضای مجــازی درآمد دارند، 

باید مالیات پرداخت کنند.
این کارشــناس مالیاتی ادامه داد: البته این 
موضوع بــه این معنی نیســت که صفحات 
مجازی با دنبال کنندگان کمتر از ۵۰۰ هزار 
نفر، الزامی برای پرداخــت مالیات ندارند، 
درواقع همه کســانی از محــل تبلیغات در 
بســتر فضای مجازی دارای درآمد هستند، 

مشمول مالیات می شوند.

معافیت مالیاتی، صفحات مجازی 
چندمیلیونی

عزیزی تصریح کــرد: همچنین صفحاتی با 
دنبال کنندگان میلیونی وجود دارد که هیچ 
درآمدی از محل تبلیغــات ندارند، در واقع، 

افراد فوق از مالیات این محل معاف هستند.
وی افزود: سازمان امور مالیاتی این اختیار را 
ندارد که بر اساس تعداد دنبال کننده مالیات 
دریافت کند، به بیانی بایــد از درآمدی که 
برای افــراد محقق می شــود، مالیات اخذ 
شود. در این راســتا تبلیغات برخی از افراد 
هم به صورت کاملًا دوســتانه و رایگان بوده 

که مشمول مالیات نخواهد بود.

بزرگ ترین سد سازمان امور مالیاتی 
پیرامون تحقق مالیات

 از اینفلوئنسرها
به گفته این کارشــناس مالیاتی، شناسایی 
مشــمولان مالیات فضای مجازی، یکی از 
بزرگ ترین مشکلات پیرامون تحقق قانون 

بودجه کشور است.
 وی دراین خصــوص اظهار داشــت: عمده 
پلتفرم هایی که افــراد از طریق آن تبلیغات 
انجام می دهند، خارجی هستند و دسترسی 
به صاحب اصلی اکانت در برخــی از موارد 

وجود نــدارد، همین امر ســد بزرگی برای 
تحقق درآمدهای مالیاتی از بلاگرها است.

وی ادامــه داد: همچنین ادعــای تبلیغات 
رایگان و دوستانه نیز یکی دیگر از مشکلات 
عمده ســازمان امور مالیاتی است که زمان 
رســیدگی به این پرونده ها را تحت الشعاع 

قرار می دهد.

نحوه مالیات ستانی از بلاگرها
عزیزی پیرامــون نحوه محاســبه مالیات 
بلاگرها گفــت: موضــوع مهــم پیرامون 
بلاگرها، گردش حساب آنها نیست، درواقع 
به طور خاص درآمد آنهــا از محل تبلیغات 
و فعالیــت در شــبکه های اجتماعی مورد 
بررسی قرار می گیرد، به بیانی مسئله اصلی 
این اســت که افراد از محل تبلیغات چقدر 

درآمد کسب می کنند.
وی افزود: عددی که از جمــع ریز تراکنش 
پالایش شده فعالان فضای مجازی به دست 
می آید، مبنای محاسبه مالیات آن ها است، 
موارد انواع واریزی ها تفکیک می شــوند تا 
محاسبه مالیات به شکل دقیق صورت گیرد.

مدیرکل اسبق دفتر بازرسی، مبارزه با فرار 
مالیاتی و پول شویی ســازمان امور مالیاتی 
تصریح کرد: بــا پایان یافتن تمامی مراحل و 
صدور برگه تشخیص، کلیه افراد دارای حق 
اعتراض هســتند، البته پس از قطعی شدن 
فرآیندها، ســازمان امور مالیاتی می تواند 
در صورت عدم پرداخــت داوطلبانه مالیات 
توســط اینفلوئنســرها، از ابزارهای قانونی 

خود برای وصول مالیات استفاده کند.

زمان بر بودن مالیات ستانی از بلاگرها
عزیزی در پاسخ به این سوال که چرا میزان 
مالیات دریافتی توسط سازمان امور مالیاتی 
به درآمد اینفلوئنسرها همخوانی نداشته و 
بسیار کمتر اســت، گفت: در این خصوص 
باید ببینیم که به چــه میزانی برگ قطعی 
برای افراد صادر شــده است، در واقع وصول 
مالیات از طریق برگ قطعی انجام می شود 
و نباید تنها میــزان تراکنش ها ملاک قرار 
گیرد.وی در پایان گفت: شناســایی بلاگر، 
دریافت ریز تراکنش از بانــک مرکزی و به 
بیانی فرآیند محاســبه تا دریافت مالیات، 
زمان بر اســت، اما ســازمان امور مالیاتی با 
ابزارهای خود در جهــت وصول آن حرکت 

خواهد کرد.
آنچه مشخص است در ایران به دلیل ضعف 
در قوانین حــوزه فضای مجــازی، امکان 
شناسایی دقیق مشــمولان مالیاتی که در 
این بستر مشــغول فعالیت هستند، وجود 
ندارد، از ســوی دیگر هنوز قوانین مربوط به 
مالیات ستانی از بلاگرها نیاز به تقویت دارد، 
شــاید بتوان گفت اگر موضــوع اظهارنامه 
مالیاتی کلیه ایرانیان اجرایی شــود، فعالان 
فضای مجازی نیز موظف می شوند که نحوه 

کسب درآمد خود را اعلام کنند.

رییس ســازمان هواپیمایی گفت: تا مشــخص شدن 
نحوه قیمت گذاری بلیت های هواپیما، ایرلاین ها باید با 
قیمت قبلی بلیت در بازار عرضه کنند و امروز سه سایت 

فروش بلیت به علت گران فروشی متوقف شدند.
محمد محمدی بخــش رئیس ســازمان هواپیمایی 

کشور در سومین روز نمایشگاه از غرفه مهر بازدید کرد.
محمد محمدی بخــش رئیس ســازمان هواپیمایی 
کشــور  با بیان اینکه با ســوداگران بازار بلیت برخورد 
قاطعانه ای می شــود، گفت: تا مشــخص شدن قانون 
نهایی برای نحوه قیمت گذاری بلیت هواپیما، ایرلاین 

موظف هســتند که طبق گذشــته بلیت ها را در بازار 
عرضه کنند و اگر ایرلاینی دچار تخلف شــود مجوز آن 

باطل و به مراجع رسیدگی ارجاع داده می شود.
رئیس سازمان هواپیمایی در ادامه تاکید کرد: براساس 
ابلاغ معاون دادســتان و جانشین سرپرست دادسرای 

عمومی و انقلاب ناحیه ۳۰ ویــژه فرودگاه های تهران 
به شرکت های هواپیمایی، »شــرکت های موج زمزم، 
چارتر ۷۲۴ و زیرمجموعه هــای آن و گروه نرم افزاری 
آپ« به علت گران فروشــی بلیت هواپیما، از هرگونه 

واگذاری و فروش بلیت تا اطلاع ثانوی ممنوع شدند.

هوایی

وشی بلیت متوقف شدند رییس سازمان هواپیمایی کشور در غرفه مهر اعلام کرد؛سه سایت به علت گران فر

وزارتصمت:
وشندگان تلفن همراه مجوز داشته هم از اتحادیه دستگاه های مخابراتی وش کمپانی هم از اتحادیه فر کور

خریدار  طبق اعلام دفتر رســانه وزارت 
صمت، کوروش کمپانــی از اتحادیه صنف 
فروشــندگان تجهیزات صوتی تصویری و 
تلفن همراه و اتحادیه صنف دســتگاه های 
مخابراتی شهرســتان تهران مجوز داشته، 

اما از وزارت صمت مجوزی نداشته است.
به گــزارش خبرآنلاین،طبق اعــلام دفتر 
رســانه وزارت صمت، کــوروش کمپانی از 
اتحادیه صنف فروشندگان تجهیزات صوتی 
تصویری و تلفــن همــراه و اتحادیه صنف 
دســتگاه های مخابراتی شهرستان تهران 
مجوز داشــته، اما از وزارت صمت مجوزی 

نداشته است.
دفتر رسانه وزارت صنعت، معدن و تجارت، 
اعلام کرد که شــرکت کوروش پردازان آی 
سا، به نمایندگی امیرحســین شریفیان، با 
نام تجاری کوروش کمپانی، در سال ۱۴۰۰ 
از اتحادیــه صنف فروشــندگان تجهیزات 
صوتی تصویری و تلفن همراه شهرســتان 
تهران، مجــوز خرده فروشــی تلفن همراه 
گرفته، در سال ۱۴۰۱ نیز از اتحادیه صنف 
دســتگاه های مخابراتی شهرستان تهران 
مجوز خدمــات پــس از فــروش گرفته و 

بنابراین هر دو مجوز آن صنفی بوده است.
طبق قوانین جدید مصوب مجلس شورای 
اسلامی و ابلاغیه های مرکز مقررات زدایی 

وزارت اقتصاد، در اعطای مجوزهای کسب، 
باید حداکثر تسهیل صورت گیرد و این الزام 

قانونی است.
بر اســاس گزارش مرکز اصنــاف، در زمان 
صــدور هر دو پروانه کســب این شــرکت، 
اســتعلام های قانونی لازم از مراجع قانونی 
انجام شده است؛ همچنین بر اساس گزارش 
مرکز توســعه تجارت الکترونیکی، در زمان 
صدور اینماد، اســتعلام ســوء پیشــینه از 
نیروی انتظامی انجام شده است؛ بنابراین در 
هیچ یک از موارد، منــع قانونی برای صدور 

مجوز وجود نداشته است.
نکته مهمی که باید مــورد توجه قرار گیرد 
این اســت که نه در مجوزهــای صنفی که 
اتحادیه ها به این شــرکت اعطــا کرده اند و 
نه در نماد تجــارت الکترونیکی شــرکت، 
هیچگونه عنوان »پیش فروش« به چشــم 
نمی خورد و صرفا مجوز »فروش« به شرکت 
داده شده اســت. اما »پیش فروش« نیاز به 
مجــوز مالی جداگانــه ای دارد کــه باید از 
دستگاه ذیربط اخذ می شده که این شرکت 

فاقد آن مجوز بوده است.
موضوعی که پیشتر بارها در رسانه ها اعلام 
شــده این اســت که در هنگام خرید از یک 
فروشگاه حضوری یا اینترنتی، باید بررسی 
شــود که فروشــگاه چه نوع مجوزی دارد. 

این موضوع به ویژه در مــواردی که »پیش 
فروش« انجام می شــود، باید توجه شود که 
آیا شرکت، مجوز موسسه مالی یا لیزینگ یا 
جمع سپاری مالی و نظایر آن را دارد یا خیر؛ 
در غیر این صورت صلاحیــت جمع آوری 

پول از مردم را ندارد.
بر اساس این گزارش، چنانچه مشتریان یک 
شــرکت، تاریخ صدور اینماد یک شرکت را 
بررسی کرده و مشاهده کنند که مدت زمان 
کوتاهی از زمان صدور اینماد آن گذشــته و 
همچنین در مجوز آن، صرفــا فروش آمده 
و اجازه »پیش فروش« نــدارد، نباید برای 
پیش خریــد کالا، آن هم در مبالــغ بالا به 

چنین شرکتی اعتماد کنند.
همچنین در این گزارش آمــده که اینماد 

نباید به عنوان مجوز تلقی شــود و در مورد 
کوروش کمپانــی نیز نهــاد صادرکننده 
مجوز، اتحادیه های صنفــی بوده اند. نماد 
تجــارت الکترونیک یا اینماد، یک نشــان 
اســت که در وبســایت فعال تجاری قرار 
می گیرد تــا مخاطبان وبســایت بتوانند 
شناســنامه و اطلاعات قانونــی این فعال 
تجــاری را مشــاهده کننــد و در صورت 
هرگونه شــکایت از آن، بتوانند شــکایت 
خــود را پیگیری کننــد. روزانــه هزاران 
شکایت در سامانه اینماد ثبت شده و بیش 
از ۲۰۰ هــزار فعــال تجــارت الکترونیک 
کشــور فورا به این شــکایت ها ترتیب اثر 
می دهنــد و در غیــر این صــورت به حل 

اختلاف قضایی ارجاع می شوند.
همچنیــن دســتگاههای نظارتــی و نهاد 
صادرکننده مجــوز می تواننــد درصورت 
اثبــات تخلف، از طریــق تعلیق یــا ابطال 
اینمــاد، مانــع از فعالیــت درگاه پرداخت 
اینترنتی دارنــده اینماد شــوند. بنابراین 
مرکز توســعه تجارت الکترونیکــی، نهاد 
صادرکننده مجوز محســوب نمی شــود و 
تعلیق اینماد نیز نیازمند اعلام دستگاه های 
نظارتــی قانونی یا اعلام نهــاد صادرکننده 
مجوز است که در مورد کوروش کمپانی به 

محض اعلام، انجام شده است.

قابل توجه اســت کــه کل دوره عمر فعال 
بودن اینماد این شــرکت، ســه ماه بوده و 
بخش عمده فروش شرکت نیز از مسیرهای 
غیر درگاه پرداخت اینترنتی صورت گرفته 

است.
همچنیــن درخصوص مجوزهــای صنفی 
شــرکت کوروش کمپانی تاکید می شــود 
که در کشــور، بیش از ســه میلیون مجوز 
صنفی وجــود دارد و نظارت بــر آنها، طبق 
قانــون بــه ۸۰۰۰ اتحادیــه و ۴۰۰ اتاق 
اصناف سپرده شده است و وزارت صمت بر 
عملکرد اتاق های اصناف نظارت بالادستی 
دارد. به طور خــاص و در صورت لزوم در این 
پرونده، کمیسیون نظارت بر اصناف استان 
تهران، بــر عملکرد اتحادیه هــا و اتاق های 
اصناف اســتان تهــران نظــارت می کند و 
چنانچه ثابت شــود اتحادیــه مجوزدهنده 

کوتاهی کرده حتما برخورد می شود.
البته بایــد توجه کرد کــه اتحادیه ها صرفا 
درخواســت پلمپ واحد صنفی را به نیروی 
انتظامی ارائــه می دهند و پلمــپ واحد به 
دلیل ضرورت طی فراینــد قانونی، با فاصله 
زمانی انجام می شود. همچنین در مواردی 
که نیاز به تشــکیل پرونده هــای قضایی و 
تعزیراتی باشــد، صدور رای نهایی مستلزم 

طی مدت زمان لازم خواهد بود.
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ژاپن، چگونه ژاپن شد؟
افشــین والی نژاد ژاپن؛ بعد از دو قــرن انزوای مطلــق در دورانی 
موســوم به ادِو، که درهای خود را به روی جهان بســته بــود و با هیچ 
کشوری ارتباط نداشت، ناگهان در ســال ۱۸۶۸ میلادی برابر با ۱۲۴۷ 
خورشــیدی، در اثر تغییر و تحولات گســترده ای موســوم به انقلاب 
میجی، درهای خود را گشود و اصلاحات اساســی را در راستای مدرن 
سازی و پیشــرفت کشــور آغاز کرد و به گواه تاریخ، در عرض مدتی نه 
چندان طولانی در اوایل قرن بیســتم به یک قدرت صنعتی و اقتصادی 

بزرگ تبدیل شد. چند مثال:
نظام آموزشی در سراســر کشور به کلی دگرگون شــد به شکلی که به 
عنوان مثال میزان ثبت نــام دانش آموزان در مــدارس ابتدایی از ۳۰ 
درصد در ســالهای دهه ۱۸۷۰ به ۹۰ درصد در ســال ۱۹۰۰ افزایش 

یافت.
اولین قطار راه آهن در ژاپن در ســال ۱۸۷۲ افتتاح شــد و اولین قطار 
زیرزمینی توکیو در سال ۱۹۲۷ آغاز بکار کرد. ژاپن کشوری کوهستانی 
اســت و به طور منطقی تونل در زمینه راهســازی در آن کشور اهمیت 
زیادی دارد. تعداد تونل های حفر شده در سراسر کشور در حدود یازده 
هزار تونل و طول مجموع این تونل ها به حــدود پنج هزار کیلومتر بالغ 
می شــود. برای این که رقم را بهتر تصور کنید این مسافت، چهار برابر 

فاصله تهران تا بندر عباس است.
در سالهای ابتدایی قرن بیســت و یکم، ژاپنی ها در طول چند دهه قبل 
از آن به اندازه ای کار کرده بودند که تمامی آگاهان به امور این کشــور 
می گفتند: امروز در ژاپن چیزی به نام طرح توسعه عمرانی وجود ندارد! 
این کشور در زمینه توسعه، مطلقا اشباع شده است، در سراسر ژاپن هر 
کاری که در حوزه عمران نیاز بوده، بطور تمام و کمال انجام شــده و به 
پروژه جدیدی احتیاج نیســت ... نیازی به پل، تونــل، جاده، راه آهن و 

هیچ گونه زیرساخت تازه ای نیست ...
چگونه کشــوری که فاقد یک حکومت مرکزی مقتدر و منسجم بود و 
مردم از فقر، گرسنگی و نا امنی فراگیر و گسترده ناشی از عدم حاکمیت 
قانون، نظام حکومتی ناپایدار، هرج و مرج و بــی نظمی رنج می بردند، 
طی فقط چنــد دهه کار و کوشــش جمعی از طریــق انجام اصلاحات 
ساختاری، ریشه های تمدن و توســعه را چنان بنا نهاد که سطح امنیت 
و رفاه اجتماعی، و نیز نظم و ثبات سیاســی به بالاترین حد ممکن ارتقا 
یافت؟ ژاپــن در این زمینه یک الگوی نمونه و کم نظیر در سراســر دنیا 

تلقی می شود.
این واقعیتهای آماری غیرقابل انکار، شــگفتی مرا بیشــتر کرد، چطور 
چنین چیزی ممکن اســت؟ هر ژاپنی در طول مدت زمانی که از نعمت 
حیات برخوردار بوده چقدر در این فرآیند توسعه کشورش سهم داشته 

است و من چقدر در سهم کشورم داشته ام؟

وش کمپانی«  ونده مالک متواری »کور ارسال پر
پل به اینتر

پرونده مالک متواری »کوروش کمپانی« به زودی به اینترپل ارســال 
و اعلان قرمز برای آن در کشــورهای مختلف جهت دســتگیری انجام 
می شــود.یک منبع آگاه درباره پرونده کوروش کمپانی اظهار داشت: 
این پرونده از سوی مقامات قضایی به پلیس ارایه شده است و در دست 
پلیس بین الملل اســت.وی افزود: پس از ســیر مراحــل، این پرونده 

به زودی به اینترپل صادر خواهد شد.
این منبع آگاه خاطرنشان کرد: پس از تأیید اینترپل اعلان قرمز در مورد 
مالک متواری کمپانی برای کشورهای مختلف انجام و برای استرداد آن 

به کشور اقدام خواهد شد.
این منبع آگاه خاطرنشان کرد: پرونده اکنون در پلیس در حال بررسی 

جهت ارسال به سازمان اینترپل است.

رئیسپلیسراهورفراجااعلامکرد
 معاینه فنی، شرط پلیس برای سفرهای 

وز جاده ای نور
رئیس پلیس راهور فراجا تاکید کرد کــه در ایام نوروز، خودروهای فاقد 

معاینه فنی اجازه تردد در جاده های کشور را ندارند.
ســردار ســید تیمور حســینی در جلســه کمیته هماهنگی اجرای 
طرح های ویژه ترافیکی نوروز ۱۴۰۳ که رئیس سازمان مدیریت بحران 
کشــور و نمایندگانی از وزارت بهداشت، ســازمان راهداری، اورژانس، 
جمعیت هلال احمر و ... برگزار شــد، گفت: در طــرح نوروزی ۱۴۰۲ و 
برابر آمارهای رســمی متاســفانه ۱۲۱۷ نفر درپی تصادفات رانندگی 
جان خود را از دســت دادند که نسبت به سال گذشــته افزایش شش 

درصدی را نشان می دهد.

وی با بیان اینکه ۶۴ درصد از علت این تصادفــات در ایام نوروز مربوط 
به خستگی و خواب آلودگی و همچنین ســرعت بالا بود، گفت: این دو 
عامل به راحتی قابل پیشگیری است و امیدوارم که رانندگان این موارد 
را جدی بگیرند.به گفته رئیس پلیس راهور فراجا اســتان های فارس، 
سیستان و بلوچســتان و خراســان در طرح نوروزی ۱۴۰۲ بیشترین 
تصادفات و استان های البرز، یزد و ایلام کمترین تصادفات جاده ای را به 

خود اختصاص دادند. 
وی با بیان اینکــه ۶۸ درصد از مصدومیت های تصادفــات جاده ای به 
دلیل نبستن کمربند ایمنی از سوی سرنشینان در خودروها رخ داده یا 
تشدید شده است، گفت: بستن کمربند ایمنی برای تمامی سرنشینان 

خودروها در جاده ها الزامی است.
حســینی در ادامه به اقدامــات و برنامه ریزی های پلیــس برای نوروز 
۱۴۰۳ پرداخت و گفت: اولویت اول ما کاهش جانباختگان، مصدومان 
و تصادفات است  و همه دســتگاه ها باید در این خصوص فعال باشد. در 
طرح نوروزی امسال که از ۲۴ اسفند آغاز خواهد شد، بالغ بر ۸۷ هزار نفر 
از دســتگاه های مختلف از پلیس راهور گرفته تا راهداری و اورژانس و 

هلال احمر و امدادخودروها و ... در حالت آماده باش قرار دارند.
رئیس پلیس راهور فراجا افزود: اما این آماده باش کافی نیســت. طرف 
دیگر مردم هســتند که از آنها خواهش می کنیم قوانیــن و مقررات را 
رعایت کنند. در نوروز ۱۴۰۳ مدیریت و کنترل سرعت متوسط به طور 
دقیق رصد و اعمال خواهد شــد و هیچ گذشت و اغماضی نخواهد شد و 

رانندگان مرتکب تخلفات پر خطر در نوروز از سفر باز خواهند ماند.
حسینی گفت: همچنین ما پیشــنهاد می کنیم که برای طرح نوروزی 
یک کمیته مشــترک متشــکل از ســازمان مدیریت بحران، سازمان 
امدادونجات، راهداری و پلیس راهور تشــکیل شود تا در لحظه درمورد 
شرایط و وضعیتی که ایجاد می شود تصمیم گیری شود.به عنوان مثال 
اگر هشدار سطح نارنجی یا قرمز صادر شد باید در کمترین زمان ممکن 

اقدام و تصمیم گیری شود.

یادداشت

دیوار

دبیر شورای عالی فضای مجازی گفت: اگر دستگاهی 
در پیاده ســازی دســتورالعمل های مربوط به امنیت 
ســایبری قصوری داشته باشــد و یا ترک فعل صورت 
گرفته باشــد، با آن دســتگاه برخورد خواهد شد.سید 
محمد امین آقامیری، در پاســخ به ســوالی مبنی بر 

اینکه از آنجا که فرماندهی امنیت ســایبری کشور بر 
عهده مرکز ملی فضای مجازی اســت، در یکسال اخیر 
چندبار شاهد حمله ســایبری و به ارگان های مختلف 
بودیم، مرکز برای ارتقای امنیت سایبری و ساماندهی 
آن چه برنامه ای دارد، گفت: مسئولیت حفاظت و پیاده 

سازی ضوابط و مقررات ابلاغ شــده بر عهده بالاترین 
مقام دســتگاه اســت؛ یعنی چارچوب قوانین، ضوابط 
و دســتورالعمل توسط مرکز ملی مشــخص و توسط 
دستگاه پیاده سازی می شــود.آقامیری افزود: حال در 
این بین اگر دستگاهی در پیاده ســازی دستورالعمل 

قصوری داشته باشد و یا ترک فعل صورت گرفته باشد، 
با آن دســتگاه برخورد خواهد شــد.دبیر شورای عالی 
فضای مجازی ادامه داد: حملات ســایبری که در این 
مدت رخ داده، برخی به دلایل طراحی و معماری بوده 

و برخی دیگر به دلیل هجمه های دشمنان بوده است.

مجازی

خریدار   وقفه ۶ ساله جشــن رسانه ها به 
عنوان یکــی از مهمتریــن رویدادهای این 
حوزه آســیب هایی چون حرکت به سمت 
اخبار زرد برای دیده شــدن در پی داشــته 
که برگزاری دوبــاره آن علاوه بــر رفع این 
آسیب ها دستاوردهای ارزشمندتر دیگری 

نیز در بر دارد.
 نمایشگاه رســانه های ایران پس از ۶ سال 
چشــم انتظاری و وقفه بار دیگر ۲۹ بهمن 
امســال درهای خود را به روی رســانه ها و 
علاقه مندان گشــود. نمایشگاهی که نیمی 
از این وقفــه را مدیون ویــروس کرونا و نیم 
دیگر را نیز مدبون کم لطفی و مشکلات راه 

برگزاری بوده است.
تکاپوی رســانه های کشــور برای بهترین 
تزیین غرفه، حضور تمام قد با سرویس های 
مختلف خبری، رقابت برای ربودن مقامات 
دولتی و شــخصیت های مهــم فرهنگی، 
اجتماعی و اقتصادی گواه از دلتنگی عمیق 
برای بزرگترین گردهمایی رسانه ای کشور 
دارد. دورهمی کــه نبودش بیش از نیم دهه 
فعالان رسانه را در سایه سکوت دیده شدن 

فرو برد.
فارغ از عوامل موثــر در این اتفــاق و وقفه 
۶ ســاله در برگزاری مهم تریــن دورهمی 
رسانه ای و مطبوعاتی کشــور، این مسئله 
آســیب هایی را به دنبال داشت که در ادامه 
از زبان فعالان عرصه رســانه و علاقه مندان 

آن را می شنویم.

خبرهای زرد حاصل ۶ سال چشم 
انتظاری نمایشگاه رسانه

معاون خبر خبرگزاری ایســنا درباره اثرات 
وقفه ۶ ســاله در برگزاری نمایشگاه رسانه 
به خبرنگار ایرنا گفت: یکــی از موضوعات 
مهم در دولت سیزدهم توجه به مطبوعات، 
خبرنگاران و به طور کل رســانه است و یکی 
از مصادیق آن برپایی جشــنواره مطبوعات 
است که به نوعی متولی آن وزارت فرهنگ 
و ارشاد اســلامی و دولت بوده است. اکنون 
نیز نمایشگاه مطبوعات پس از ۶ سال وقفه 
برگزار شــد که نشــان از توجه ویژه دولت 
سیزدهم به موضوع رسانه و مطبوعات دارد.

امین صبحی ادامــه داد: مباحث مختلفی 
در ایــن وقفه ۶ ســاله موثــر و دخیل بوده 
اســت، اما نتیجه آن را می توان در گسست 
فضای تعاملی رسانه ها دید. به عبارت دیگر 

نمایشگاه محلی برای دیده شدن است و در 
این وقفه نسبتاً طولانی، رسانه ها برای دیده 
شدن به سمت فضای دیگری کشیده شدند 
که یکی از آن ایجــاد محتواهای زرد و اخبار 

هیجانی بود.
به گفته او، یکــی از آســیب های تعطیلی 
نمایشــگاه مطبوعــات به طــور حتم این 
بوده اســت که به رشــد اخبار زرد و منفی و 
ناامیدکننده در جامعه دامن زده  اســت. به 
طور حتم برپایی مجدد نمایشگاه مطبوعات 
اثرات موثری در فضای رســانه ای کشــور 
دارد و نخســتین اثر آن نیز فضای همدلی 
و حرکت به ســمت تقویت اعتمــاد افکار 

عمومی خواهد بود.
معاون خبر خبرگزاری ایســنا تاکید کرد: از 
دیگر نمودهای نمایشــگاه مطبوعات تعهد 
دولت به مطبوعات و آزادی رســانه ها است 
که زنجیره ارتباط حاکمیــت و مردم را نیز 

محکم و قوی خواهد کرد.
به گفته صبحی، امروز در حالی که بسیاری 
از پلتفرم های رســانه ای دنیا مانند شبکه 
ایکــس امکانات آزادی رســانه ای و بیان را 
محدود می کنند، جمهوری اسلامی دولت 
با برپایی نمایشــگاه مطبوعات نشان داد که 
به افکارعمومی و آزادی رســانه ها معتقد و 

پایبند است.
وی تاکید کرد: چنین نمایشــگاهی نشان 

داد که آنچه مخالفــان و جریان های رقیب 
دولــت مبنی بر دیــوار کشــی مطرح می 
کردند از اســاس اشــتباه و نادرست است. 
تفاوت نمایشــگاه امســال در این است که 
مــا انتخابات مجلس شــورای اســلامی را 
در پیش داریــم و به طور حتم نمایشــگاه 
مطبوعــات به گرمــای فضــای انتخابات 

خواهد افزود.

تاثیر تعطیلی بزرگترین گردهمایی 
رسانه در قطع ارتباط با مخاطب

مدیــرکل پژوهــش، توســعه و نــوآوری 
خبرگزاری مهر نیز در گفت و گو با خبرنگار 
ایرنا اظهار داشت: همه وقفه ۶ ساله تعطیلی 
نمایشگاه مطبوعات ناشــی از غفلت نبوده 
و بخشــی از آن نیز مربوط بــه همه گیری 
ویروس کرونا اســت که باید آن را جدا از بی 

توجهی عوامل اجرایی دانست.
ســیده صدیقه حســینی گفت: البته نباید 
غفلت و کاهلــی متولیان امر در ســالهای 
گذشته را نیز نادیده گرفت و به طور حتم در 
طولانی شدن تعطیلی نمایشگاه مطبوعات 

سهم اصلی را داشته است.
وی به بیان آســیب های ناشــی از تعطیلی 
نمایشــگاه مطبوعــات پرداخــت و ادامه 
داد: نمایشــگاه مطبوعــات از چند حیث 
حائز اهمیت اســت و نخســتین مولفه آن 

گردهمایــی فضای رســانه ای اســت که 
میتواند بستری برای آشنایی اصحاب رسانه 
و نزدیکی و تعامل آنها با یکدیگر باشــد. به 
طور حتم تعطیلی بزرگتریــن گردهمایی 
رسانه ای کشــور می تواند در این مولفه ها 
به خصوص تعامل برای جریان سازی رسانه 
اثرگذار باشد.به گفته او، بخش دیگر آسیب 
تعطیلی نمایشگاه رسانه، ارتباط و تعامل با 
مخاطب است که طی ۶ ســال گذشته بجز 
فضای تعاملی اختصاصی هر رســانه، کمتر 
جایی برای ارتبــاط مســتقیم و تعاملی با 
مخاطب وجود داشــت و عمدتاً رسانه ها در 
پلتفرم ها و اکوسیســتم تعریف شده خود با 

مخاطب ارتباط داشتند.
مدیرکل پژوهش خبرگزاری مهر همچنین 
تاکید کرد: قرارگیری رســانه ها برای دیده 
شــدن و نمایش دســتاوردهای رسانه ای 
از دیگــر آســیب های تعطیلی نمایشــگاه 
مطبوعات بــود که خوشــبختانه این وقفه 
به پایان رســید و امیدواریم در کنار تداوم 
نمایشــگاه شــاهد اقدامات دیگر در حوزه 
افزایش زمان برگزاری و تبلیغات گســترده 

تر در نمایشگاه های بعدی باشیم.

بی رغبتی در شغل خبرنگاری
یک فعال رســانه و خبرنگار نیز در مصاحبه 
با ایرنا گفت: یکی از آســیب های تعطیلی 

نمایشــگاه و همچنین جشنواره مطبوعات 
بی میلی به شغل ســخت خبرنگاری بود که 
در ســایه درآمد پایین منجر به بی انگیزگی 

نیز می شود.
مریم خدایــاری نمایشــگاه مطبوعات را 
مانند دیگر نمایشــگاه ها دانســت و گفت: 
فضای نمایشــگاهی برای دیده شدن است 
و نمایشــگاه و جشــنواره ها تنهــا فرصت 
خبرنگاران خواهد بود. همانند جشــنواره 
های هنــری، رویدادهایی کــه مربوط به 
رسانه اســت نیز بر انگیزه بخشی در یکی از 

سخت ترین مشاغل دنیا لازم است.
وی بــا بیان اینکــه متاســفانه خبرنگاری 
شغلی از روی علاقه و عشــق است و پایین 
ترین میزان درآمد را در میان مشــاغل دارد 
افزود: نمایشــگاه رســانه و مطبوعات می 
تواند التیامی بر درد و سختی های این شغل 

باشد.

غفلت از رکن اصلی جهاد تبیین
ســروش احمدی از دیگر فعالان رسانه  که 
برای بازدید از نمایشــگاه رســانه از استان 
کرمان به پایتخت ســفر کرده اســت نیز به 
ایرنا گفــت: مهم ترین ضربه وقفه ۶ ســاله 
نمایشــگاه مطبوعات بی توجهی به جایگاه 
رســانه به عنوان عنصر اصلی جهاد تبیین 
است که دستور اکید رهبری در جنگ نرم و 

رسانه ای است.
وی با بیان اینکه شاهد صف آرایی مخالفان 
انقلاب با ســنگین ترین ســرمایه گذاری 
و هزینه هســتیم افزود: یــک روز غفلت از 
حوزه رســانه و مطبوعات میتواند خسارات 
سنگینی به بار آورد که در گذشته نیز تجربه 

تلخی را برای ما به همراه داشت.
احمدی ادامــه داد: جهاد تبییــن فقط از 
طریق رسانه امکان پذیر است و بی توجهی 
به برگزاری رویدادهایی مانند نمایشــگاه 
مطبوعات بازی در زمین دشــمن و نادیده 
گرفتن بیانات و دســتورات رهبری انقلاب 
در جنگ و نبرد شــناختی محســوب می 

شود.
به گفتــه او، نمایشــگاه رســانه و هرگونه 
رویدادی در حوزه خبر علاوه بر همصدایی 
و اشتراک تجربیات در حوزه اطلاع رسانی، 
می تواند در جذب افکار عمومی و جلوگیری 
از اثرگذاری تبلیغات رســانه هــای معاند 

بسیار اثرگذار باشد.

خریدار   بیســت وچهارمین نمایشــگاه 
رسانه ها، این روزها با استقبال قابل توجهی 
از ســوی مدیران و مردم همراه شده است. 
مصلای امــام خمینــی )ره( ایــن روزها 
آوردگاهــی بــرای تعامــل و صحبت های 
رودررو و صریح مردم با مدیرانی اســت که 
آمده اند تا با رســانه ها به شــکلی صریح و 
بی پرده ســخن بگویند تا وجــه دیگری از 
آزادی بیان و آزادی رســانه های ایرانی در 

ابعاد بین المللی تجلی پیدا کند.
 نمایشــگاه مطبوعات دیروز و نمایشــگاه 
رســانه های امــروز، آوردگاه خوبــی برای 
فعالان حوزه رســانه محســوب می شود. 
محفلی است تا علاقمندان به رسانه، در هر 
کسوتی، دور هم جمع شــده و راجع وجوه 
مختلف این حوزه بــه گپ وگفت بپردازند. 
علی الخصوص آن که این رویداد امسال پس 
از ۶ ســال وقفه، با شکوه بیشــتری در حال 
برگزاری اســت و علاوه بر فعالان رســانه، 
مردم نیز استقبال باشــکوهی از این رویداد 

به عمل آورده اند.
استقبال باشکوه مردم از نمایشگاه رسانه ها، 
خود حامــل پیام های گوناگونی اســت. از 
سردمداری رسانه در دنیای دیجیتال گرفته 
تا نیاز مبرمی که مردم به ســواد رســانه ای 
احساس می کنند سبب شده تا آنها از همان 
نخستین ســاعات آغاز نمایشگاه رسانه ها، 
استقبال قابل توجهی از این رویداد به عمل 
بیاورند تــا جایی که مســئولان برگزاری را 
مجاب کنند تا روزانه، یک ســاعت به زمان 

نمایشگاه بیفزایند.
ضلع مهمــی که از نمایشــگاه ایــن دوره، 
اســتقبال بســیارخوبی به عمل آورده اند، 
مدیران دســتگاه های مختلف بوده است. 
تنها طــی ۲ روز نخســت برگــزاری این 
رویداد، چهره هایی چون کیومرث هاشمی؛ 
وزیــر ورزش، ناصــر کنعانی؛ ســخنگوی 

وزارت خارجه، ســیدپژمان شــیرمردی؛ 
معاون ســازمان انرژی اتمی، هادی طحان 
نظیف؛ سخنگوی شــورای نگهبان، میثم 
لطیفــی؛ معــاون رئیس جمهــور و رئیس 
ســازمان اداری و اســتخدامی کشور، علی 
بهادری جهرمی؛ ســخنگوی دولت، اصغر 
زبرجدی؛ مشــاور وزیر و مدیــرکل روابط 
عمومی وزارت دفــاع، وحیدرضا زیدی فرد؛ 
معــاون مهندســی، پژوهشــی و فناوری 
وزارت نفــت، مهدی عباســی؛ دســتیار و 
مشاور معاون مهندسی،پژوهش و فناوری 
وزارت نفت، رضــا طلایی نیک؛ معاون وزیر 
و ســخنگوی وزارت دفاع، حســن اکبری؛ 
معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی 
ســازمان حفاظت محیط زیست، محسن 
زارعــی؛ رئیس مرکز ارزشــیابی و تضمین 
کیفیت نظــام آموزش و پــرورش، محمود 
لیایی؛ مدیرعامل شرکت پست، احمدرضا 
غزنــوی؛ رئیــس پژوهشــگاه ارتباطات و 
فنــاوری اطلاعات، رضــا افلاطونی؛ رئیس 
ســازمان امور اراضی کشــور، سیدمجتبی 
خیام نکوبی؛ معاون وزیر و رئیس ســازمان 
تحقیقات آمــوزش و ترویج از نمایشــگاه 

بازدید به عمل آوردند.
همچنین علی مطهری؛ نامزد دوازدهمین 
دوره انتخابات مجلس شــورای اســلامی و 
نائب رئیس مجلس دهم، حجت الاســلام 
حمید شــهریاری؛ دبیرکل مجمع جهانی 
تقریــب مذاهــب اســلامی و کاندیــدای 
انتخابات ششــمین دوره مجلس خبرگان 
رهبــری، ســیدمحمدتقی شــاهچراغی؛ 
رئیس ســتاد انتخابات کشــور، امید ملک؛ 
مدیرکل دفتر توســعه نهادهای کارآفرینی 
و هدایت نیروی کار وزارت تعاون، یاســین 
کیخا؛ معاون سرآمدان و نخبگان بنیاد ملی 
نخبگان، احمد نادری؛ عضو هیات رئیســه 
مجلس شورای اســلامی، بابک نگاهداری؛ 

رئیس مرکز پژوهش های مجلس شــورای 
اسلامی، ابوالقاســم جراره؛ دبیرکل جبهه 
شــریان، ضیــا عربشــاهی؛ پیشکســوت 
فوتبال، بابک احمــدی؛ رئیس هیات عامل 
ایمیــدرو، ســیدجعفر تشکری هاشــمی؛ 
رییس کمیســیون حمل ونقــل و ترافیک 
شــورای شــهر تهــران، محمــد آیینی؛ 
مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران، 
محمدمهدی ناصحی؛ مدیرعامل ســازمان 
بیمه ســلامت ایران، عبدالله مبینی؛ رییس 
ســازمان ملــی مهاجرت، حســن اکبری؛ 
معاون محیط  زیست طبیعی و تنوع زیستی 
ســازمان حفاظت محیط زیســت، حیدر 
محمدی؛ رییس سازمان غذا و دارو، مجتبی 
تاجیک؛ مدیرکل طرح هــای ملی و فراگیر 
جوانــان وزارت ورزش و جوانــان، ســجاد 
انوشیروانی؛ رئیس فدراسیون وزنه برداری، 
مســعود امرالهی؛ مدیرکل دفتر بازرســی 
و نظارت بر کالاهای اساســی وزارت جهاد 
کشــاورزی، شــهاب طباطبایی؛ دبیرکل 
حزب ندای ایرانیان، عبادالله ســالک مقدم؛ 
معاون فنی ســازمان انتقال خــون ایران، 

محمدامیــن آقامیری؛ دبیر شــورای عالی 
فضــای مجــازی، رحیم ســروری؛ رییس 
انســتیتو پاســتور ایران، بابک نگاهداری؛ 
رییس مرکز پژوهش های مجلس شــورای 
اســلامی، علیرضا پیمان پــاک؛ قائم مقام 
وزیر جهاد کشــاورزی، علیرضا عسگریان؛ 
معاون رفــاه و امور اقتصــادی وزیر تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی، قــدرت الله محمدی؛ 
مدیرعامل سازمان آتش نشانی شهر تهران، 
محمدمهدی فــداکار؛ اســتاندار کرمان، 
مهدی کاظمی؛ معاون آموزش متوســطه 
وزارت آمــوزش و پــرورش و عبدالمطهر 
محمدخانی؛ سخنگوی شــهرداری تهران 
تنها گوشــه ای از مدیرانی بودند که طی ۲ 
روز نخست، از نمایشگاه رسانه ها بازدید به 

عمل آوردند.
حضور برخی از این چهره ها در نشست های 
خبــری، یکــی از قطب های مهــم بازدید 
به حســاب می آید علی الخصــوص وقتی 
ســخنگوی دولت، ســخنگوی وزارت امور 
خارجه یا ســخنگوی شــورای نگهبان در 
سالن نشســت های خبری حضور یافتند و 

جمعیت به اندازه ای زیــاد بود که به صورت 
ایســتاده پیگیر ایــن رویداد بودنــد. نکته 
قابل توجه اینکه بســیاری از ســخنگویان 
به گونــه ای  مختلــف،  دســتگاه های 
برنامه ریزی کردند تا نشســت های هفتگی 
خود را در نمایشگاه برگزار کنند؛ یک ابتکار 
جالب توجه که اســتقبال بسیارخوبی از آن 

به عمل آمد.
این میــزان بازدید مدیــران و در اختیار 
قــرار دادن خــود بــه رســانه ها جهت 
گفت وگوهایــی آزاد و صریــح، نشــان از 
پویایی نمایشــگاه و البته بالا بودن آزادی 
بیــان و آزادی رســانه های ایرانــی را به 
تصویر کشیده اســت. همچنین استقبال 
قابل توجــه مردم از غرفه ها، نشســت ها و 
ســمینارهای تخصصی این حوزه، گویای 
اشــتیاق بالای آنها برای افزایش آگاهی 
در این حوزه تخصصی دارد. رویکردی که 
قطعا طی ۲ روز پیش رو با شــدت و قدرت 
بیشتری، همراه شــده و مهمانان و حضار 
بیشتری از نمایشگاه رســانه ها بازدید به 

عمل خواهند آورد.

برخورد با دستگاه هایی که در حفظ امنیت سایبری کوتاهی داشتند
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هادیحجازیفر:
وسکی از پول سازترین رشته ها   کار عر

در جهان است
حجازی فر گفت: برای اولین بار در تئاتر کشور، سه اثر نمایش عروسکی 
بزرگسال روی صحنه است و کار عروسکی از پول سازترین رشته ها در 

جهان است.
برای اولین بار در تئاتر کشــور، ســه اثر نمایش عروســکی بزرگسال 
»مامان« به کارگردانی الهام ســلج محمودی، »دویست و هشتادمین 
شــب ســال« به کارگردانی مرجــان پورغلامحســین و »مَثلثِ« به 

کارگردانی قیس یساقی روی صحنه است.
به ایــن بهانه و در راســتای نشــان دادن جایــگاه و نقش جشــنواره 
نمایش های عروســکی تهران - مبــارک و تاثیر آن بــر روند تولیدات 
نمایشی برای اجرای عموم تماشــاخانه هامون همت به برپایی نشست 
تخصصی »دنیای فانتزی« با حضور هادی حجازی فر و محمد عاقبتی 

برگزار شد.
هادی حجازی فر بازیگــر و کارگردان ســینما، تلویزیــون و تئاتر در 
گفت وگو بــا خبرنگار مــا درباره ایــن اجرا ها گفت: هدف جشــنواره 
نمایش های عروسکی تهران - مبارک این بود که تولید داشته باشیم و 
منتظر هستیم این کار ها اجرا شوند، خیلی خوشحال هستم که حداقل 
شش کار جشــنواره در این زمان اجرا رفتند، تاکنون سه کار در بخش 
کودک و سه کار در بخش بزرگسالان اجرا شده و با اقبال عمومی مواجه 

شدند.
وی ادامه داد: امیــدوارم حمایت از طرف مخاطبــان و ومرکز هنر های 
نمایشی ادامه دار باشــد و می تواند تبدیل به یک جریان قوی تری شود 

چراکه مخاطب خود را دارد و می توان بسیار موفق باشد.
کارگردان ســریال عاشــورا عنوان کرد:امیدوارم مخاطبان و رسانه ها 
از تئاتر به خصوص تئاتر عروســکی که مخاطب آن بزرگســالان است 
حمایت کنند تا ادامه حیــات بدهند تا بتواند حرف هــای جدید و آثار 

جدید ارائه کند. همیشه تقاضا باعث عرضه و تولید می شود.
وی درخصوص پولســاز بودن رشــته عروســکی توضیح داد؛ رشــته 
عروسکی در همه جای جهان از پولســازترین رشته های هنری است، 
اما متأسفانه ما از این فرصت استفاده نمی کنیم و امیدوارم شرایط بهتر 

شود.
حجازی فر که دوره قبل به عنوان دبیر حضور داشــت درباره بیستمین 
دوره جشنواره عروســکی گفت: من برای بیســتمین دوره جشنواره 
عروسکی به عنوان دبیر حضور نخواهم داشت به نظرم هر دوره می تواند 
یک آدم با ایده های جدید باشــد البته اعلام آمادگی کردم که کنار هر 

کسی که باشد تمام قد هستم و کمک میکنم.

بازیگر فیلم ماجرای نیمروز درباره کار جدید توضیح داد:در حال حاضر 
برای کار جدید گفتگو میکنم و هنوز به قطعیت نرسیده است.

برندگان اعطای جایزه ققنوس معرفی شدند
در آییــن ســیزدهمین اختتامیه ســینما انقلاب، جایزه ســینمایی 
»ققنوس« به ۶ فیلم حاضر در چهل و دومین جشــنواره فیلم فجر اهدا 

شد.
ســیزدهمین اختتامیه ســینما انقلاب که با اهدای جایزه سینمایی 
ققنوس همراه اســت، با حضور محســن دوباشــی دبیر محفل سینما 
انقلاب، نعمت الله سعیدی نویسنده و روزنامه نگار، حجت اسلام محمد 
رحمانی کارشــناس مســائل تعلیم و تربیت با همراهی اهالی سینما 

برگزار شد.
این دوره، با تمرکز بــه موضوعات »حوزه بین الملل و جهان اســلام«، 
»زن و خانواده« و »تعلیم و تربیت« آغاز به کار کرد. محفل هم اندیشی 
سینما انقلاب، از سال ۱۳۸۸ با تمرکز بر گفتمان انقلاب کار خود را آغاز 
کرده است و هرساله پس از پایان جشنواره ی فیلم فجر، این محفل هم 
اندیشی با حضور اهالی سینما و اندیشمندان برگزار می شود و موضوع 

فیلم ها همراه با نگاهی انقلابی مورد نقد و بررسی قرار می گیرد.
حبیب الله والی نژاد به دلیل سال ها تلاش و مجاهدت در عرصه سینمای 
دفاع مقدس و ســینمای جبهه مقاومت و تهیه دو اثر در جشنواره فیلم 

فجر چهل و دوم، با عنوان های »احمد« و »آسمان غرب« تقدیر شد.
ســعید پروینی به دلیل نــگاه جهان اندیش و بین المللــی که در فیلم 

سینمایی »قلب رقه« داشت، تقدیر شد.
محمد جواد موحد به دلیل نــگاه به نوجوان و عرصــه تعلیم و تربیت، 
از جمله موضوعاتی اســت که در ســینمای ایران بی توجهی زیاد دیده 

است.
عباس نادران، تهیه کننده فیلم ســینمایی »مجنون« که به شخصیت 
شــهید زین الدین پرداخته بود، به دلیل پرداخت خوبی که نســبت به 

شخصیت این شهید داشت، تقدیر شد.
سیدمصطفی احمدی تهیه کننده فیلم ســینمایی »بی بدن« به دلیل 
نگاه حل مساله ای که نســبت به پدیده های اجتماعی داشت؛ البته به 

دلیل عدم حضور ایشان، هدیه به برادرشان تحویل داده شد.
عطا پناهی تهیه کننده فیلم »پرویز خان«، به دلیــل نگاه امیدوارانه و 

حل مساله ای نسبت به مشکلات پیرامون، تقدیر شد.

فیلمی از شهاب حسینی و »ضد« راهی اکران 
آنلاین می شوند

دو فیلم ســینمایی »ضــد« و »مقیمــان ناکجــا« در دو روز ابتدایی 
اسنفدماه به صورت آنلاین اکران می شوند.

 فیلم ســینمایی »مقیمــان ناکجا« بــه نویســندگی، کارگردانی و 
تهیه کنندگی شهاب حسینی اکران آنلاین می شود.

اکران آنلاین این فیلم از  امروزچهارشنبه دوم اسفندماه ساعت ۸ صبح 
آغاز می شود.

داســتان »مقیمان ناکجا« درباره جوانی اســت که به نــاگاه وارد یک 
مهمانسرا می شــود؛ مهمانســرایی غریب که معلوم نیست کجاست! 
اما هرچه بیشــتر بر مختصات مهمانســرا تأمل می کند، بیشتر آشکار 

می شود که جوان در جایی بین مرگ و زندگی قرار گرفته است.
شهاب حسینی که در ســال ۱۳۹۲ کارگردانی را با فیلم »ساکن طبقه 
وســط« آغاز کرد در »مقیمان ناکجــا« که درونمایه معنــوی دارد به 

فلسفه زندگی و مرگ می پردازد.
پریناز ایزدیار، آرمان درویش، ناهید مســلمی، احمد ساعتچیان، غزال 
نظر، مهدی حسینی، تنی آواکیان و شهاب حســینی بازیگران این اثر 

هستند.
فیلــم ســینمایی »مقیمــان ناکجــا« کــه بر اســاس نمایشــنامه 
»مهمان سرای دودنیا« نوشــته اریک امانوئل اشمیت نوشته و ساخته 
شده است، محصول سال ۱۳۹۶ است و پیش تر درگروه »هنر و تجربه« 

به نمایش درآمده بود.

قاب

منتقد ســینما و تلویزیون گفت: سیاست اخیر رسانه 
ملی در سهیم کردن روســتاییان و ساکنان شهر های 
کوچک در آنتن تلویزیون در راستای عدالت رسانه ای 

بوده است.
حسین سلطان محمدی کارشــناس و منتقد سینما و 
تلویزیون درباره سیاســت اخیر رســانه ملی در سهیم 
کردن روســتاییان و ســاکنان شــهر های کوچک در 
آنتن تلویزیون در راســتای عدالت رســانه ای گفت: 
امروزه کمتر کســی می تواند مدعی شود که تلویزیون 
در دوردســت ترین نقاط کشــور، در دسترس نیست. 
این نفوذ، کمک می کند تا در انتقــال مطالب، فراتر از 

پایتخت یا مراکز استانها، از این وسیله استفاده کرد. 

وی افــزود: حتی بــا اســتفاده از تلفن های 
همراه، در میان اقــوام در حال حرکت مانند 
عشــایر نیز می تــوان به حضــور تلویزیون، 
اذعان کرد. وقتی چنین گســتره ای دربرابر 
برنامه ســازان یا تصمیم گیران در رســانه 
ملی قــرار دارد، نمی تــوان از بازتاب تصاویر 
فعالیت های آحاد مردم، دور ماند و تلویزیون 

را اصطلاحا وسیله ای برای اقشــار شهرنشین، قلمداد 
کرد. لزومی هم ندارد همانند گذشــته، فقط با ارسال 
گزارشــگر به روســتاها، فعالیت های آنــان را ضبط و 

پخش کرد. 
این منتقد عنوان کرد: توســعه فنــاوری در ابزار های 

تهیه و ارســال تصاویر و عمومی شدن دانش 
تهیه تصویــر، کمک کرده اســت تا دریافت 
تصاویر حتی ســاده شــود. ایــن موضوع به 
صورت عــام، در ضرورت تهیــه آیتم هایی، 
چون هواشناسی کشــاورزی، درک و عملی 
شــده بود و امــروزه با توســعه فعالیت های 
جمعی ماننــد اجتماعات مردمــی، رابطه 
دوسویه برقرار شــده و دریافت تصاویر دورافتاده ترین 
نقاط کشور یا روســتا های هر اســتان، برای پخش از 

سیما، امکان انتشار آن را فراهم آورده است. 
وی ادامه داد: در چنین وضعیتــی، تصمیم مدیریتی 
رســانه ای، باید بــر این قــرار گیرد که از ایــن زمینه 

اســتفاده کنــد و فعالیت های مردم در ســطح ملی را 
بازتاب دهد؛ و البته در سالیان اخیر، این موضوع عملی 
شده و ســال به ســال و رویداد به رویداد، توسعه یافته 
است. سلطان محمدی اظهار کرد: نمونه بسیار شاخص 
اخیر، یعنی راهپیمایی ۲۲ بهمن در ســالگرد پیروزی 
انقلاب اســلامی، بیانگر این موضوع بــوده و ما دیدیم 
که در بخش های گوناگون شــبکه های سراســری و 
استانی، حضور مردم، به تصویر کشیده بود. خردمندی 
در انتقال این تصاویر، نزدیکی بیشــتر به مفهوم رسانه 
ملی را نشان داده است. تلویزیون، از این جنبه، برتری 
شمولیت خود را نســبت به ابزار های حتی مجازی، به 

رخ کشیده است.

منتقد

خریدار  تعدادی از هنرمندان و گروه های 
فعال حوزه موســیقی طی روزهای پایانی 
سال ۱۴۰۲ خود را برای برگزاری کنسرت 
در تهران و دیگر شــهرهای کشور آماده می 

کنند.
فعالان عرصه موســیقی در روزهای پایانی 
ســال ۱۴۰۲ تمام برنامــه ریزی های خود 
را انجــام می دهد تا در ســالن های مختلف 
تهران و دیگر شــهرهای کشــور مجموعه 
کنسرت هایی را در قالب های مختلف پیش 

روی مخاطبان قرار دهند.
از  یکــی  میــان  ایــن  در  طبیعتــاً 
پرطرفدارتریــن رویدادهای موســیقایی 
که طی سال های اخیر تبدیل به فستیوال 
جالب توجهــی در حوزه موســیقی اقوام 
شــده، فســتیوال موســیقی »کوچــه« 
است که هر ســاله و طی ایام پایانی سال 
در بافت تاریخی بندر بوشــهر پیش روی 
مخاطبان قرار می گیرد. مســیری که در 
آن تعدادی از گروه های شــناخته شــده 
عرصه موسیقی از قومیت های مختلف در 
قالب کنســرت های جداگانه برنامه هایی 

را اجرا می کنند.
به هــر ترتیب آنچــه می خوانیــد، معرفی 
برنامه کنســرت ها براســاس اعلام آنها در 
سامانه های رسمی فروش بلیت است که به 

ترتیب زیر اعلام می شود.

چهارشنبه 2 اسفند
- کنسرت محســن یگانه - تالار اسپیناس 

پالاس تهران
- کنسرت حامیم - مرکز همایش های بین 

المللی تبریز
- کنســرت روزبه بمانی - سالن دنیای آرزو 

ساری
- کنســرت گروه »ایوان« - سالن فرهنگ و 

هنر شهر قدس
- کنســرت مهدی احمدوند - سالن میلاد 

نمایشگاه بین المللی تهران
- کنســرت حمید عســگری - برج میلاد 

تهران
- کنســرت حمیــد هیراد - ســالن حافظ 

شاهین دژ
- کنســرت گروه آوای موج بــا هنرمندی 

عیسی سلیمیان - برج آزادی
- کنســرت ارکســتر میتــرا بــه رهبری 

محمدرضا صفوی - تالار رودکی تهران
- کنسرت رحیم شــهریاری - تالار اکومال 

کرج
- کنســرت گروه »آما« - ســینما فرهنگ 

فولاد شهر
- کنســرت علیرضا طلیســچی - ســالن 

حجاب شوش
- کنسرت معین زندی - سالن اریکه آریایی 

آمل

پنجشنبه 3 اسفند
- کنسرت اردشیر کامکار - سالن عبدالقادر 

مراغی مراغه
- کنســرت محمد علیزاده - تالار مرکزی 

ارشاد ارومیه
- کنسرت پرواز همای - برج میلاد تهران

- کنســرت میثم ابراهیمی - سالن تربیت 
معلم یزد

- کنسرت مســیح و آرش - ســالن یاوران 

مهدی چابهار
- کنســرت احمــد ســلو - ســالن میلاد 

نمایشگاه بین المللی تهران
- کنسرت محســن یگانه - تالار اسپیناس 

پالاس تهران
- کنسرت حامیم - مرکز همایش های بین 

المللی تبریز
- کنســرت ارکســتر میتــرا بــه رهبری 

محمدرضا صفوی - تالار رودکی تهران
- کنسرت مجید رضوی - تالار مریم جزیره 

کیش

جمعه 4 اسفند
- کنسرت فرج علیپور - فرهنگسرای بهمن 

تهران
- کنسرت رضا صادقی - برج میلاد تهران

- کنســرت ارکســتر میتــرا بــه رهبری 
محمدرضا صفوی - تالار رودکی تهران

- کنسرت معین زندی - سالن سینما هلال 
زاهدان

-کنســرت مصطفــی راغب - تــالار مریم 
جزیره کیش

- رســیتال پیانو آریــن میرزایــی - خانه 
هنرمندان ایران

- کنسرت گرشــا رضایی - سالن جهان نما 
چالوس

- کنســرت میثم ابراهیمی - سالن تربیت 
معلم یزد

- کنســرت ناصر زینلی - تالار اســپیناس 
تهران

- کنســرت علی یاســینی - ســالن میلاد 
نمایشگاه بین المللی تهران

شنبه 5 اسفند
- کنســرت ناصر وحدتی - تــالار وحدت 

تهران
- کنسرت گروه »پایکوبان« - کتابخانه امام 

خمینی )ره( قزوین
- کنسرت معین زندی - سالن سینما هلال 

زاهدان
- کنسرت مســیح و آرش - ســالن میلاد 

نمایشگاه بین المللی تهران
- کنســرت بابک جهانبخش - سالن حافظ 

شیراز
- کنسرت ارکســتر فیلارمونیک مازندران 

به رهبری ارکستر محســن بافنده - سالن 
اریکه آریایی آمل

- کنســرت محمد عذرخواه - سالن آرش 
مارکت رشت

- کنســرت گروه »دارکــوب« - برج میلاد 
تهران

- کنسرت گروه »هوروش« - تالار مرکزی 
رشت

- کنسرت حامیم - تالار هال مریم کیش
- کنســرت مجید رضوی - ســالن سینما 

جهان چالوس

یکشنبه ۶ اسفند
- کنســرت گروه آوای صحرا و گروه حرکت 

رخسار - تالار وحدت تهران
- کنسرت فرج علیپور - کانون امام علی )ع( 

درود
- کنســرت کســری زاهدی - تالار شهید 

اوینی بندرعباس
- کنسرت علیرضا طلیسچی - سالن میلاد 

نمایشگاه بین المللی تهران
- کنســرت مســیح و آرش - تــالار اریکه 

آریایی آمل
- کنســرت حامیم - ســالن یاوران مهدی 

چابهار
- کنســرت بابک جهانبخش - سالن حافظ 

شیراز
- کنســرت رضا صادقی - تالار مریم جزیره 

کیش

دوشنبه ۷ اسفند
- کنسرت فلامنکو گروه رمیک هوانسیان - 

تالار رودکی تهران
- کنسرت مجید رضوی - تالار اکومال کرج

- کنســرت آرمــان گرشاســبی - تــالار 
پتروشیمی تبریز

- کنســرت مجید رضوی - ســالن اکومال 
کرج

- کنسرت گروه »ایهام« - برج میلاد تهران
- کنسرت محســن یگانه - تالار اسپیناس 

پالاس تهران
- کنســرت عارف شــاکری - تالارشــهید 

آوینی بندرعباس
- کنســرت آرمین زارعی - ســالن میلاد 

نمایشگاه بین المللی تهران

سه شنبه 8 اسفند
- کنسرت بهنام بانی - برج میلاد تهران

- کنســرت علــی یاســینی - ســالن 
همایش های خاوران تبریز

- کنســرت محمد علیزاده - تالار شــهید 
آوینی بندرعباس

چهارشنبه ۹ اسفند
- کنســرت گــروه »نجــوای عشــق« به 
سرپرستی حریر شریعت زاده و خوانندگی 

وحید تاج - تالار وحدت
- کنســرت گــروه »آوا کوب« بــه رهبری 
ارکستر شهاب الدین افتخاری و خوانندگی 

علی قدیری - برج آزادی تهران
- کنســرت مســعود صادقلو - سالن میلاد 

نمایشگاه بین المللی تهران
کنسرت حمید حامی - برج میلاد تهران

- کنســرت آرمــان گرشاســبی - تــالار 
پتروشیمی تبریز

- کنسرت حامیم - تالار اسپیناس تهران
 - عســگری  حمیــد  کنســرت   -

تالارجهانگردی زاهدان

پنجشنبه 10 اسفند
- رســیتال پیانو فریدون ناصحــی - تالار 

وحدت تهران
- کنســرت حامیم - تالار اسپیناس پالاس 

تهران
- کنسرت رحیم شــهریاری - سالن میلاد 

نمایشگاه بین المللی تهران
- کنسرت مجید رضوی - برج میلاد تهران

- کنسرت علی یاسینی - تالار مریم جزیره 
کیش

یکشنبه 13 اسفند
- کنســرت بهنــام بانــی - ســالن میلاد 

نمایشگاه بین المللی تهران

شنبه 12 اسفند
- کنسرت محسن شــریفیان - برج میلاد 

تهران

یکشنبه 13 اسفند
- کنســرت مصطفی راغب و حمید هیراد - 

برج میلاد تهران

دوشنبه 14 اسفند
- کنســرت علی عبدالمالکی - سالن میلاد 

نمایشگاه بین المللی تهران
- کنســرت گروه »ماکان« - تالار شــهید 

آوینی خرم آباد

سه شنبه 15 اسفند
- کنســرت میلاد درخشــانی - برج میلاد 

تهران
ناصــر عطاپــور - مرکــز  - کنســرت 

همایش های تبریز

چهارشنبه 1۶ اسفند
- کنسرت »همنوازان باربد« به خوانندگی 

حشمت رجب زاده - تالار وحدت تهران
- کنسرت علیرضا طلیســچی - برج میلاد 

تهران

پنجشنبه 1۷ اسفند
- کنســرت بابک جهانبخــش - برج میلاد 

تهران

جمعه 18 اسفند
- کنسرت موسیقی بختیاری و بویراحمدی 

رحیم عدنانی - سالن ترویج یاسوج
- کنســرت میثم ابراهیمی - ســالن میلاد 

نمایشگاه بین المللی تهران

شنبه 1۹ اسفند
- کنســرت ارکســتر »شــرر« به رهبری 
علیرضا حاجی علیشیر و خوانندگی حمید 

دهقانی و مجتبی قبادی

یکشنبه 20 اسفند
- کنسرت مجید رضوی - تالار شهید اوینی 

بندرعباس

چهارشنبه 23 اسفند
- کنســرت امید حاجیلی - ســالن میلاد 

نمایشگاه بین المللی تهران

 برنامه های فستیوال موسیقی کوچه 
)عمارت حاج رییس التجار بوشهر(

- چهارشــنبه ۲ اســفند: کنســرت »شب 
موســیقی افغانســتان« با هنرمندی کبیر 

معصومی
- پنجشــنبه ۳ اســفند: کنســرت 
»شب موســیقی بلوچ« با هنرمندی 
فــاروق رحمانی / کنســرت »شــب 
موســیقی مینــاب« بــا هنرمندی 

اصیلی حسین 
- جمعه ۴ اسفند: کنسرت »شب موسیقی 
بوشــهر« با هنرمنــدی امین فیــروز پور / 

کنسرت »شب موسیقی عرب«
- شنبه ۵ اســفند: کنسرت »شب موسیقی 
کُرد« با هنرمندی عادل کمالی / کنســرت 

گروه »سیریا«
- یکشــنبه ۶ اســفند: کنســرت »شــب 
موســیقی آذربایجان« با هنرمندی وحید 

اسداللهی
- دوشــنبه ۷ اســفند: کنســرت »او و 
دوســتانش« / کنسرت »شــب موسیقی 

لرستان« با هنرمندی فرج علیپور
- ســه شــنبه ۸ اســفند: کنســرت شب 

اختتامیه

عدالت رسانه ای در رسانه ملی برقرار است

وه »بیچارگان« بازسازی می کند لانتیموس کمدی سیاه کره ای را با گر
خریدار  یورگوس لانتیموس بازســازی 
فیلم فانتزی کره ای »نجات ســیاره سبز« 
را با تهیه کننــدگان »بیچــارگان« انجام 
می دهد. یورگوس لانتیمــوس، کارگردان 
فیلــم »بیچــارگان« بازســازی کمــدی 
فانتزی کره جنوبی با عنوان »نجات ســیاره 
ســبز« را با همکاری المنت پیکچرز انجام 
می دهد. این ششمین همکاری لانتیموس 
و المنت پیکچرز خواهد بود.انتظار می رود 
فیلمبرداری این فیلم تابســتان پیش رو در 
بریتانیا و نیویورک انجام شــود.لانتیموس 
با جدیدتریــن فیلمش »بیچــارگان« ۱۱ 
نامزدی اســکار کســب کرده و به تازگی ۵ 

جایزه بفتا از جملــه بهترین بازیگر زن برای 
اما اســتون را از آن خود کرده و پیش از آن 
هم شــیرطلای بهترین فیلم ونیز را کسب 
کرده اســت.پروژه جدید مدت هاســت در 
فهرســت کارهایــی که لانتیمــوس قصد 
انجامش را داشت جای داشته و یک کمدی 
ســیاه عجیب و غریب درباره یک مرد جوان 
سرخورده اســت که یک تاجر را دستگیر و 
شــکنجه می کند چون باور دارد او بخشی 
از تهاجــم بیگانگان به زمین اســت. در این 
میان چالش عقلانی بین اسیرکننده، نامزد 
فــداکارش، تاجر و یــک کارآگاه خصوصی 
رخ می دهد.فیلــم اصلی کــه محصول کره 

جنوبی اســت و توســط جانگ جون هوان 
ساخته شده، ســال ۲۰۰۳ راهی سینماها 
شــد و به یک فیلــم کالت و مــورد علاقه 
جشنواره ها بدل شــد. »نجات سیاره سبز« 

در جشــنواره های فانتزی چــون بوچئون، 
بوئنوس آیــرس و بروکســل و بازارهایی از 
جمله روتــردام، توکیو فیلمکس و مســکو 
جوایزی دریافت کرد. ایــن فیلم همچنین 
جایزه زنگ طلایی بهترین کارگردان جدید 
کره در سال ۲۰۰۳ را برای جانگ به ارمغان 
آورد.خــود جانگ قبلًا برای بازســازی این 
فیلم بر مبنای فیلمنامه ای از ویل تریســی 
که نویســنده فیلم های »جانشینی« شبکه 
اچ بی او و »منو« از سرچ لایت است، انتخاب 
شــده بود.لانتیموس پس از »بیچارگان« 
فیلم دیگــری را فیلمبرداری کــرده که با 
عنــوان »انــواع مهربانی« چنــد ماه پیش 

وارد مراحل پس از تولید شــد و اما استون، 
مــارگارت کوالی، ویلم دفو و جــو آلوین در 
آن بــازی  کرده اند.یورگــوس لانتیموس 
کارگردان و فیلم نامه نویس یونانی است که 
با ســاختن فیلم »دندان نیش« موفق شد 
جایزه جشنواره کن برای کارهای نو را از آنِ 
خود کند. این فیلم همچنین نامزد اســکار 
بهترین فیلــم خارجی زبان ســال ۲۰۱۰ 
شــد. فیلم »خرچنگ« وی ســال ۲۰۱۵ 
برنده جایزه ویژه هیات داوران جشــنواره 
فیلم کن شد و »کشــتن گوزن مقدس« در 
ســال ۲۰۱۷ برنده جایزه مشترک بهترین 
فیلمنامه هفتادمین جشنواره فیلم کن شد. 
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نکونام و خطیر از اول هم سوار یک کشتی نبودند!
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میدان

ســپهر ســتاری  اســتقلال از زمــان 
پیش فصــل تا امــروز حواشــی عجیبی را 

تجربه کرده است.
 استقلال این روزها شرایط عجیبی را تجربه 
می کند و حواشــی مربوط بــه اختلافات 
مدیرعامل و ســرمربی این تیــم، جنجال 
بزرگــی در فوتبال ایــران بــه راه انداخته 
اســت. رابطه علــی خطیر و جــواد نکونام 
از زمان آغاز همکاری شــان در اســتقلال، 
چالش هــای زیــادی را داشــته و ۲ طرف 
بارها به دلیل مســائل مختلف با یکدیگر به 
مشکل خورده اند. این موضوع در چند هفته 
اخیر اما به اوج خودش رســیده و اختلاف و 
درگیری مدیرعامل و ســرمربی استقلال، 

کاملا آشکار شده است.
تمام این اتفاقات در شــرایطی رخ داده که 
استقلال همین حالا با کســب ۳۵ امتیاز از 
۱۶ بازی، صدرنشــین لیگ برتر اســت و از 
نظر کســب نتیجه شرایط بســیار مطلوبی 
دارد. با این وجود اختلافات داخلی و جنگی 
که بین اعضای باشگاه شــکل گرفته، باعث 
شــده هواداران هم نگران آینده تیم شان در 
این فصل شــوند. نکونام و خطیــر از زمانی 
که مدیرعامل اســتقلال جانشــین حجت 
کریمی شد باهم مشکلات زیادی داشته اند 
و خیلی ها معتقدند این بار دیگر وســاطت 
و آشتی کنان هم نمی تواند شرایط را تغییر 

دهد.

پنجم هم شوی اشکالی ندارد!
در شــرایطی که تصور می شد با حضور علی 
خطیر اســتقلال وضعیت بهتری در نقل و 
انتقالات پیدا کند اما تنهــا چند روز پس از 
انتخاب خطیر، جواد نکونــام یک مصاحبه 
جنجالی انجام داد تا مشــخص شود او اصلا 
از تغییر مدیریت راضی نیست و تصمیمات 

علی خطیر را قبول ندارد.
نکونــام در آن مصاحبه به شــدت از حضور 
بعضی افراد در باشگاه اظهار نارضایتی کرد 
ولی کلیدی ترین قســمت مصاحبه اش این 
بود که مدعی شد در باشــگاه به او گفته اند 
اگر استقلال امسال پنجم شود هم مشکلی 
نیســت. خطیــر در آن زمان واکنشــی به 
مصاحبه نکونام نداشت و در صحبت هایش 
ترجیــح داد از او حمایت کنــد و حداقل در 

ظاهر اوضاع را آرام نشان بدهد.

هایجک پشت هایجک!
فصل نقــل و انتقالاتــی تابســتانی برای 
استقلال در یک کلمه خلاصه شد؛ هایجک! 
در این تابستان اســتقلال در جذب نفرات 
مورد نظــر خود نــاکام ماند و بــه جز چند 
بازیکن تقریبــا تمام نفرات مــورد نظر این 

باشگاه راهی دیگر تیم ها شدند. این موضوع 
حتی در مورد گزینه های خارجی هم صدق 
می کرد و بازیکنان خارجی مورد نظر نکونام 
مقصدی جز اســتقلال پیــدا کردند. حتی 
روبرتو تورس کــه در تابســتان بارها خبر 
حضورش در اســتقلال به گوش می رسید 

هم در نهایت راهی کل گهر سیرجان شد.
عارف آقاســی، ســامان فلاح، رضا اسدی، 
یاسین سلمانی، امیرحســین حسین زاده، 
احســان پهلوان، مهدی قایــدی و محمد 
محبی هــم بازیکنــان داخلــی بودند که 
هیچکدام امسال با اســتقلال قرارداد امضا 

نکردند.
محمدرضــا خالدآبادی، ایمان ســلیمی، 
آرمین سهرابیان، سامان تورانیان، مهرداد 
محمدی، محمدجواد کیا، گوستاوو بلانکو 
خریدهای تابســتانی اســتقلال بودند که 
جواد نکونــام را راضی نکردند و ســرمربی 
آبی ها معتقد بود مدیران باشگاه باید تلاش 
بیشــتری در نقل وانتقالات می کردند. در 
طرف مقابل خطیر هم معتقد بود مشکلات 
مالی استقلال و قانون ســقف بودجه اجازه 

هزینه بیشتر را نمی دهد.

سقف بودجه فقط برای استقلال 
است؟

جــواد نکونام از همــان روزهــای ابتدایی 
حضورش در استقلال نسبت به بحث سقف 
بودجه در این باشگاه معترض بود. در آستانه 
شروع لیگ و زمانی که استقلال به دلیل پر 
شدن ســقف بودجه موفق به ثبت قرارداد 
چند بازیکن خود نشد هم نکونام بار دیگر به 
این مسئله اعتراض کرد. سرمربی استقلال 

معتقد است قانون سقف بودجه فقط در این 
تیم رعایت شده و دیگر مدعیان اصلا زیر بار 
اجرای آن نرفته اند. این موضوع باعث شــد 
منتظر محمد و آریا برزگر هــم بدون ثبت 
شدن قراردادشان جدا شوند و یکی از موانع 

بزرگ باشگاه در نقل و انتقالات بود.
نکونام بارها از قانون سقف بودجه که خطیر 
یکی از متولیان آن است انتقاد کرد و مدعی 
شد این قوانین به فوتبال ایران ضربه می زند. 
او البته در مقطعی که با خطیر آشــتی کرده 
بود در بحث کاهش قرارداد بازیکنان کمک 
کرد ولی پس از بازگشت امتیازات سپاهان 
و پرســپولیس مدعی شــد ســر استقلال 
در این قضیــه کلاه رفته و به صــورت نرم و 
غیرمســتقیم از خطیر انتقاد کرد. سرمربی 
اســتقلال حتی خواســتار بازگشت مبلغ 
قرارداد بازیکنان به ارقام قبلی شد که البته 
این اتفاق رخ نداده اســت. خطیر هم البته 
در ماجرای بازگشــت امتیازات ســپاهان و 
پرســپولیس صحبت های تندی انجام داد 
و به نوعی تــلاش کرد از ســرمربی تیمش 
حمایت کند و این ماجــرا باعث اختلافات 

جدیدی بین آن ها نشد.

خرید و فروش بازیکنان بدون اطلاع 
کادر فنی

سرمربی استقلال در یکی از مصاحبه هایش 
پرده از یک اتفاق عجیب دیگر هم برداشت 
و اعلام کــرد جدایــی آریا برزگر و ســینا 
ســعیدی فر بدون نظــر او اتفــاق افتاده و 
تمایل داشته آن ها را در تیمش حفظ کند. 
موضوعی که نشان داد در آن مقطع کمترین 
تعاملی بین مدیریت و کادر فنی اســتقلال 

وجود نداشــته اســت. از طرفــی نکونام از 
جذب بازیکن خارجی بدون اطلاع خودش 
هم عصبانی بود. او اعلام کرد منتظر محمد 
و یک مهاجم خارجی با نظــر مدیریت وارد 
تهران شــدند که قرارداد هافبک عراقی به 
دلیل پر شدن سقف بودجه ثبت نشد و او به 

صورت قرضی به مس رفسنجان رفت.
نکونام بعد از جذب محمدجواد کیا به عنوان 
دروازه بان ســوم هم به دلیل اینکه قرارداد 
بدون اطلاع او بسته شــده بود، تا چند وقت 
اجازه حضور در تمرینات را به این گلر جوان 
نــداد. البته بعد از آشــتی کنان بــا خطیر، 
نکونام هم از موضع خود کوتاه آمد و مشکل 

کیا هم حل شد.

لیست خرید کهکشانی!
پــس از آشــتی کنان علی خطیــر و جواد 
نکونام که با وســاطت علیرضــا دبیر انجام 
شد، آســمان روابط مدیرعامل و سرمربی 
اســتقلال برای مدتــی آفتابی بــود ولی با 
پایان نیم فصــل اول اختلافــات این ۲ نفر 
دوباره آغاز شــد. جواد نکونام که معتقد بود 
تیمش ابتدای فصل خوب بســته نشده، ۲ 
لیست از بازیکنان مورد نظر خود را تحویل 
مدیرعامل آبی هــا داد. حضور نفراتی چون 
علیرضا جهانبخش، علی قلــی زاده، اللهیار 
صیادمنش، عارف آقاسی، مجید حسینی، 
امیرحســین حســین زاده، روبرتو تورس، 
اوستون اورونوف و چند ستاره اسمی دیگر 
در لیســت خرید اســتقلال، واکنش های 

زیادی را در پی داشت.
نکونام البته معتقــد بود بعضــی از نفرات 
مثل جهانبخــش و قلی زاده را با پیشــنهاد 

خطیر در لیســت گذاشــته ولی از رویکرد 
باشگاه اســتقلال نســبت به نفرات مدنظر 
خود راضــی نبــود و در صحبت هایش هم 
گفت که خطیر و همکارانــش باید حداقل 
برای جذب این نفرات تلاش خودشــان را 
می کردند. عــدم خرید این لیســت باعث 
شد ســرمربی اســتقلال نام چند بازیکن 
دیگر مثل محمدحســین اسلامی، حسین 
گودرزی، جلال الدین ماشــاریپوف، مهدی 
تیکدری نــژاد، فرشــید باقری و فرشــید 
اسماعیلی را به باشــگاه بدهد که از بین این 
نفرات ماشاریپوف به اســتقلال آمد تا او در 
کنار رافائل ســیلوا که قبلا جذب شده بود 
و میــلاد فخرالدینــی ۳ خرید زمســتانی 
اســتقلال باشد.سرمربی اســتقلال اخیرا 
اعلام کــرد تیمش دیگر خریــدی نخواهد 
داشــت ولی به شــدت از عدم تقویت کافی 
ناراضی اســت و اعتقاد دارد باشــگاه باید 

نفرات بیشتری را جذب می کرد.

تیر خلاص!
مهم ترین اتفاقی که باعث خشم نکونام شد 
و واکنش سریع او را در پی داشت، لغو اردوی 
امارات بود. موضوعی که باشــگاه استقلال 
بــه آن واکنــش نشــان داد و بیانیه ای هم 
منتشــر کرد. علی خطیر که مشخص بود از 
تصمیم نکونام برای لغو اردو ناراحت شــده، 
نارضایتی خود را با انتشــار یک بیانیه نشان 
داد و سرمربی استقلال هم خیلی سریع در 
پاســخ به او گفت که از قبل اعلام کرده بود 
در صورت جذب بازیکن بــه اردو می رود و 
تیمــش بازیکن کافی نداشــته کــه راهی 

امارات شود.
خطیر تا این لحظه پاسخی به صحبت های 
نکونام نــداده ولی معــاون او چند مصاحبه 
انجام داد که با پاسخ تند نکونام و دستیارش 
محمد نوازی همراه شــد. خطیر هم گرچه 
در این مدت ســکوت کرده ولی بــا اخراج 
مشــاوران رســانه ای اســتقلال به سبک 

خودش جواب این ماجراها را داده است.
تمام این اتفاقات باعث شــده رابطه نکونام 
و خطیر حالا به ســردترین حالــت خود از 
ابتدای شروع همکاری شــان برسد و حتی 
صحبت هایی در خصوص ایجاد تغییرات در 
اســتقلال هم به میان بیاید که البته هنوز 
این اتفاق رخ نداده است. مرور تمام اتفاقاتی 
که در چند ماه اخیر بین نکونام و خطیر رخ 
داده نشان می دهد این ۲ نفر اصلا همکاری 
موفقی نداشته اند و گرچه استقلال در صدر 
قرار دارد و کمترین تعاملی بین مدیرعامل 
و ســرمربی دیده نمی شود. شــاید از همان 
روز نخســت هم خطیر و نکونام اصلا در یک 

کشتی نبودند!

مدیرعامل پرسپولیس به دنبال تامین منابع مالی لازم 
برای پرداخت بدهی مالیاتی رادوشوویچ است.

 پنجره نقل و انتقالاتی پرســپولیس بــه دلیل بدهی 
مالیاتی به بوژیدار رادوشــوویچ، دروازه بان پیشــین 
سرخ پوشان بسته است. باشگاه پرسپولیس در راستای 
حل این مشــکل، ابتــدا اعلام کرد که مفاصاحســاب 

مالیاتی رادوشــوویچ از ســازمان امور مالیاتی کشور 
اخذ شــده اما وکیــل ایــن دروازه بان کــروات، نامه 
ارسالی پرسپولیســی ها را قبول نکرد و تاییدیه تسویه 
حســاب مالیاتی را برای فیفا ارســال نکــرد تا پنجره 
سرخ پوشــان همچنان بســته باشــد.دلیل همکاری 
نکردن رادوشــوویچ و وکیلش در این ماجرا، محتویات 

نامه مفاصاحساب بود چرا که براساس این نامه، باشگاه 
پرسپولیس تنها پرداخت مالیات قرارداد رادو را متعهد 

شده بود و هنوز این مالیات را تسویه حساب نکرده بود.
پیگیری هــا نشــان می دهــد کــه بدهــی مالیاتی 
رادوشوویچ حدود ۱۰ میلیارد تومان است، با این حال 
باشــگاه پرسپولیســی پولی برای پرداخت این مبلغ 

به ســازمان امور مالیاتی ندارد. به همیــن دلیل رضا 
درویش، مدیرعامل پرسپولیس به دنبال تامین منابع 
مالی لازم بــرای پرداخت نقدی مالیات رادوشــوویچ 
اســت.با این اوصاف وضعیت پنجره نقــل و انتقالاتی 
پرسپولیس مبهم تر می شــود و این باشگاه کار سختی 

برای ثبت قرارداد دارد.

پرسپولیس

بدهی مالیاتی رادوشوویچ چقدر است؟

کارنامهدرویشوخطیرزیرذرهبینوزیر

 بازی اسم وفامیل به راه افتاد!
خریــدار  زمزمه هایــی دربــاره تغییر و 
تحولات در ساختار مدیریتی سرخابی ها به 
گوش می رســد؛ هر چند که این احتمالات 
درباره صندلــی مدیرعاملی پرســپولیس 

بیشتر است.
اســتقلال و پرســپولیس به عنوان ۲ تیم 
پرطرفدار فوتبــال ایران از هفته گذشــته 
فعالیت خود را در نیم فصــل دوم لیگ برتر 
فوتبال ایران آغاز کردند؛ آن هم در حالی که 
شروع آبی پوشان پایتخت با کسب پیروزی 
مقابل صنعت نفت و تمدید صدرنشینی این 
تیم در لیگ بیست وســوم و پرسپولیسی ها 
هــم در اراک برابــر آلومینیوم شکســت 
خوردند تــا ســرخابی ها وضعیتی متفاوت 
کارشان را در نیم فصل دوم آغاز کنند. آنچه 
در ایام تعطیلات زمســتانه به چشــم آمد، 
تجعمات اعتراض آمیز علیه مدیریت عامل 
۲ باشــگاه بود و بــه نظر می رســد که در 
ایــن زمینــه ارزیابی هــا از ســوی وزارت 

ورزش وجوانان آغاز شده است.

دوران پرفرازوفرود مدیریت 2ساله 
درویش در پرسپولیس

رضا درویش بعــد از تغییــر و تحولات در 
دولت و اســتقرار مسئولان ســیزدهم، از 
ســوی مدیران جدید وزارت ورزش جوانان 
به عنوان مدیرعامل پرســپولیس منصوب 
شــد و یکــی از باثبات ترین مدیــران این 
باشــگاه محسوب می شــود؛ چرا که حدود 

۲ ســال و یک مــاه از مدیرعاملی درویش 
در پرســپولیس می گــذرد. او در کنــار 
موفقیت هایــی کــه در دوران کاری اش در 
پرسپولیس داشته، نقصان هایی هم داشته 
که هواداران پرسپولیس نسبت به عملکرد 

او معترض هستند. 
چالش های درویش بــا یحیی گل محمدی 
و در نهایــت جدایی این ســرمربی باتجربه 
و موفــق، مهم تریــن انتقــاد هــواداران 
پرســپولیس از مدیرعامل تیم شان است و 
همین مســئله باعث شــده تا زمزمه هایی 
دربــاره احتمــال پایــان کار درویش در 

پرسپولیس مطرح شود.

خطیر و مدیریتی که هنوز 8 ماه 
نشده است!

استقلال برخلاف رقیب سنتی اش در طول 
۲ ســال اخیر ۴ مدیرعامل مختلف داشته 
اســت؛ مصطفی آجورلو، علی فتح الله زاده، 
حجت کریمــی و حالا علــی خطیر. خطیر 
کمتــر از ۸ ماه ســابقه فعالیت در باشــگاه 
اســتقلال را دارد و کشــمکش های گاه و 
بی گاه او با جواد نکونام، مهم ترین حاشــیه 
دوران مدیریتی اش در اســتقلال محسوب 
می شــود. هر چند کــه گفته می شــود با 
وجود انتقادات هــواداران از عملکرد خطیر 
و برگزاری اجتماعات تجمع آمیز علیه او، با 
توجه به اقدامات انجام شده در مسیر صدور 
مجوز حرفه ای و نیاز به ثبــات مدیریت در 

باشگاه استقلال با توجه به تغییرات سریالی 
مدیرعامل در طول ۲ ســال اخیر، احتمال 
برکنــاری خطیــر از ســمت مدیرعاملی 

استقلال فعلًا مطرح نیست.

3 گزینه جنجالی برای 
جانشینی درویش

در  ورزش وجوانــان  وزارت  مســئولان 
حــال رصــد کارنامــه درویــش و خطیر 
هســتند تا در صورت نیــاز، کادر مدیریتی 
۲ باشــگاه پرطرفدار را تقویت کنند. هفته 
گذشــته بود که با برگزاری مجمع عمومی 
باشــگاه پرســپولیس، ابراهیم شکوری و 
حســن طباطبایی به عنوان اعضای جدید 
هیات مدیره پرســپولیس منصوب شــدند 
که حالا زمزمه هایی دربــاره احتمال عدم 
حضور طباطبایی در باشــگاه پرسپولیس و 
جانشینی محمد انصاری وجود دارد. جالب 
آنکه نام مدافع ســابق پرسپولیس به عنوان 
یکی از گزینه های مدیرعاملی این باشــگاه 

هم معرفی شده است!
انصــاری تنها گزینــه مطرح شــده برای 
مدیرعاملی پرسپولیس نیســت و در کنار 
او، امیر عطابخش مدیرعامل سابق پیکان و 
عضو پیشین هیات مدیره گل گهر سیرجان 
و علی اکبــر طاهــری، مدیرعامل اســبق 
پرسپولیس هم جزو گزینه های مطرح شده 
برای مدیرعاملی پرســپولیس هستند که 
رایزنی ها با آن ها در حال انجام است و گفته 

می شود بعد از تقویت هیات مدیره، احتمال 
تغییــر مدیرعامل و پایــان کار درویش در 
پرسپولیس بعد از حدود ۲ سال فعالیت دور 
از ذهن نیست. از میان ۳ گزینه مطرح شده، 
عطابخش شانس بیشتری برای رسیدن به 
صندلــی مدیرعاملی پرســپولیس دارد اما 
رایزنی ها با سایر گزینه ها هم در حال انجام 
بوده و مســئولان مربوطه در حال بررســی 
برنامه های پیشنهادی گزینه های موردنظر 

هستند.

خطیر هم آلترناتیو دارد
علی خطیــر به نظر می رســد که همچنان 
در کســوت مدیرعامل اســتقلال کارش 
را پیش خواهد بــرد اما گفته می شــود با 
توجه به تنش هــای ایجاد شــده میان او و 
جواد نکونــام، اولتیماتوم هایی برای بهبود 
شــرایط به خطیر داده شده و در صورتی که 
او نتواند شــرایط را بــه وضعیــت پایدار 
برســاند، احتمال برکناری این مدیر جوان 

از ســمت مدیرعاملی اســتقلال هم دور از 
ذهن نیســت. جالب آنکه مسئولان وزارت 
ورزش وجوانان، بــرای صندلی مدیرعاملی 
استقلال هم گزینه هایی را در نظر دارند که 
البته نام شــان صرفاً به عنوان گزینه مطرح 
اســت و فعلًا مذاکرات جــدی ای با آن ها 

انجام نشده است.
کاظم میرولــد، رئیــس هیات مدیره بانک 
پاســارگاد، جــواد ایروانــی عضو ســابق 
هیات مدیره باشگاه استقلال و عضو مجمع 
تشخیص مصلحت نظام و مصطفی آجورلو 
مدیرعامل پیشین آبی پوشــان پایتخت از 
جمله آلترناتیوهای مطرح شده برای خطیر 
هستند جدی شدن مذاکرات با این گزینه ها 
برای پذیرش صندلی مدیرعاملی استقلال 
منوط بــه عملکرد علی خطیر اســت و اگر 
خطیر بتواند وضعیت پایداری در باشــگاه 
اســتقلال ایجاد کنــد، احتمــالاً برخلاف 
پرسپولیس، خبری از تغییرات مدیریتی در 

اردوی آبی ها نخواهد بود.

برایمسابقهباتیمالهلال
تیم فوتبال سپاهان راهی عربستان شد

 کاروان تیم فوتبال سپاهان ایران به منظور دیدار با الهلال عربستان در 
چارچوب رقابت های لیگ قهرمانان آســیا صبح سه شنبه اصفهان را به 

مقصد عربستان ترک کرد.
نماینده کشورمان برای حضور هر چه بهتر مقابل حریف خود، ۲ جلسه 

تمرینی در عربستان برگزار خواهد کرد.
قرار است سپاهانی ها در ورزشــگاه »فیصل بن فرهان« عربستان و در 

ورزشگاه »کینگدام آرنا« شهر ریاض جلسه های تمرینی داشته باشند.
مصاف تیم های سپاهان و الهلال در چارچوب رقابت های دور برگشت 
مرحله یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان آسیا از ساعت ۲۱:۳۰ پنجشنبه 

این هفته به وقت ایران در ورزشگاه کینگدام آرنا برگزار خواهد شد.
سپاهانی ها قبل از عزیمت به عربســتان، آخرین جلسه تمرینی خود را 

دیروز در ورزشگاه نقش جهان اصفهان برگزار کردند.
مسابقه رفت تیم های ســپاهان و الهلال از ســاعت ۱۹:۳۰ پنجشنبه 
گذشته در ورزشگاه نقش  جهان اصفهان برگزار شد و با نتیجه سه بر یک 

به نفع تیم الهلال به پایان رسید.

رادوهمهچیزرابههمزد
وج از لیست  خط و نشان مهاجم سوئدی برای خر

بازیکنان پرسپولیس!
مهاجم سوئدی تیم فوتبال پرســپولیس خواهان تعیین تکلیف هرچه 

زودتر قرارداد فصل جاری اش با باشگاه شد.
 باشگاه پرسپولیس با ارسال نامه مســتقیم به فیفا خواستار تأیید آنها 
روی بحث پرداخت مالیات بوژیدار رادوشــوویچ هستند تا پنجره نقل 
و انتقالاتی این تیم باز شــده و بتوانند کارت بازی عبدالکریم حســن، 

عیسی آل کثیر، ابوالفضل بابایی و اوستون ارونوف را دریافت کنند.
بوژیدار رادوشوویچ که دشمنی با باشگاه پرســپولیس را بابت هرگونه 
عدم وصول مطالباتش به اوج خود رسانده است حاضر به دادن تأییدیه 
لازم به فیفا نشد تا پرســپولیس در آســتانه بازی با تراکتور همچنان 

مشکل استفاده از خریدهای زمستانی خود را داشته باشد.
همین امر باعث تأخیر در تســویه با بازیکنان مازاد شــد تا خروج نبیل 

باهویی به دلیل قرار گرفتن در لیست مازاد هم به تعویق بیفتد.
مهاجم سوئدی پرسپولیس قرار بود قبل از بازی با تراکتور تبریز تسویه 
کند اما عدم دریافت مجوز بازی خریدهای جدید این تیم باعث تعویق 
در این امر شــده اســت. مدیر برنامه های باهویی نیز به مدیران باشگاه 
پرسپولیس فرصت دو روزه داده تا تکلیف این بازیکن مشخص شود در 
غیر این صورت حاضر به فسخ قرارداد نخواهد شد و تمام پول باقیمانده 

از این قرارداد را دریافت خواهد کرد.
در صورتیکه باشگاه بتواند تا  امروز چهارشــنبه تاییدیه فیفا را دریافت 
کند باهویی از لیست خارج خواهد شد اما در غیر این صورت باهویی باز 

هم در لیست ۱۸ نفر قرار خواهد گرفت.

رییسفدراسیونتیراندازیباکمان:
برای کسب سهمیه المپیک قولی نمی دهم

رییس فدراسیون تیراندازی با کمان با تشریح آخرین وضعیت تیم ملی 
گفت: برای انگیزه دادن به تیم جهت کسب سهمیه المپیک پاداشی را 

در نظر گرفتیم ولی من رقم آن را فراموش کردم.
در بین رشــته های المپیکی ایران، تاکنون دست کمانداران کشورمان 
از رسیدن به سهمیه بازی های المپیک ۲۰۲۴ پاریس کوتاه مانده است. 
تیم ملی تیراندازی با کمان ایران مســابقات قهرمانی جهان، بازی های 
آسیایی هانگژو و مســابقات قهرمانی آسیا را در حالی پشت سرگذاشت 

که در هیچ یک از اینها موفق به کسب سهمیه نشد.

البته ملی پوشــان ایران رقابت های جهانی آلمان را به دلیل عدم صدور 
ویزا از دســت دادند ولی در دو رویداد دیگر هم نــاکام بودند و حالا باید 

شانس خود را در رقابت های کاپ جهانی ترکیه امتحان کنند.
این مســابقات قرار است خرداد ســال آینده برگزار شــود. کمانداران 
ایران از المپیک ۲۰۰۸ پکن با کسب ۲ ســهمیه موفق به حضور در این 
بازیها شدند، تیروکمان ایران در المپیک پکن و لندن با دو سهمیه و در 

بازی های ریو و توکیو نیز با یک سهمیه حضور داشت.
در حال حاضر اردوی تیم ملی ریکرو برای شرکت در آخرین مسابقات 
تعیین شده برای کسب ســهمیه از ۹ دی ماه در ســایت تیراندازی با 
کمان ورزشــگاه آزادی آغاز شــده اســت. محمدحســین گلشنی، 
محمدرضا عرب عامری، رضا شــبانی، صادق اشــرفی، فائز محمدی، 
محمدطاها صفری در بخش مردان و مهتا عبداللهی، ریحانه زارع، مبینا 
فلاح، یسنا پورماهانی، حوریه حاجی حسینی، مبینا جعفری در بخش 
بانوان نفرات حاضر در این اردو هستند. سونگ چیل هونگ نیز به عنوان 

سرمربی هدایت کمانداران کشورمان را به عهده دارد.

کاپ جهانی آخرین فرصت کسب سهمیه
غلامرضا شعبانی بهار درخصوص برنامه های پیش بینی شده برای تیم 
ملی جهت کسب ســهمیه المپیک اظهار کرد: مســابقات کاپ جهانی 
ترکیه آخرین فرصت ما برای رسیدن به بازی های المپیک پاریس است 
در حال حاضر تیم ملی مدتهاست که تمرینات خود را زیر نظر مربی کره 
ای آغاز کرده است. ملی پوشان ما شــبانه روز تمرین می کنند تا به امید 

خدا بتوانیم حضور خوبی در رقابت های ترکیه داشته باشیم.

دنبال تامین منابع مالی برای اعزام ها
وی با اشــاره به اردوهای تدارکاتی برنامه ریزی شده نیز گفت: مرحله 
نخست کاپ جهانی به میزبانی شــانگهای چین برگزار خواهد شد که 
قصد داریم تیــم را اوایل اردیبهشــت راهی این رویــداد کنیم. اواخر 
اردیبهشــت نیز مرحله دوم کاپ جهانی اســت که این بار میزبان این 
رویداد کره جنوبی است در تلاش هستیم تا بتوانیم با تامین منابع مالی 

مورد نیاز در این رقابت ها نیز حاضر شویم.

درخواست سرمربی تیم ملی
رییس فدراســیون تیراندازی با کمان در ادامه خاطر نشان کرد: البته 
مربی تیم ملی پیشنهاد کرده است که مابین این دو مسابقه یک اردوی 
تدارکاتی هم داشــته باشــیم که امیدوارم بتوانیم این شرایط را فراهم 

کنیم تا تیم یک اردو هم در کره داشته باشد.
شعبانی بهار در پاسخ به اینکه ملی پوشان ایران چه میزان شانس برای 
کسب ســهمیه دارند؟ گفت: پیش بینی مربی کره ای در جلسه ای که با 
کمیته ملی المپیک داشــتیم کسب ســهمیه تیمی در بخش مردان و 
احتمال کسب یک ســهمیه انفرادی در بخش بانوان بود. مربی کره ای 
معتقد است ما در هر دو بخش از شانس ۶۰ درصدی برخوردارهستیم. 



استان

بازرگانــی  اتــاق  رئیــس  مومنــی    اصفهان-مریــم 
اصفهان از شانزدهمین نمایشــگاه تخصصی تجهیزات 
اصفهــان  دندانپزشــکی  و  آزمایشــگاهی   پزشــکی، 

بازدید کرد.
 امیر کشــانی، رئیس اتاق در حاشــیه ایــن بازدید عنوان 
کــرد: امــروز بازدیــدی از نمایشــگاه تجهیــزات پزشــکی 
داشتیم، نمایشگاه بســیار خوبی بود و فرصت مناسبی 
بــرای شــرکت ها و تولیدکننــدگان اصفهــان و همچنیــن 
سراســر کشــور فراهم شــد که بتوانند محصــولات خود را 

در معرض دید و نمایش بگذارند.
  وی ادامــه داد: ارائه ایــن حجم از محصــولات خوب و با 
کیفیت ایرانــی نقطه قوت این نمایشــگاه بــود، ولی باید 
ســعی و تلاش بیشــتری داشــت تا بتوان این شــرکت ها و 
تولیدکننــدگان را بــه بازارهــای بین المللــی مرتبــط کرد. 
شــرکت نمایشــگاه ها و بخش بین الملل آن بایــد به این 
موضوع نیز نگاه ویژه داشــته باشــند تا زحمــات جوانان 
ایرانــی بــرای تولیــد محصــولات خــوب و بــا کیفیــت در 
بازارهــای جهانــی نیــز دیــده شــود و از سراســر دنیــا در 
نمایشــگاه اصفهــان حاضــر شــوند، ایــن نمایشــگاه در 
فضای خوب و با بهترین شــرایط برگزار شــد و باید به این 

موضوع توجه داشت.

کــرد:  اضافــه  اصفهــان  بازرگانــی  اتــاق  رئیــس 
زیرســاخت های نمایشــگاه مناســب اســت، نمایشــگاه 
اصفهــان یکــی از بهترین هــا در سراســر کشــور اســت و 
تیــم مدیریتــی و تمامــی عوامــل نیــز در تــلاش هســتند 
تــا نمایشــگاه ها بــا بالاتریــن کیفیــت برگــزار شــوند. ایــن 

نمایشــگاه در منطقــه خــود نیــز حرفهــای زیــادی برای 
گفتن دارد و خوشــبختانه طرح های توســعه نمایشگاه 
نیــز در حــال پیگیری اســت کــه جــای خرســندی دارد، 
همــه تــلاش داریــم اصفهــان بــه قطــب بــزرگ صنعــت 
نمایشــگاهی تبدیــل شــود و فکــر می کنــم بــا ایــن رونــد 

پیشــرفت در ســه تــا چهــار ســال آینــده ایــن اتفــاق رخ 
خواهــد داد. در برگــزاری نمایشــگاه ها بایــد نگاهمــان را 
از یک نمایشــگاه و غرفــه تغییر دهیــم و به رویــداد بزرگ 
نمایشگاهی فکر کنیم که موضوعات مختلفی همچون 
دوره های آموزشــی، حضور افــراد مؤثر از سراســر دنیا در 
نمایشــگاه های تخصصی و رویدادهای مرتبط را شامل 

می شود.
 شــایان ذکر اســت، شــانزدهمین نمایشــگاه تخصصــی 
دندانپزشــکی  و  آزمایشــگاهی  پزشــکی،  تجهیــزات 
 ۲۷ لغایــت   ۲4  )MEDIFAIR۲0۲4( اصفهــان 
اســتان  نمایشــگاه های  دائمــی  محــل  در  بهمن مــاه 
اصفهــان برگزار شــد. در ایــن نمایشــگاه، تولیدکنندگان 
آزمایشــگاهی،  پزشــکی،  تجهیــزات  فروشــندگان  و 
معاینــه ای  تولیــدات   ، ولتــاژ تثبیت کننده هــای   ،vps
و تشــخیصی، آمــوزش تعمیــرات تجهیــزات پزشــکی، 
گازهای طبی، ســاپورت های  محصــولات بیمارســتان )
ارتوپدی بالش های طبی، حولــه زیبایی و...( تجهیزات 
ارتوپــدی، تحقیقاتی و مواد شــیمیایی و آزمایشــگاهی، 
تجهیــزات اتــاق عمــل، مــواد دندانپزشــکی، تجهیــزات 
فیزیوتراپــی و طــب ســوزنی، مانیتورهای علائــم حیاتی 

و... حضور داشتند.

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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برای پنجمین بار 

فولاد مبارکه  موفق به دریافت تندیس زرّین تعالی 
سازمانی کشور شد

اصفهان-مریم مومنی   فولاد مبارکه برای پنجمین بــار موفق به دریافت 
تندیس زرّین تعالی سازمانی کشور شد.  بیست و یکمین دوره اعطای جایزه 
ملی تعالی سازمانی  با حضور مدیرعامل سازمان گسترش و نوسازی صنایع 
ایران )ایدرو(، رئیس ســازمان ملی بهره وری ایران، مدیرعامل شــرکت فولاد 
مبارکــه، مدیران ارشــد و مدیــران تعالی شــرکت های ســرآمد ایرانــی، در مرکز 

همایش های سازمان مدیریت صنعتی برگزار شد.
فولاد مبارکــه بار دیگر با موفقیت در اســتقرار مدل تعالی ســازمانی توانســت 
برای نخســتین بار در کشــور از ســطح ۷00 امتیاز تعالی ســازمانی عبــور کند و 
کنون  بــرای پنجمین بــار تندیس زریــن تعالــی ســازمانی را ازآن خود کنــد. تا
هیچ شرکتی در طول ادوار گذشته موفق به دریافت این امتیاز نشده است. 
پیشــینه مدل تعالی ســازمانی در ایران بــه ســال ۱۳۸۲ بازمی گردد و امســال 
۲۱ دوره از برگــزاری این جایــزه می گذرد؛ فــولاد مبارکــه در ۱4 دوره این رویداد 
شرکت کرده که در سال ۱۳۹۱ برای نخستین بار موفق به کسب تندیس زرین 
جایزه ملی تعالی ســازمانی شــد و پس از آن نیــز در ســال های ۱۳۹۳، ۱۳۹۸ و 

۱400، تندیس زرین این رویداد را ازآن خود کرد.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب کردستان:

وچای دهگلان  وستای قر  تصفیه خانه فاضلاب ر
آماده بهره برداری است

ســنندج -فاطمــه ملایــی   مدیرعامــل شــرکت آب و فاضلاب کردســتان 
گفت: تصفیه خانه فاضلاب روستای قروچای شهرســتان دهگلان با اعتبار 
4۸۵ میلیارد ریال و برای جمعیت ۵۳۸۸ نفری این روستا، آماده بهره برداری 
اســت. محمــد فرهــاد مدیرعامــل شــرکت آب و فاضــلاب کردســتان  اظهــار 
داشــت: پروژه تصفیــه خانــه فاضــلاب روســتای قروچــای  شــامل طراحی، 
ساخت و بهره برداری از سیستم جمع آوری و تصفیه خانه فاضلاب با هدف 
تصفیه فاضــلاب روســتای ۵۳۸۸ نفری قروچــای اجرا شــده و گامــی موثر در 
راستای حفظ سلامت و بهداشت جامعه و همچنین محیط زیست است. 
وی افــزود: در ایــن پــروژه بیــش از ۱4 کیلومتر عملیــات خط انتقال و شــبکه 
جمع آوری فاضلاب اجرا شــده و ۱۲00 فقره انشــعاب این روستا را زیر پوشش 
خدمات جمع آوری و تصفیه بهداشــتی فاضلاب قــرار می دهد. مدیرعامل 
شرکت آبفا کردســتان گفت: این تصفیه خانه در زمینی به مساحت ۱۵۳۹۶ 
مترمربع احــداث، ظرفیت تصفیــه ۶40 مترمکعب فاضــلاب را در شــبانه روز 
دارد و بــرای اجــرای کل پــروژه نیز 4۸۵ میلیــارد ریــال از محل اعتبــارات ملی 
هزینــه شــده اســت.   تصفیه خانــه فاضــلاب روســتای قروچای دهــگلان به 
عنــوان دوازدهمیــن تصفیه خانــه فاضلاب اســتان و ســومین تصفیه خانه 

فاضلاب روستایی وارد مدار شده است.

  نشست پیش بینی بهره دهی چاه های نفت
شرکت بهره برداری نفت و گاز غرب برگزارشد

کرمانشاه-حســنافخارزاده   نشســت پیش بینی بهره دهــی چاه های 
نفت و گاز شرکت بهره برداری نفت و گاز غرب مربوط به نیمه  اول سال ۱40۳ 
بصورت ویدئو کنفرانس برگزار شد.  در این نشست که با حضور مدیرعامل 
شــرکت نفت مناطق مرکزی ایران، مدیرعامل بهره برداری نفت و گاز غرب 
و ســایر مدیران ارشــد، روســای ســتادی و کارشناســان فنی- عملیاتی دو 
شــرکت برگزار شــد، پیرامون فعالیت هــای انجام شــده در نیمه دوم ســال 
جاری و اقدامات در دست اجرا در راستای تولید صیانتی، عملیات سطح 
الارضی و تحت الارضی، مخازن و چاه های تولیدی و همچنین تعمیر چاه 
ها بــرای نیمــه اول ســال ۱40۳ بحث و تبــادل نظر شــد.  مدیرعامل شــرکت 
نفت مناطــق مرکــزی ایــران در نخســتین روز از جلســات پیش بینــی بهره 
دهی چاه های این شــرکت در گســتره عملیاتی شــرکت بهره بــرداری نفت 
و گاز غــرب ضمن تبریک اعیــاد فرخنده شــعبانیه از زحمــات مدیرعامل و 
مدیران ارشد شرکت بهره برداری  نفت و گاز غرب و مجموعه مدیران  ستاد  
در تحقق برنامــه های پیش بینی شــده و تکلیفی قدردانی کــرد.  مهندس 
مهدی حیدری با اشاره به جایگاه و اهمیت شــرکت بهره برداری نفت و گاز 
غرب گفت: مخازن این شــرکت بویژه در میادین مشترک از اهمیت زیادی 
برخوردار هستند و به لحاظ نقش آنها در تولید، موضوعات مرتبط با تحت 
الارض و ســطح الارض آن نیازمنــد توجــه جــدی مــی باشــد.  وی افزایــش 
تولید تجمعی نفت در شــرکت بهــره بــرداری نفــت و گاز غرب در ســال ۱40۲ 
در مقایسه با مدت مشــابه ســال قبل را افزایش بیش از ۱/۲ میلیون بشکه 
نفت با افزایش میانگیــن روزانه تولیــد ۸/۵ هزار بشــکه در روز عنــوان کرد و 
همچنین اظهار کرد: شــرکت بهــره بــرداری نفــت و گاز غرب امســال موفق 
شــده ۱00 درصد برنامه تولید تکلیفی خود را در حوزه گاز محقق سازد و این 
مهم جز با تــلاش جهادی همــکاران امکان پذیــر نبود.  حیــدری پیرامون 
دســتیابی به تحقق تولید در شــرایط ایمــن را در پایداری تولیــد و تعهدات 
این شــرکت حائز اهمیت دانســت و افزود: در همین ارتباط در سال جاری 
بیش از ۱۲0 هزار نفر ساعت تعمیرات اساسی تاسیسات و تجهیزات مرتبط 
بــا  نفــت و گاز در شــرکت بهــره بــرداری نفــت و گاز صــورت پذیرفتــه اســت.  
مدیرعامل شــرکت بهــره بــرداری نفــت و گاز غــرب راه انــدازی ۱0 حلقه چاه 
نفتــی وگازی میادیــن دهلــران وتنگ بیجــار ،حفــاری ۲۸ حلقــه چاه های 
نفتی د رمیادین  مشــترک دهلران و آذر  ، تعمیر بیــش از ۱0 حلقه چاه نفتی 
درمیادین  دهلران،ســرکان،ماله کوه و دانان  را جــزو  مهم ترین برنامه های  
پیش بینی تولیــد نفــت و گاز بــرای ۵ ســال آینــده ) ۱40۷-۱40۳( بیــان کرد و 
خاطــر نشــان نمــود: اســتقرار ۵ مجموعــه  M.O.S در چــاه هــای کم فشــار 
میادین مشترک دهلرن وآذر ، تکمیل وراه اندازی نمکزدایی و مرکز تفکیک 
میدان ســرکان ماله کوه ، مشــبک کاری تکمیلی چاه های دانــان ،دهلران 
ونفت شهر، لرزه نگاری سه بعدی میادین سرکان و ماله کوه ، از دیگر برنامه 
های پیشــنهادی می باشــد. مهندس محمود نصیری درباره برنامه های 
آتی توســعه ای تولید از میادین نفت و گاز غرب یادآور شد: در طرح توسعه 
کان نگهداشــت و افزایــش تولید نفت  میــدان دانــان )EPCF/EPDF( کما
از این میــدان، افزایش ظرفیت تولید از میدان مشــترک دهلــران به  حدود 
40 هزار بشــکه در روز ،افزایش تولید از میدان مشــترک آذر به  حدود ۵0 هزار 
بشــکه در روز ، تولید حــدود ۱0 هــزار بشــکه در روز در طرح توســعه میادین  
ســامان، ســومار، دلاوران، تکمیــل پــروژه تقویت فشــار گاز چشــمه خوش 
و  تقویت فشــار گازدهلــران را در حــوزه نفت و طرح توســعه فــاز دوم میدان 
گازی تنگ بیجار، احداث واحد تقویت فشار تنگ بیجار و طرح توسعه ای 
میادیــن گازی باباقیر و بانکــول را در حــوزه گاز ،  در صــدر اولویت های مهم 

این شرکت قرار دارند.
گفتنی اســت، جلســات پیش بینی بهره دهــی چاه هــا) Forecast( هــر ۶ ماه 
یکبار جهت بررســی عملکرد چاه ها و نیز ارائه راهکارهای مناســب برای رفع 

مشکلات و موانع پیش رو برگزار می شود.

-ترنم مظفری   شــهردار کــرج هزینه ســاخت هر پارکینــگ برای این  البرز
دســتگاه را ۵00 میلیــون تومــان عنوان کــرد و گفت: حــذف هــر پارکینگ در 
روند ســاخت و سازهای شــهری، همین میزان ضرر را به شــهر و شهروندان 

تحمیل می کند.
کــرج واقــع در بولــوار مولانــا در منطقــه   پارکینــگ طبقاتــی شــهرداری 
کــرج روز گذشــته  بــا حضــور مســئولان مدیریــت شــهری،  ۸ شــهرداری 

شهروندان و اصحاب رسانه افتتاح شد.
مهــرداد کیانــی در ایــن مراســم ضمــن تجلیــل از تمامی دســت انــدرکاران 
، هزینه ســاخت این  طراحــی و ســاخت ایــن مجموعــه از گذشــته تــا امــروز

پروژه را ۱۲۵ میلیارد تومان با گنجایش ۲۵0 دستگاه خودرو عنوان کرد.
کیانــی افــزود: متاســفانه با عــدم توجــه بــه اهمیــت پارکینگ در ســاخت و 
ســازها و صدور پایانکار بــرای بناهای فاقد پارکینگ  در گذشــته، خســارات 

سنگینی به شهر و شهروندان تحمیل شده است.

وی، تصریــح کــرد: هزینه و خســارت این بــی توجهی امــروز به دوش نســل 
جدید جامعه افتاده است.

شــهردار کرج، در بخش دیگــری از گفته های خود به بیــان برخی اقدامات 

دوره ششم مدیریت شهری پرداخت و بیان کرد: امسال ۸ کیلومتر از پروژه 
بزرگ بزرگراه شــمالی افتتاح شــد و با توجه به بودجه مناســبی که برای این 

طرح تعیین شده، سال آینده شاهد افتتاح کامل آن خواهیم بود.
کیانی، اعتبار در نظر گرفته شده از سوی دولت و شهرداری برای این پروژه 
را ۷ هزار میلیارد عنوان کرد که نیمی از آن توســط دولت و نیم دیگر از سوی 

شهرداری تامین خواهد شد.
وی، افتتــاح ایســتگاه Q در حــوزه قطــار شــهری کــرج و بــاغ مــوزه دفــاع 
مقــدس را از اهــداف آتــی ایــن مجموعــه ارزیابــی و بیــان کــرد: همــه ایــن 
کنــون در   پروژه هــا از ســالهای گذشــته روی زمیــن مانــده بــود کــه هــم ا

حال اجراست.
ایــن مســئول، بــا اشــاره بــه تحــولات حــوزه حمــل و نقــل عمومــی در ایــن 
کلانشــهر اذعــان کــرد: کــرج نخســتین شــهری اســت کــه حرکت به ســمت 

ک را با خرید اتوبوس های برقی آغاز کرده است. کلانشهر پا

البرز
ج در آیین افتتاح پارکینگ طبقاتی: شهردار کر

۵۰۰ میلیون تومان است هزینه حذف هر پارکینگ برای شهر 

فارس غربی آذربایجان 

 ساخت ۳۳ باب مجتمع خدماتی و رفاهی 
در آذربایجان غربی

ارومیه-رحیــم جباردخــت   مدیــر کل راهــداری و 
حمل و نقل جاده ای آذربایجان غربی گفت: در حال 
حاضر ۳۳ باب مجتمع خدماتی و رفاهی در اســتان 

ساخته می شود.
مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای آذربایجان 
غربــی از افزایــش ســقف حمایتــی از مجتمع هــای 
خدماتی و رفاهی اســتان به عنوان یکی از مهم ترین 
کن خدمت رسانی به منظور افزایش ایمنی  ترین اما
تردد هــای جــاده ای ســطح اســتان خبــر داد. ایــرج 
دست نشان افزود: در همین راســتا و با توجه به لزوم 
احــداث مجتمع هــای خدماتــی و رفاهی در ســطح 
محور هــای مواصلاتــی اســتان در راســتای ایجــاد 
محلی بــرای آرامــش و آســایش مســافرین، رانندگان 
و کاربــران جــاده ای و با مشــارکت بخــش خصوصی و 
پس از بررســی نزدیک به ۱00 درخواســت بــرای صدور 
مجــوز، تعــداد ۳۳ بــاب مجتمــع خدماتــی و رفاهی 
کنــون در مرحلــه ســاخت بــوده و در آینــده بــه  هــم ا
 بهــره بــرداری خواهــد رســید و ۲۸ بــاب نیــز در حــال 

بهره برداری است.
وی خاطــر نشــان کــرد: کریــدور اربعین و مســیر تردد 
زوار ایرانــی و خارجی مورد توجه ایــن مجموعه برای 
صدور مجوز مجتمع خدماتی رفاهی قــرار گرفته و در 
همیــن راســتا و در ســال جــاری 4 مجتمــع خدماتی 

رفاهی به بهره برداری رسیده و در راستای حمایت از 
این مجتمع ها رمپ ورود و خروج ۵ مجتمع توســط 
همکاران ادارات شهرستانی و ســتادی اورهال و اجرا 

شده است. 
مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای آذربایجان 
غربی ادامه داد: بازرسان اداره کل راهداری و حمل و 
نقل جاده ای و ادارات شهرستانی به صورت مستمر 
نســبت به بازدیــد از این مجتمع هــا و در کنــار آن ۳۳ 
بــاب نمازخانــه بیــن راهــی مســتقر در مجتمع های 
خدماتــی و رفاهــی، تیــر پارک هــا و پایانه هــای مرزی 
اقــدام نمــوده و در جهت رفــع مشــکلات و نواقصات 
صــدور  و  شــفاهی  صــورت  بــه  لازم  رایزنی هــای 

اخطار های کتبی انجام می دهند.

 تلاش برای تسهیل تامین مسکن و درمان رانندگان اتوبوس 
ون شهری در فارس در

شــیراز-چراغی    اســتاندار فارس در جمــع رانندگان 
اتوبوس های درون شــهری به تشــریح راه هایــی برای 
تسهیل تامین مســکن و ارتقا ســطح درمان این اقشار 

پرداخت.
محمدهادی ایمانیه در دیدار با تعــدادی از رانندگان 
اتوبوس های درون شــهری شــیراز، شــغل راننــدگان را 
سخت و طاقت فرسا عنوان کرد و گفت: این قشر، برای 
رفاه همشــهری ها و هم اســتانی ها زحمت می کشــند 
کــه جــای تقدیــر و تشــکر دارد و در مقابل قبــول داریم 
آنچه در شأن و شــخصیت این قشــر از جامعه هست، 
اســتاندار  کامــل، محقــق نشــده اســت.  به صــورت 
فــارس در ادامــه همــکاری اســتانداری، شــهرداری و 
شــورای اســلامی شــهر شــیراز در حل برخی مشکلات 
رانندگان اتوبوس درون شهری را موثر دانست و گفت: 
شــهرداری، زمینــی را معرفــی کنــد تــا در قالــب تعاونی 
مســکن رانندگان اتوبوس درون شهری، برای مسکن 
این قشــر اختصاص یابد. وی با بیان اینکه ۲000 نفر در 
این حرفه، ارتزاق می کنند، بر استفاده از ظرفیت های 
کید کرد و افزود: تامین مسکن  قانونی تامین مسکن تأ
برای افرادی که دارای فرم »ج« ســبز هســتند، آسان تر 

است و طبیعتا سریعتر به نتیجه می رسد.
استاندار فارس تامین مســکن را ارزشمندتر از افزایش 
گر افراد از اجاره نشینی راحت  حقوق دانست و گفت: ا

شــوند، بخش قابل توجهــی از درآمــد خــود را در جای 
دیگر هزینه می کنند.

وی در ادامــه بــه موضــوع درمان ایــن رانندگان اشــاره 
کــرد و گفت: متولیان این قشــر از جامعــه، با بیمه های 
تکمیلی جلســه بگذارنــد و آن بیمــه ای که بیشــترین 
امکانــات را بــا کمترین هزینــه ارائــه می کنــد را انتخاب 
کنند؛ ما هم به سهم خود در این زمینه کمک می کنیم 
تا مشکلات بخش سلامت و درمان این عزیزان کاهش 

یابد.
اســتاندار فارس به موضوع آســیب رســیدن بــه برخی 
اتوبوس ها که از جانــب رانندگان مطرح شــده بود هم 
گریــزی زد و خواســتار همکاری مســئولان بــا نیروهای 

فراجا و مدیران امنیتی و انتظامی استان شد.

خوزستان

گاز  و  نفــت  بــرداری  بهــره  شــرکت  مدیرعامــل  -محمدمجــدم    اهواز
گچســاران گفــت: تحقــق صــد در صــدی تولیــد بــا هــم افزایــی کارکنــان نفت 
؛ انقلابــی و از خودگذشــتگی کارکنــان   و گاز گچســاران نشــان از روحیــه ایثــار

این شرکت است.
کمالی مدیرعامل شــرکت بهــره بــرداری نفت و گاز گچســاران گفت : شــرکت با 
عبور از تحریم ها دشــمنان نظــام جمهوری اســلامی را مایوس کــرد و امروز در 
کثری دســت پیدا  اوج عــزت و ســربلندی موفق شــدیم به میــزان تولیــد حدا

کنیم.
، گاز مایع و نفتا؛ چهار محصولی اســت که شــرکت  او می گوید: نفــت خــام، گاز
نفــت و گاز گچســاران تولیــد می کنــد. ایــن شــرکت در گســتره ای بــه عــرض 
۱۵0 کیلومتــر و طــول ۳۵0 تــا 400 کیلومتــر در محــدوده چهــار اســتان فــارس، 

خوزستان، بوشهر و کهگیلویه و بویراحمد فعالیت می کند.
شــرکت  مرکزیــت  داد:  ادامــه  گچســاران  بهره بــرداری  شــرکت  مدیرعامــل 
بهره برداری نفت و گاز گچســاران، شهرســتان گچســاران اســت و این شــرکت 
یکی از پنــج شــرکت زیرمجموعه شــرکت ملی مناطــق نفت خیز جنــوب با ۲۳ 

کنــون ۱۶ میدان آن فعــال اســت، همچنین ۸۵۷  میدان نفتی اســت کــه هم ا
حلقه چاه و ۱0۵ مجموعه تفکیک گر در کنار چاه ها داریم که به هرکدام از این 

تفکیک گر ها تعداد قابل توجهی چاه متصل است.
کمالی با اشــاره به اقدامات فنــی و عملیاتی در شــرکت بهره بــرداری نفت و گاز 

گچســاران افزود: بی تردید همت؛ تلاش و روحیه جهادی کارکنــان نفت و گاز 
گچساران موجب شده که امروز با افتخار بگوییم افزایش دوازده برابری نفت 
در این دولت رقم خورد و امروز نیز با حضور شــما با اعتماد بــه جوانان همین 
مرز و بوم موفق شــدیم شــاهد افزایش بیش از ۳0 هزار بشــکه ای نفت باشــیم 

که با تعمیر و راه اندازی مبدل نفت نفت انجام شد.
به گفته او شــرکت نفت و گاز گچســاران به عنوان یک شــرکت ویــژه و راهبردی 
در جنــوب کشــور و در گســتره چهــار اســتان کهگیلویــه و بویراحمــد، فــارس، 
خوزســتان و بوشــهر قرار دارد و افزون بر مدیریت و راهبــری کل صادرات نفت 
ک پتروشــیمی ها و پالایشگاه های کشور  ، تأمین بخشی از خورا خشکی کشور
نیز بر عهــده ایــن شــرکت اســت، از ایــن رو ایــن شــرکت را به قلــب نفــت ایران 

می شناسند.
 مدیرعامــل شــرکت بهره بــرداری نفــت و گاز گچســاران ادامــه داد: بــا تبعیت 
از راهبرد هــای درســت و اصولــی تدوین شــده از ســوی دولــت ســیزدهم، 
سیاســت گذاری های صادقانه وزیر نفت و با آمادگی نیرو های فنی و عملیاتی 

توانستیم برنامه های افزایش تولید خود را محقق سازیم

افزایش تولید بیش از ۳۰ هزار بشکه نفت در شرکت بهره برداری نفت و گاز گچساران

 رئیس اتاق بازرگانی اصفهان :

اصفهان تا چند سال آینده به قطب صنعت نمایشگاهی تبدیل می شود
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رییسکلبیمهمرکزیاعلامکرد
وکی آنلاین  برطرفی مشکلات کر

وزهای آتی  طی ر
رییس کل بیمه مرکزی گفت: بنا شــد تا طی هر هفتــه با پلیس راهور 
جلساتی در راستای برطرف کردن مشــکلات کروکی برخط گذاشته 

شود و تا اواسط اسفندماه این موانع رفع خواهد شد.
علی استاد هاشمی رئیس کل بیمه مرکزی با بیان اینکه بیمه برخط از 
)۱۳ آذرماه( در کل کشور توســط پلیس راهور و بیمه مرکزی در حال 
انجام اســت، گفت: البته به دلیل اینکه اجرای این روند به صورت داده 

برخط است قطعاً ایراداتی خواهد داشت.
رئیس کل بیمــه مرکزی در ادامه تاکید کرد: از ابتدای بهمن ماه ســال 
جاری بنا شــد تا هر هفته یک جلسه در راســتای مشکلات »کروکی 
برخط« با پلیس راهــور برگزار می کنیــم تا موانع طی این جلســات 

برطرف شود.
وی در ادامه تاکید کــرد: از زمان ثبت کروکی توســط پلیس راهور تا 
اینکه این کروکی به بیمه مرکزی ارجاع شــود، جمعاً دو ساعت زمان بر 

است.

مدیرتوسعهفناوریبانکپارسیاناعلامکرد
ونیک پارسیان   ارائه سفته الکتر

با ویژگی های خاص
مدیر توســعه فناوری بانک پارســیان از ارائه 
ســفته الکترونیــک بــا ویژگی هــای خاص 
به عنوان یک ســند معتبــر و قابــل تأیید در 
راستای پیاده ســازی دولت الکترونیک و ارائه 
خدمات الکترونیک به مردم، خبر داد. ســفته  
مزبور، با برخورداری از امضــای الکترونیک و 
تکنولوژی های امنیتی مدرن، تعهدات مالی را 
مطمئن ساخته و به موازات تســهیل معاملات تجاری، هزینه ها را نیز 

کاهش می دهد.
کامران کاظمی، مدیر توســعه فناوری بانک پارسیان با اعلام خبر فوق، 
گفت: ســفته الکترونیک با راهبری خزانه داری کل کشــور و همکاری 
وزارت امور اقتصــادی و دارایی، در بانک پارســیان به عنــوان یکی از 
نخســتین بانک های ارائه دهنده این خدمت، پیاده سازی شد و آماده 
سرویس دهی به مشــتریان از طریق درگاه های غیرحضوری منجمله 

همراه بانک پارسیان من می باشد.
وی افزود: سفته الکترونیک یک نوع ســند معتبر و قابل تأیید است که 
به صورت الکترونیکی ایجاد شــده و کاربرد آن، تعهــد پرداخت پول یا 
انجام مفاد یک قرارداد می باشد. سفته الکترونیک دارای مزایایی مانند 

امنیت بالا، سهولت در معاملات اینترنتی و کاهش هزینه ها است.
کاظمی با بیان اینکه ســفته الکترونیک می تواند به عنوان یک ضمانت 
برای پرداخت وام یــا انجام تعهدات مالــی و قراردادهای مختلف مورد 
اســتفاده قرار گیرد، اظهار داشت: شــما می توانید از سفته الکترونیک 
برای دریافت وام کــه نمایانگر تعهد شــما به بازپرداخت وام اســت، 

استفاده نمایید.
مدیر توســعه فناوری بانک پارســیان تصریــح کرد: بــا الکترونیکی 
شــدن ســفته، تمام فرآیندهای صدور آن نیز به صورت الکترونیکی و 
غیرحضوری انجام می پذیرد. ســفته الکترونیک به جای سفته کاغذی 
به عنوان ســند و مطابق با همان قوانین سفته کاغذی در معاملات قابل 
استناد خواهد بود. وی درباره ویژگی های استفاده از سفته الکترونیک، 
گفت: سفته الکترونیک با اســتفاده از امضای الکترونیک و فرآیندهای 
امنیتی مدرن، اطمینان از اصالت سند را فراهم ساخته و تقلب و جعل را 
کاهش می دهد. علاوه بر این، خریداران می توانند با استفاده از ویژگی 
بررسی ســابقه پرداختی صادرکننده، از اعتماد به صادرکننده حصول 

اطمینان نمایند.
کامران کاظمی در ادامه با برشــمردن دیگر ویژگی های خاص ســفته 
الکترونیک بانک پارســیان، تاکید کرد: فرآیند تهیه و تدوین ســفته 
الکترونیک به صــورت غیرحضوری و بدون مراجعه به بانک، ســاده تر 
و ســریع تر انجام شــده و این امر، علاوه بر ایجاد ســرعت و سهولت در 
معاملات تجاری، هزینه های مرتبط با سفته های کاغذی از قبیل؛ چاپ، 
ارسال، نگهداری و مدیریت سفته های کاغذی را به شدت کاهش داده 
و به نوبه خود، تأثیر به سزایی در حفظ محیط زیست به همراه دارد. وی 
با بیان اینکه ســفته الکترونیک به عنوان یک راهکار مدرن و کارآمد در 
حوزه تعهدات مالی مورد توجه قرار می گیرد، افزود: سفته الکترونیک به 
عنوان ضمانت برای درخواست وام، تضمین انجام کار به موقع و صحیح 
در قراردادهای تجاری و دیگر موارد، اســتفاده می شود. همچنین این 
اجازه را به فرد و شرکت ها می دهد تا معاملات خود را ساده تر، ایمن تر و 

سریع تر انجام دهند.
مدیر توسعه فناوری بانک پارســیان در پایان گفت: سفته الکترونیک 
به عنوان یک پلتفرم مدرن در دنیای تجارت و مالی به افراد و شرکت ها 
امکان می دهد تا معاملات خود را ســاده تر، ایمن تر و ســریع تر انجام 
دهند. شــایان ذکر اســت خدمت مورد اشــاره، در فاز نخســت صرفاً 
معطوف به مشــتریان حقیقی بوده و تعمیم آن به مشتریان حقوقی نیز 

در کوتاه ترین زمان ممکن انجام خواهد پذیرفت.

50 درصد تامین مالی جمعی از سوی بانک 
توسعه تعاون انجام شده است

بانک توســعه تعاون با همکاری بازار ســرمایه 
توانسته است نیمی از تامین مالی جمعی بنگاه 

های اقتصادی را به عهده بگیرد.
رئیس هیات مدیــره بانک توســعه تعاون در 
پنجمین همایش ســالانه انجمن مالی ایران 
اعلام کرد:بــا توجه به بانک محــور بودن نظام 
تامیــن مالی در ایــران، بانک ها بیــش از ۹۰ 
درصد تامین مالی اقتصاد را بر عهده دارند.اما در کشــورهای پیشرفته 
این رابطه معکوس است و بازار سرمایه بیش از ۹۰ درصد تامین مالی را 
بر عهده دارد.سیدباقرفتاحی گفت:از ۱۸۰۰ میلیارد تومان تامین مالی 
جمعی،بانک توســعه تعاون نیمی از این تامین مالی را بر عهده داشته 
اســت.وی اعلام کرد:با توجه به تقاضای واحدهای تولیدی و بنگاه های 
اقتصادی نیاز اســت که روش های تامین مالی نوین بــا محوریت بازار 

سرمایه معرفی و اجرایی شود.
وی ادامه داد:شــبکه بانکی همواره با چهار ناترازی روبرو بوده اســت.

ناترازی دارایی- بدهی، ناتــرازی درآمد-هزینه، ناترازی جریان ورود و 
خروج وجه نقد و ناترازی حساب ســرمایه از جمله ناترازی ها در بانک 

های کشور هستند.
وی بیان کرد:بر اساس داده های آماری، تجهیز منابع حدود ۶۸ درصد 

هزینه های ثابت نظام بانکی را در برمی گیرد.
این مقام بانکی در انتها افزود : حمایتهای دولت مردمی ســیزدهم در 
افزایش سرمایه ۳۵ همتی بانکهای دولتی و همچنین سیاست صحیح 
بانک مرکزی در خصوص کنتــرل مقداری تراز نامــه بانکها به منظور 
کنترل رشد نقدینگی از موارد بســیار مهمی بوده است که در راستای 
تحقق شعار سال صورت پذیرفته اســت.دکتر رضا راعی،رئیس انجمن 
مالی ایران نیز در این همایش گفت:با توجه روند بســیار ســریع رشد 
و نفوذ فناوری،مهم ترین ثروت »داده« اســت.وی افزود:کارایی بازارها 
ربط مستقیمی با استفاده صحیح از داده دارد و مدیری می تواند در این 

عرصه موفق باشد که بتواند به صورت مطلوب از داده ها استفاده کند.

معاونوزیرنفت:
کارت سوخت هوشمند، ایرانی شد

مدیرعامل شــرکت پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران از کارت 
سوخت های ایرانی رونمایی کرد و گفت: در دو سال اخیر با شرکت های 

دانش بنیان ۷۰ میلیون یورو قرارداد به امضا رسیده است.
 جلیل سالاری در مراســم رونمایی از کارتخوان های سامانه هوشمند 
ســوخت ســاخت داخل با بیان اینکه  رویکرد ما به سمت شرکت های 
دانش بنیان اســت و در ایــن زمینه نیــز اقدامات زیادی انجام شــده 
است،اظهار کرد: در این حوزه نزدیک به ۷۰ میلیون یورو قرارداد داریم و 
تاکنون چهار دانش در کشور بومی سازی شــده است.وی با بیان اینکه 
دانش ارتقای کیفی نفت کوره و تولید کاتالیســت ها را ایرانی سازی 
کردیم و بــه دنبال افزایــش دانــش بنیان ها در پالایــش و پخش 
هستیم تا ســهم آن ها در این حوزه افزایش یابد،گفت: بحث زنجیره 
کالایی مسئله مغفول مانده اســت که باید یک زنجیره کالایی ایجاد 
کنیم و تمام شــرکت های دانش بنیانی را زیر یک سقف بیاریم و در 

قالب مشارکت بیایند، اتفاق بزرگ تری خواهد افتاد.
مدیر عامل شــرکت ملی پالایش و پخش فرآورده هــای نفتی  با بیان 
اینکه در حوزه صدور خدمات فنی و مهندسی شرکت های دانش بنیان، 
تا کنون نزدیــک به ۵۰ میلیون یــورو انتقال خدمــات و تجهیزات در 
حوزه برون مرزی انجام شــده اســت، گفت: به منظور افزایش ســهم 
شرکت های دانش بنیان در طرح های پالایشــی لازم است مولدسازی 
انجام شود، تاکنون در زمینه توانمندسازی موفق عمل کردیم،  اما آنچه 
مغفول مانده، بحث زنجیره کالایی اســت که اگر بتوانیم برندســازی و 
بومی ســازی کنیم و یک زنجیره کالایی در حوزه نفــت و نیازمندی ها 
شکل  بگیرد و همه شرکت های دانش بنیان زیر یک سقف قرار بگیرند، 
می توانیم در قالــب یک مشــارکت از ظرفیت  اینها اســتفاده کنیم و 

 اتفاق های بزرگ تری رخ خواهد داد.
وی با بیان اینکه در مجموعه های تولیدی شرکت ملی پالایش و پخش 
افراد زیادی هستند که به شکل  دانش بنیان در حال تولیداند و باید این 
افراد را در کنار مجموعه های دانش بنیان قرار داد تا مشــارکت شــکل 
بگیرد، گفت: در قالب چنین مشارکتی می توانیم افزون بر کارآفرینی، 
فرصت شــغلی را ایجاد کنیــم و از ظرفیت های نخبگانی دانشــگاه ها 
استفاده شــود.معاون وزیر نفت در امور پالایش تصریح کرد: ما زنجیره 
کالایی را شناســایی کردیم و در همه مجموعه های پالایشی این اقدام 

اقتصادی خواهد بود.
ســالاری موضوع تأمین منابع مالی را یکی از چالش های مهم در حوزه 
شــرکت های دانش بنیان عنوان کرد و افزود: اگرچه صندوق نوآوری و 
شکوفایی در این باره به عنوان یک الگوی تأمین منابع را انجام می دهد، 
به دنبال یک مدل بالاتر هســتیم تا شــرکت های دانش بنیان در کنار 
همکاران ما مشارکت کنند و الگوی ســهامداری را با توجه به مالکیت 
معنوی پیــاده کنیم که در چنین شــرایطی دانش فنــی در اختیار دو 

مجموعه قرار خواهد گرفت.
وی با بیان اینکه در قانون جهش تولید نیز اتفاق های خوبی افتاده است 
و به سمت اقتصاد دانش بنیان حرکت کرده ایم، گفت: ضرورت دارد در 
این مرحله، تسریع در نظام ارزیابی طرح ها به ویژه در طرح های ساخت 
بار اول انجام شود و از معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری و وزارت 
نفت نیز درخواســت می کنیم در ارزیابی طرح ها تسریع انجام شود که 

حدود ۵ تا ۱۰ همت نیاز به سرمایه گذاری است.

مدیرعامل شــرکت ملی پالایش و پخش فرآورده هــای نفتی گفت: 
طرح هایی برای کیفی سازی ۹ پالایشــگاه نفتی در کشور ارائه شده 
است که اگر شــکل بگیرد، بیش از ۶ میلیارد دلار رقم سرمایه گذاری 
این طرح ها خواهد بود و همه این ظرفیت ها قابل تحقق است و همت 
آن نیز در معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری و وزارت نفت نیز 
وجود دارد و این فرصتی است که کارگزاران نظام باید از آن استفاده 
کنند و صنعت نفــت نیز همــه ظرفیت ها را داخــل مجموعه به کار 
بگیرد.به گفته وی امروز بیش از ۸۰ درصد کالاهای صنایع پالایشی در 
داخل کشور تولید می شود، اما زنجیره تولید معیوب است و باید بتوانیم 

ضمن برندسازی و بومی سازی، به سمت صادرات حرکت کنیم.
مدیر عامل شــرکت ملی پالایش و پخش فراورده های نفتی همچنین 
در جمع خبرنگاران با اشاره به میزان تولید و مصرف گفت: میزان تولید 
و مصرف معادل است.او با بیان اینکه برای حل ناترازی پیش بینی های 
لازم انجام شده و مشکلی از این بابت نیست، اظهار کرد: باتوجه به اینکه 
برای تعمیرات اساسی در پالایشــگاه های کشور برنامه ریزی های لازم 
انجام شده است، یکی از واحدهای ســتاره در مرحله تعمیرات اساسی 
بود که از ابتدای ماه جاری وارد مدار ســرویس شد و اکنون در ظرفیت 
کامل قرار دارد.مدیر عامل شــرکت ملی پالایش و پخش فراورده های 
نفتی با بیان اینکه اکنون غیر از ســتاره خلیج فارس شرایط برای بقیه 
پالایشــگاه ها نیز مســاعد اســت، تاکید کرد: امیدواریم بــا وضعیتی 
که در حوزه تولید پالایشــگاهی داریم و تعمیرات اساســی را پشت سر 

گذاشته ایم، مشکلی بابت تامین سوخت نداشته باشیم.

صفحه 8
شماره1530 2اسفند1402 چهارشنبه

سرمایه
روزنامهاقتصادیصبحایران

www . K H A R I D A A R O N L I N E . i r

kharidaar.ir@gmail.com

رئیسکلبانکمرکزی:

 دارایی های ارزی بابک زنجانی به خزانه 
بانک مرکزی منتقل شد

خریدار   رئیس کل بانک مرکزی با تشــکر ویژه 
از اقدامات قــوه قضاییه و دســتگاه های امنیتی 
کشورمان در پیگیری مستمر و شناسایی و انتقال 
اموال بابــک زنجانی در خارج از کشــور به تهران 
اعلام کرد: اموال بازگردانده شــده بانک زنجانی، 
دارایی های ارزی اســت و تماما بــه خزانه بانک 

مرکزی منتقل شد.
محمدرضا فرزین ضمن تقدیر و تشکر از مقامات 
قوه قضاییه به ویژه رئیس آن قوه و دســتگاه های 
امنیتی کشــورمان گفــت: پیــرو مصاحبه روز 
گذشــته حجت الاسلام و المســلمین محسنی 
اژه ای رئیس قوه قضاییه درباره شناســایی اموال 
بابک زنجانی در خارج و انتقال آن به تهران تاکید 
می گردد که امــوال بازگردانده شــده این فرد، 
دارایی های ارزی اســت و تماما بــه خزانه بانک 

مرکزی منتقل شد.
 حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی 
اژه ای، در نشســت شــورای عالی قــوه قضائیه، 
گفت: در نتیجه تلاش هــا و مجاهدت های همه 

بخش های ذیربــط، اموال »بابــک زنجانی« در 
خارج از کشور شناســایی و به تهران منتقل شد 
و بنا بــر کارشناســی های اولیه صــورت گرفته، 
این امــوال، کفــافِ بدهی ها و خســارت های او، 
خواهد بود.رئیس دســتگاه قضا تصریح کرد: این 
محموله از اموال شناسایی شده »بابک زنجانی« 
در خارج از کشــور که به تهران منتقل شــده بنا 
بــر کارشناســی های اولیه، تکافــوی بدهی ها و 
خســارات نامبرده خواهد بود؛ حالا اگر بازگشت 
اموال قبلی را هم افزون کنیم؛ اضافه می آید. البته 
من تاکید کرده ام که باز هم کارشناســی در این 

زمینه صورت گیرد.
رئیس عدلیه به تبیین و تشــریح سیر رسیدگی 
به پرونده »بابــک زنجانی« پرداخــت و گفت: از 
جمله پرونده های نسبتاً جنجالی و مهم ما در یک 
دهه اخیر، پرونده »بابک زنجانی« بود؛ در ســال 
۱۳۹۱ ابتدا گزارشی واصل شد که نامبرده مقدار 
معتنابهی ارز از بانک مرکــزی دریافت کرده و به 
مقداری که باید مابه ازای این ارز را می رســانده، 

نرسانده و غیر از آن، میزانی از آن ارز را در بازار آزاد 
به فروش رسانده اســت؛ همچنین در یک بخش 
دیگر نیز نفت دریافت کــرده بود که باید مابه ازای 
آن را برمی گرداند اما از این کار اســتنکاف کرده 

است.
قاضی القضــات ادامه داد: در هر صــورت، پرونده 
مزبــور در مجتمــع اقتصادی تشــکیل شــد و 
سروصدای زیادی هم به پا کرد چرا که مبلغ مورد 
ادعا، سنگین و بالا بود و جا داشت آن سروصداها 
ایجاد شــود؛ در همان زمان گزارشــی از »وزارت 
نفــت« و مرجعی دیگــر واصل شــد و تقاضای 
ممنوع الخروجــی »بابک زنجانی« مطرح شــد؛ 
سپس، اعلام شــد که متهم ادعا کرده که اموال را 
برمی گرداند؛ فلذا اموالی را در داخل کشور معرفی 
کرد که البته آن اموال هم با مشکلاتی مواجه شد 
از جمله زمین واقع در منطقــه »ایران زمین« در 
»شــهرک غرب«؛ با بررســی های صورت گرفته 
معلوم شد که در همان زمین نیز تخلفاتی صورت 

گرفته است.

خریدار   معاون مســکن و ســاختمان وزارت 
راه و شهرســازی گفت: تــا پایان امســال انعقاد 
قراردادهــای اجــاره فقــط از طریق ســامانه 

خودنویس امکان پذیر خواهد بود.
هادی عباســی در نشســت خبری افــزود: با به 
روزرســانی ســایت قدیمی ایران امــلاک، افراد 
می توانند به صورت مستقیم یا از طریق مشاوران 
املاک به نوشــتن و نــگارش قراردادهای اجاره، 
فروش و پیش فروش پرداخته و به صورت رایگان 
کد رهگیری دریافت کنند که در مرحله نخســت 

فقط برای قراردادهای اجاره اجرایی می شود.
وی بیان داشت: پس از حدود ۱۳ سال که سامانه 
ایران املاک به روز رســانی نشــده بود و ارتقای 
موضوعات نرم افزاری در ســطح جهان، تیم فنی 
به این جمع بندی رسید که ســامانه قدیم ایران 

املاک با مشکلات عدیده روبه رو خواهد بود.
عباسی خاطرنشــان کرد: اکنون با همکاری یک 
تیم دانش بنیان از دانشگاه تهران نرم افزار جدید 
ارتقــا یافته که مبتنــی بر فرایندهــای نرم افزار 
قدیمی اســت، معرفی شــد و ســوم خرداد ماه 
امسال به صورت آزمایشی رونمایی و در دسترس 
عموم قــرار گرفت.وی گفت: تا امــروز ۸۷ هزار و 
۶۸ قرارداد اجاره از طریق مــردم با مردم یا مردم 
با مشاوران املاک مجوزدار، در سامانه خودنویس 
منعقد شده است.این مقام مســوول وزارت راه و 
شهرسازی ادامه داد: برای نخستین بار در کشور 
یک قرارداد تمام الکترونیک یک ســاله داریم که 
علاوه بر متعاملین اصلی، یک نفر شــاهد از طرف 
موجر، یک شــاهد از طرف مستاجر، احراز هویت 
از طریق sso دولت انجام شــده و باید حتماً سیم 
کارت بــه نام مالک، مســتاجر یا مشــاور املاک 
باشد که رمز یک بار مصرف که به صورت پیامکی 

ارسال می شود مورد استفاده قرار می گیرد.
عباسی اضافه کرد: اکنون ســامانه قدیمی ایران 
املاک به صورت اســتان به اســتان از دسترس 
خارج شــده اســت، به طــوری که تاکنــون در 
۱۱ استان یزد، سیستان و بلوچســتان، کرمان، 
کرمانشــاه، تهــران، چهارمحــال و بختیاری، 

کهگیلویه و بویراحمد، ایلام، لرســتان، فارس و 
بوشهر از دسترس خارج شده و قراردادهای اجاره 

صرفاً روی سامانه خودنویس منعقد می شود.
وی اظهار داشت: خدمات رســانی این سامانه به 
صورت رایگان، در همه ایام هفته و ۲۴ ساعته ادامه 
دارد. همچنین پاســخگویی تلفنی و اینترنتی از 
هشت صبح تا هشت شــب در آن دیده شده است.
معاون وزیر راه و شهرســازی خاطرنشان کرد: در 
مرحله بعد مشــاوران املاک نیز به این ســامانه 
اضافه و متصل شــدند، اما فقط مشــاوران املاک 
مجوزدار می تواننــد قراردادها را منعقد کنند.وی 
گفت: برای مشخص شــدن اصالت ملک و مالک، 
باید قبلًا ملک در سامانه املاک و اسکان ثبت شده 
باشد و در غیر این صورت امکان استفاده از سامانه 

خودنویس وجود ندارد.
عباسی افزود: برای سال آینده وارد کردن مبایعه 
نامه هاو پساز آن در مرحله سوم پیش فروش ها به 
این ســامانه را در نظر داریم که با مسائل فنی تر و 
پیچیده تری مواجه اســت.وی یادآور شد: کلاس 
آموزشی در خصوص این سامانه برای استان های 
مختلف برگزار شــده که در ســامانه آپارات نیز 
موجود اســت و علاوه بر آن در پیام رسان های بله 
و ایتا کانال های سامانه خودنویس راه اندازی شده 
است.این مقام مســوول وزارت راه و شهرسازی 
معتقد است: با راه اندازی این سامانه بستر فعالیت 
برای مشــاوران املاک وسیع تر می شــود و آنان 
می توانند در ســامانه مجوزها بــه صورت برخط 

مجوز دریافت کرده و فعالیت کنند.
وی اظهار داشــت: به این ترتیب مشــاوران باید 
بتواننــد خدمات حقوقــی بهتری ارائــه دهند و 
فرصتی است تا به ســمت قراردادهای هوشمند 
بروند.عباسی بیان داشت: مشاوران املاک با ثبت 
قرارداد در ســامانه خودنویس، حق العمل به هم 
رسانی دریافت می کنند که نرخ آن در استان های 
مختلف متفاوت است که در استان تهران معادل 
یک چهارم اجاره ماهیانــه از طرفین اخذ خواهد 
شد.این مسوول ادامه داد: امکان فسخ و ویرایش 
قراردادها با توافق طرفین در این ســامانه وجود 

دارد، همچنین در صورتی که ملک به نام چند نفر 
باشد نیز پیش بینی لازم برای حضور همه مالکان 

و امضای قرارداد فراهم شده است.
معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی 
تاکید کــرد: همه انواع قراردادهــای اجاره اعم از 
مسکونی، تجاری، کشــاورزی، اداری و غیره در 
این سامانه قابل ثبت اســت و افراد می توانند کد 

رهگیری رایگان دریافت کنند.
وی تصریــح کــرد: انعقــاد قراردادها در بســتر 
الکترونیک، امکان جعل و تقلب را کاهش خواهد 
داد.عباســی تصریح کرد: ســامانه خودنویس بر 
اســاس قانون جهش تولید مســکن و همچنین 
قانون تجارت الکترونیک ایجاد شــده و ســامانه 

رسمی مورد تایید حکومت و دستگاه قضا است.
وی با بیان اینکه این ســامانه هنــوز در ابتدای راه 
است و افزایش تعداد سرورها و ارتقای سامانه ادامه 
خواهد داشت، تاکید کرد: با استفاده از این سامانه 
به سرشماری مناســبی به صورت برخط از نفوس 
و مسکن خواهیم رســید که در برنامه ریزی حوزه 
مسکن، توزیع مستاجرها، اولویت برنامه ریزی ها و 
غیره کمک خواهد کرد.معاون مسکن و ساختمان 
وزارت راه و شهرسازی با اشاره به آغاز همکاری ها با 
سازمان ثبت اسناد در خصوص این سامانه، گفت: 
همه قراردادهایی که در ســامانه خودنویس درج 
می شوند، باید ملک موجود ابتدا در سامانه املاک 
و اسکان ثبت شده باشد و در غیر این صورت امکان 

ثبت نخواهد داشت.

دی

در شــانزدهمین دوره از همایش 
روابــط عمومــی الکترونیک از 
مدیرعامل و مدیر روابط عمومی 

بیمه دی تقدیر به عمل آمد.
به گزارش روابــط عمومی و امور 
بین الملل بیمه دی؛  شانزدهمین 
دوره از همایــش روابط عمومی 

الکترونیک، بــا موضوع »هوش 
مصنوعی، کاربرهــا، تکنولوژی و 
فلســفه« در محل هتل المپیک 

برگزار گردید.
در ایــن رویــداد که بــا حضور 
فعالان، صاحبنظــران و مدیران 
عرصه ی روابط عمومــی همراه 

بــود، مدیرعامل و مدیــر روابط 
عمومــی بیمــه دی به ســبب 
تلاش روزافزون در راســتای به 
کارگیــری از فناوری های نوین 
در بهبود توانایی های سازمانی و 
ارتباطی، از ســوی دبیر همایش 
و رئیــس کل باشــگاه مدیریت 

ارتباطات یونسکو ـ ایران و رئیس 
شورای سیاست گذاری همایش 
مــورد تقدیــر قــرار گرفتند که 
میرموسوی مدیر روابط عمومی 
و امور بین الملــل بیمه دی الواح 
تقدیــر این همایــش را دریافت 

نمود.

ونیک وابط عمومی الکتر تقدیر از مدیرعامل بیمه دی در همایش ر
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آسفالت معابر سطح شهر  به  شماره 2002095120000034 را از طریق سامانه 

تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید . 
کلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اسناد فراخوان تا بازگشایی 
پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد( به آدرس: 

www.setadiran.ir انجام خواهد شد .
متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه ، نسبت به ثبت 
نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی)به صورت بر خط( برای کلیه صاحبان 

امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم به عمل آورند . 
مواعد زمانی:

-مهلت دریافت اسناد فراخوان : 1402/12/3
-مهلت ارسال پیشنهادات : 1402/12/13

-زمان بازگشایی پاکت ها: 1402/12/14
نوع و مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار: مبلغ 1/754/685/464 

ریال به صورت فیش واریزی با ضمانت نامه بانکی .
متقاضیان جهت کسب اطلاعات بیشتر می توانند به سایت شهرداری به نشانی : 

WWW.Golpayegancity.ir مراجعه یا با شماره های    
 40-03157484038 تماس حاصل نمایند .

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/11/25 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/12/02

امور قراردادهای شهرداری چهاردانگهپیمان شکرزاده -شهردار

 نوبت اول مناقصه عمومی  

شهرداری در نظر دارد مناقصه عمومی بهسازی آسفالتی معابر سطح شهر را از طریق سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت با شماره مناقصه 2002094500000057 برگزار نماید. کلیه مراحل بارگزاری مناقصه 
از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت 
عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذكور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در 

مناقصه محقق سازند .
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه : 1402/12/02

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : ساعت 13 روز پنجشنبه تاریخ 1٤02/12/10
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت 14:30 روز یکشنبه تاریخ 1٤02/12/20

زمان بازگشایی پیشنهاد ساعت 14:30 روز دوشنبه تاریخ ١٤02/12/21
مبلغ اعتبار : 120/000/000/000 ریال

مبلغ سپرده شرکت در مناقصه : 6/000/000/000 ریال
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و

ارائه پاکت ) الف ( آدرس : بزرگراه آیت اله سعیدی روبروی سه راهی بوتان - خیابان شهید
حاجی احمد - پلاک 10 - - ساختمان شهرداری و تلفن : 55279295 - 021

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه :
مرکز تماس : ٤١٩٣٤-٠٢١

دفتر ثبت نام : ٨٥١٩3768 و ٨٨٩٦٩٧٣٧
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/12/02
تاریخ انتشار نوبت د    وم: 1402/12/09


